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Z dr. Bogdanem Tomaszkiem, no- 
|'wym wojewodą opolskim, rozmawia
my o kulisach wyścigu do fotela woje
wody, pomysłach na likwidację woje
wództwa oraz uciekających pociągach.
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Co za

Już po raz czwarty zapraszamy Czytelników 
“Gazety Lokalnej” do wzięcia udziału w głosowa
niu na najpopularniejszych ludzi sportu.

4

Wybieramy Miss ników Gazety Lokalnej

Ostatnia szansa

reklama

Mamy szansę 
dostać kopa

Autobusy PKS Connex będą jeździły punktu 
alniej - zapowiada Janusz Sikora, dyrektor kę- 

-dzierzvńsko-kozielskiej firmy przewozowei. Czv 
wraz ze spoźllioniami zniKnierez- 
skiego zachowania pracowników tej firmy?

Najpopularniejszy 
sportowiec, trener 

i klub powiatu 
kędzierzyńsko

roku 2005

Zdjęma dziewcząt iTrrótkie informacje 
ria ich temat oraz kupon 

do głosowania na str. 8

telefony

komórkowe
doświadczenie

przyjdź, przekonaj sie...

tu są naprawdę niskie ceny .... sprawdź ...

znajdziesz niższą cene obok nas
zwracamy różnice...n

(•)■ szczegóły u sprzedawcy

skup 
serwis 

sprzedaż 
flOWS i używane

ul Wojska Polskiego 13 
“Trzynastka” 
tel. 77/48 100 10

ul.Czerwińskiego 3 
“Dawny LOK” 
tel. 482 44 66

Al.Jana Pawła II 8 
“DT CHEMIK” 
tel. 481 88 88

Winne jest dziecko - uważa policja
Tylko buty i czapka zostały na 

asfalcie, gdy siedmioletni Dominik 
Tomkiel został potrącony na przej
ściu dla pieszych. Dziecko poszy
bowało w powietrze na kilka me
trów. Nie zachowało ostrożności, 
przebiegając przez jezdnię, a kie
rowca nie zwolnił przed przej
ściem, które było obstawione sa
mochodami. Policja podała jednak 
inny przebieg zdarzenia. - Świa
dek zeznał, że widział światła sto
pu - powiedział nam szef kędzie- 
rzyńsko-kozielskiej drogówki Hel
mut Musioł. Inaczej sprawę widzi 
świadek zdarzenia, którym był 
nasz redakcyjny kolega.
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KREDYTY
BEZ OPŁAT WSTĘPNYCH I PORĘCZYCIELI 
MINIMUM FORMALNOŚCI, SZYBKA REALIZACJA, DŁUGI OKRES KREDYTOWANIA
GOTOWKOWE
wysokie kwoty bez zabezpieczeń bez zgody współmałżonka 
przy liczeniu zdolności kredytowej nie bierzemy 
pod uwagę ilość członków rodziny

HIPOTECZNE
na budowę, remont, zakup nieruchomości

KONSOLIDACYJNE
na spłatę innych zadłużeń masz kilka kredytów: 
połącz je, płać jedną niższą ratę i dobierz 
dodatkową gotówkę

OBSŁUGUJEMY KLIENTÓW 
PROGRAMU NON STOP

CHROBRY
Twoje finansowe wsparcie

K-Koźle, ul. Jana Pawła II 4, lp., lokal 124, tel. 483 42 81
Opole, ul. Reymonta 14, lp., lokal 1, tel. 44 17 950 do 951

pogrze6y i kremacje
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Odeszli... Chenkiu Yao, I. 85
Róża Trzeciak, I. 75
Marian Sefeld, I. 51
Helena Cylich, I. 77
Franciszka Werner, I. 84
Jadwiga Szaniawska, I. 85
Zbigniew Słowik, I. 50
Alojzy Piechula, I. 74
Maria Worobiec, I. 74
Maria Konieczna, I. 95
Józef Mende, I. 60
Edward Klak, I. 70
Patryk Rydzy, I. 9

KOMENTARZE

Bolesław BEZEG 
redaktor naczelny

Zakłady Azotowe spłaciły w ostat
nich dniach grudnia ostatnią ratę ban
kowego postępowania układowego. 
Porozumienie z wierzycielami, które 
zawarto w 1999 r., stanowiło, że Za
kłady Azotowe „Kędzierzyn” SA 
spłacą w okresie 2000-2005 w dwu
nastu półrocznych ratach 370 min zł. 
Nie było wyboru, trzeba było umowy 
dotrzymać, albowiem każde niedo
trzymanie zapisów porozumienia ob
warowane było groźbą natychmiasto
wego postawienia spółki w stan upa
dłości. Jak wielką katastrofą byłoby to 
dla całego naszego regionu, nie trze
ba chyba nikomu tłumaczyć.

W tym czasie spółka musiała radzić 
sobie bez jakiegokolwiek kredytu ob
rotowego - jak trudne to zadanie, 
wiedzą tylko ci, co mająpojęcie o kie
rowaniu dużym przedsiębiorstwem. 
Oznacza to, że przez sześć lat miesiąc

Zasypały nas bałwany

Białe szaleństwo
jak i we wtorek wciąż można się było 
zabić. No ale przecież panowie dyrek
torzy i kierownicy odpowiedzialni

“Wszędzie biało, 
biało, biało, moje 
miasto zasypało”. 
To mogłyby być sło

wa do nowej piosenki Karawany. Ale 
niemasiętuzc

Andrzej 
Kopacki

jesteśmy świadkami istne
go paraliżu. Najgorzej było od piątku do 
niedzieli. Skrzyżowania blokowały 
grzęznące w zaspach ciężarówki, a z 
przystanków nie były w stanie wyjechać 
autobusy. Kierowcy męczyli się z zasy
panymi na osiedlach samochodami. Bez 
łopaty nie mieli się nawet co wybierać 
w podróż. I to bez względu na to, czy 
ich samochód stał pod chmurką, czy też 
w garażu, z którego również nie sposób 
było wyjechać.

Niełatwe zadanie mieli też piesi, toną
cy w chodnikowych zaspach, których 
wysokość dochodziła nawet do kilku
dziesięciu centymetrów. Oczywiście w 
tej sytuacji najłatwiej wiadro pomyj wy
lać na głowy zarządców dróg: osiedlo

Jakub 
DŻWILEWSKI

zJADliwości

Szczęściarz Dominik
Dominik, sied

mioletni chłopiec, 
miał dużo szczęścia. 

Na dwa dni przed Wigilią trafił pod koła 
samochodu. I wyszedł z tego bez szwan
ku. Mogło skończyć się zupełnie inaczej. 

Faktem jest, że dzieciak nie powinien 
przebiegać przez jezdnię, nawet na pa
sach. Faktem jest, że nie powinien wbie
gać na jezdnię znienacka. Faktem jest, że 
nic mu się nie stało. Faktem jednak jest, 
że kierowca nie wykazał się zbytnią 
ostrożnością. Jechał, jak sam zeznaje, 50 
km na godzinę. To oczywiście dozwolona 
prędkość. Jednak zważywszy na deszcz,

Adres redakcii: al. Jana Pawła II 27,47-220 Kędzierzyn-Koźle, tel. 483 40 49, fax 483 46 59 e-mail: li- 

sty@lokalna.com.pl
Redaguje zespół: Jan Bartoszek, Krzysztof Bednarz, Bolesław Bezeg - redaktor naczelny - e-mail: red- 
nacz@lokalna.com.pl, Jakub Dźwilewski - zastępca redaktora naczelnego - e-mail: zastepca@lokal- 
na.com.pl,Marcin Chlewicki, Andrzej Kopacki, Grzegorz Łabaj (dział sportowy), Marian Marciniak, Ka
mil Nowak, Paweł Nowak, Adriana Nurzyńska, Katarzyna Ostrowska, Artur Ściański, Anna Ślęczek, 

Piotr Warner, Michał Wawrzecki, Zofia Wisła. Kierownik biura: Beata Witamborska.
Agencja reklamy i marketingu: Adriana Nurzyńska - tel. 0 602 395 455, Artur Ściański - 0 501404321. Fax 483 46 59, e-mail: reklama@lokalna.com.pl 
Skład: City Media, teL (077) 442 60 82, citymedia@citymedia.pl. Korekta: Ewa Żabska., Druk: Drukarnia “Pro Media", 45-125 Opole, ul. Składowa 4, tel./fax 453 18 07. 

Wydawca: Miejski Ośrodek Kultury, al. Jana Pawła II 27, 47-220 Kędzierzyn-Koźle.
Redakcja nie zwraca materiałów nie zamówionych oraz zastrzega sobie prawo redagowania i skracania nadesłanych tekstów. Za treść ogłoszeń redakcja nie odpowiada.

Gazeta
*/okalna

Azoty spłaciły ostatnig ratę postępowania układowego

Doczekaliśmy się
w miesiąc służby finansowe ZAK mu- 
siały tak planować przepływy pienięż
ne, by w odpowiednim momencie mieć 
gotówkę na wypłaty dla pracowników 
i zakup surowców do produkcji.

Spłata kwoty postępowania układo
wego nie oznacza, że firma jest wol
na od jakichkolwiek długów, albo
wiem przedmiotem układu były dłu
gi zaciągnięte na dzień podpisania 

owy. W międzyczasie pojawiło się 
zadłużenie firmy wobec do

stawcy po ego do produkcji na
wozów gazu ziemnego - Polskiego 
Górnictwa Naftowego i Gazownic
twa. ZAK nie ma obecnie pieniędzy 
na spłacenie tego długu, ale uregulo
wanie tej zaległości jest przewidziane 
w ramach, miejmy nadzieję, nieodle
głej już w czasie prywatyzacji. Praw
dopodobnie PGNiG obejmie pakiet 
akcji ZAK lub zostanie spłacone pie

wych, miejskich, powiatowych, woje
wódzkich i w nieco mniejszym stopniu 
krajowych, które na tle pozostałych wy- 
głądałyjeszcze najbardziej przyzwoici

y śnie
gu sparaliżowały całą Europę i były tak 
intensywne, że należyte utrzymanie dróg 
stało się de facto niemożliwe. Poza tym 
nie dysponowali wystarczającą liczbą 
sprzętu. Jednak brak sił i środków, bała
gan organizacyjny, nadmiar zarządców, 
którzy tradycyjnie wykazali się brakiem 
kompetencji, odczuwaliśmy także w na
stępnych dniach, kiedy to opady były już 
znacznie słabsze. No, ale gdzie kiepskich 
kucharek sześć, tam....

Na szczęście śnieg trochę stopniał, 
bo dalej brnęlibyśmy w gigantyczn 
zaspach. Dzięki 2 Pokazanej

ury w poniedziałek drogi 
wyglądały już trochę lepiej. Problem w 
tym, że nasi kochani zarządcy prawie 
całkowicie zapomnieli o chodnikach, 
na których zarówno w poniedziałek,

Dobrze byłoby jednak wiedzieć, że policjan
ci, orzekając o winie dziecka bądź kierowcy, 
wiedzą dokładnie, co się wydarzyło.

Myślę, że z tego zdarzenia dla nas 
wszystkich płynie nauka. Dla dziecka i 
rodziców, że edukacji nigdy za wiele, a 
szaleć na drodze nie warto. Dla kierowcy, 
że trzeba mieć wyobraźnię, wsiadając za 
kierownicę. Oraz dla policjantów, że cza
sem nie wystarczy porozmawiać trzy razy 
ze świadkiem. Lepiej zapytać raz jeszcze, 
by nie trzeba było odpowiadać na pytania: 
„dlaczego policja zmienia zeznania?”.

A na szczęście dla Dominika nic się nie 
stało i święta upłynęły mu szczęśliwie.

Gazeta Lokalna’ - tygodnik, ukazuje się w Kędzierzynie-Koźlu i powiecie kędzierzyńsko-kozielskim.

skrzyżowanie, przejście dla pieszych, 
duży ruch, który utrudniał widoczność, bli
skość szkoły - może należało zwolnić.

Niejednokrotnie policjanci ostrzegają, 
apelują, straszą. A gdy przyszło co do cze
go, całą winą obarczają dziecko. Bo przecież 
nic się nie stało dziecku i łatwiej jest uznać, 
że to w całości jego wina. Fakt, że wersja w 
papierach od wersji rzeczywistej się różniła, 
też nie jest okolicznością napawającą opty
mizmem. Bo moż e zmiany, jak usytu

 

owanie świadka w całym zdarzeniu oraz 
jego dczenie, że kierowca nie hamo

 

wał, zbliżając się do przejścia dla pieszych, 
nie zmieniłyby ostatecznej oceny zdarzenia.

niędzmi uzyskanymi ze sprzedaży 
tych akcji.

Od czasu zapaści w roku 1998 Zakła
dy Azotowe przeszły trudną i daleką 
drogę, między innymi o blisko połowę 
zrestrukturyzowano zatrudnienie. „Zre
strukturyzowano” — jak to estetycznie 
brzmi. Za terminem tym kiyje się utra
ta pracy w ZAK przez kilkaset osób. 
Fakt, że w dużej części były to odejścia 
na wcześniejsze emerytury, wydzielenia' 
do samodzielnych spółek, przekazanie 
grup pracowników do firm zewnętrz
nych. .. Za każdym razem wiązało się to 
ze stresem i niepewnościąjutra.

Wielu ludzi zniosło i zrobiło bardzo 
wiele, by uratować kędzierzyńskie 
„Azoty”, ale było warto. Firma istnie
je i miejmy nadzieję, że najgorsze cza
sy ma już za sobą. To dobra wiado
mość dla wszystkich mieszkańców 
naszego miasta i powiatu.

wyłącznie samochodami. W zupełno
ści usatysfakcjonowały ich zatem czar
ne i mokre jezdnie, a piesi niech się 
męczą. Jakby mieli cztery kółka, toby 
się nie męczyli.

Na początku tygodnia do naszej re
dakcji zadzwonił oburzony czytelnik, 
który zauważył, że za parkowanie 
trzeba słono płacić, a zapominalscy 
płacą mandaty. Tymczasem teraz, gdy 
parkingi zasypane są śniegiem, ci, 
którzy pobierają haracz, o dziwo, za
pomnieli, że należałoby z nich odgar- 

 

iegrBo przecież za~coś chyba
biorąte pieniądze - twierdzi nasz czy
telnik. I jak tu się z nim nie zgodzić?

“Mamy u nas śnieżny chlew, ludzi 
wciąż zalewa krew”. Proponuję taki re
fren do wspomnianej na początku pio
senki.

mailto:li-sty@lokalna.com.pl
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Wołanie o pomstę do pochmurne

Śnieżny kata
nieba Niepunktualnie i po chamsku

Co za palant!
To jest skandal!!! Co robią służ
by odpowiedzialne za zimowe 
utrzymanie ulic?! Tak w ostat
nich dniach najczęściej reago
wali mieszkańcy powiatu kędzie- 
rzyńsko-kozielskiego, którzy 
zmagali się z kilkudziesięciocen- 
tymetrowymi zaspami zalegają
cymi na drogach i chodnikach.

Zasypany dworzec PKS w K-K
Wszystko zaczęło się w piątek 30 

grudnia. W ciągu kilku godzin war
stwa białego puchu była już tak gru-

znów padał przez 
cały dzień, ale jak 
zapewnił nas Jó-

Koźla.

trum
wie całkowicie sparaliżowany. Pod 
wieczór autocysterna zablokowała 
skrzyżowanie ul. Wojska Polskiego z 
al. Jana Pawła II, gdyż przez pół go
dziny ślizgała się w miejscu. Autobu
sy MZK grzęzły na zatoczkach przy
stankowych i pętlach. Także pociągi 
odnotowywały kilkugodzinne spóź
nienia.

- Nie jestem w stanie wyjechać 
spod własnego bloku - grzmiał 19- 
letni Radek, którego polonez utknął w 
zaspie przy ul. Piastowskiej w Koźlu. 
Na szczęście miał ze sffbą-łopatę, 
którą pośpiesznie zaczął odgarniać 
zwały śniegu.

Zarządcy dróg wysłali do walki z 
żywiołem cały sprzęt, ale była to kro
pla w morzu potrzeb. Również więk
szość właścicieli i zarządców nieru
chomości, którzy odpowiadają za po
rządek przed posesjami, nie stanęła na 
wysokości zadania.

- Ponadto są 
oni ustawowo 
zobligowani do 
usuwania nawi
sów śnieżnych 
oraz sopli lodo Samochód z ul. Piastowskiej w K-K
wych z dachów posesji, które spa
dając, mogą wyrządzić komuś 
krzywdę — informuje Józef Nosz

czyk, szef Powia- 
towęgerGentrum 
Zarządzania Kry
zysowego.

Odwilż i słab
nące opady śnie
gu spowodowały 
nieznaczną po
prawę warunków 
w poniedziałek. 
Wczoraj śnieg

Dojechać można 
wszędzie. Najgo
rzej jest w gmi
nie Pawłowiczki, 
gdzie miejscami 
zaspy dochodzą 
do trzech metrów. Drogi w całym 
powiecie nieustannie odśnieża 30 
pojazdów. Wczoraj około godz. 
15.00 największym problemem było 
błoto pośniegowe i bardzo wąskie 
przejazdy, ze względu na to, że pobo- 

_ęza_dróg były całkowicie zasypane 
zwałami śrriegu^potwierdził Mieczy
sław Szustakie wicz/dyżumy^bazy w 
Chróstach, podległej wydziałowi in
frastruktury drogowej kędzierzyńsko- 
kozielskiego starostwa. Po południu 
nieprzejezdne odcinki występowały 
na trasie Dobieszów - Ucieszków oraz 
Radoszowy - Dobieszów. Po godz. 
15.00 pługi skierowano w rejon Ste- 

blowa i Nieznaszyna, gdzie również 
panowała bardzo trudna sytuacja.

Po południu wszystkie drogi gmin
ne w rejonie Pawłowiczek były prze
jezdne, zapewnił nas radny powiatowy 
z tej gminy Teobald Gocz: - Nieco gor
sze warunki panowały na drogach 
powiatowych, szczególnie prowa
dzących na Gościęcin, Trawniki, 
Naczęsławice i Grodzisko. Na pobo
czach niektórych tras zaspy sięgają 
2-3 m. Śniegu nie ma już gdzie od
garniać. Dzieci z niektórych miejsco
wości nie dojechały dziś do szkół. Do 

Walka z żywiołem przybierała różne formy. Tak walczo
no przy ul. Leszka Białego na os. Piastów.

akcji włączyli się nawet okoliczni 
rolnicy, którzy wykorzystują swój 
ciężki sprzęt do odśnieżania dróg.

W samym mieście wszystkie głów
ne drogi były przejezdne. Najgorzej 
było na tych bocznych i osiedlowych.

- Niestety, śnieg wciąż pada i trud
no w tej sytuacji Uczyć na jakąś rady
kalną poprawę warunków. Trzeba się 
cieszyć, że nie ma jakichś poważniej
szych awarii sieci energetycznej i cie
płowniczej. Wszędzie docierają auto
busy komunikacji miejskiej - powie
dział nam Andrzej Leja, kierownik wy
działu reagowania kryzysowego UM.

Andrzej KOPACKI 

Autobusy PKS Connex będą 
jeździły punktualniej - zapo
wiada Janusz Sikora, dyrek
tor kędzierzyńsko-kozielskiej 
firmy przewozowej. Czy wraz 
ze spóźnieniami zniknie też 
problem chamskiego zacho
wania pracowników tej firmy?

Nastqpiq duże zmiany w rozkładzie jazdy autobusów Conneksu. Będq one 
miały na celu usprawnienie komunikacji w mieście.

Na spore spóźnienia autobusów fir- 
onnex zwróciła uwagę Jolanta 

kanka Kędzierzyna-

Janusz Sikora: - Jeżeli pasażerowie 
dzwonią ze skargami, to ja im wierzę. 
Wychodzę z założenia, że gdyby ten 
pasażer miał wydawać pieniądze na 
telefon, żeby tylko zawracać głowę, to 
byłoby to bez sensu. Trzeba przyznać, 
że zazwyczaj uwagi pasażerów są 
słuszne.

- Autobusy na Piastów do
jeżdżają nawet z półgodzinnym 
opóźnieniem - usłyszeliśmy od na
szej czytelniczki.

Janusz Sikora wytłumaczył nam, że 
owe kłopoty spowodowane były bra
kiem sprawnych autobusów w firmie. 
Złożyło się na to kilka poważniej
szych napraw. Sytuację dodatkowo 

Precz z piaskiem i solą

skomplikowały korki i objazdy.
- Wróciło już wszystko do normy 

i myślę, że nie będzie więcej zakłó
ceń - uspokaja dyrektor Sikora. - 
Będą pewne duże zmiany w rozkła
dzie jazdy, który zostanie uspraw
niony.

Jolanta Kunert zwróciła też uwagę 
na niekulturalne zachowanie pracow

nicy Conneksu, kiedy zasygnalizowa
ła jej spóźnienia autobusów.

- Pani dyżurna ruchu powiedzia
ła mi, żebym spróbowała sama 
wsiąść za kierownicę i objechać tę 
trasę - opowiada zbulwersowana 
pani Jolanta.

Okazuje się, że niekulturalne, a 
wręcz chamskie zachowania pracow
ników tej firmy zdarzają się częściej. 
Podczas rozmowy z dyżurnym ruchu 
na temat spóźnień, gdy miło się z nim 
pożegnałem, ten, nieświadomy, że nie 
odłożył słuchawki, nazwał mnie pa
lantem, po czym przeklął kilka razy. 
Informacja ta kompletnie zaskoczyła 
dyrektora Conneksu.

- Tak nie powinno być - przyzna- 
je Janusz Sikora - To jest coś strasz
nego. Będę to wyjaśniał. Jeżeli ten 
pan się tak zachował, to tylko mogę 
serdecznie pana przeprosić.

Tekst i foto: Artur ŚCIAŃSKI

Nagły atak zimy naj
wyraźniej ucieszył kę- 
dzierzyńsko-koztelskie 
bałwany, które uaktyw
niły się już w niektórych 
miejscach naszej aglo
meracji. Jednym z ich 
postulatów jest zakaz 
posypywania dróg i 
chodników piaskiem 
oraz solą. W wielu przy
padkach drogowcy po
zytywnie odnieśli się do 
ich żądań. Już nikt nie 
powie, że służby zosta
ły zaskoczone nagłym 
atakiem białego katakli
zmu. Teraz wszystko 
można zwalić na bał
wany.

Tekst i foto: 
ANKO
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Kierowca nie zwolnił przed przejściem

Dwóch pijanych mężczyzn po pości
gu żłapali policjanci na skrzyżowaniu ulic 
Towarowej i Reja. 25-latek miał we krwi 
2,04 promila alkoholu, a jego o rok star
szy kolega miał we krwi 3,04 promila al-

Winne jest dziecko - uważa policja
koholu. Obaj mężczyźni są oskarżeni o 
rozbój ha 31-latku, któremu ukradli tor
bę z artykułami spożywczymi, pieniędz
mi oraz dokumentami. Obaj sprawcy 
zostali aresztowani na trzy miesiące.

***

W okresie świątecznym radykalnie 
wzrosła liczba włamań do samocho
dów. Głównie na terenie gmin wiej
skich. Najczęściej łupem włamywaczy 
padały radioodtwarzacze. Jednocze
śnie w tym okresie skradziono tylko 
jeden samochód. Ogółem święta prze
biegły spokojnie i nie obfitowały w licz
ne zdarzenia.

***

Fałszywego kontrolera zatrzymali 
policjanci w ostatnich dniach minio
nego roku. 19-latek, posługując się 
sfałszowaną legitymacją kontrolera 
autobusów, przeprowadzał kontrole 
biletów. Za sprawą kierownika firmy, 
która faktycznie dokonuje takowych 
kontroli, mężczyzna wpad).

***

Trzyosobową szajkę włamywaczy 
ze Śląska złapali policjanci dokładnie 

w sylwestra. W wyniku działań opera
cyjnych wpadli 23-, 29- i 18-latek. Za
rzuca się im co najmniej 16 włamań do 
samochodów w okresie od marca do 
czerwca minionego roku.

***

W minionych dwóch tygodniach poli
cjanci zatrzymali 15 nietrzeźwych użyt
kowników dróg. W tym gronie ośmiu to 
miłośnicy jednośladów. To właśnie z 
ich grona wywodzi się rekordzista w 
tym okresie. 27 grudnia został zatrzy
many w Pokrzywnicy 36-letni rowerzy
sta, który miał w wydychanym powie
trzu prawie trzy promile alkoholu. 
Jednocześnie w pierwszy dzień nowe
go roku zatrzymany został 44-letni kie
rowca spycharki. To już drugi przypa
dek podczas tegorocznej zimy zatrzy
mania pijanego drogowca, gdy odśnie
ża nasze drogi.

Zebrał JAD

Tylko buty i czapka zostały na 
asfalcie, gdy siedmioletni Do
minik Tomkiel został potrąco
ny na przejściu dla pieszych. 
Dziecko poszybowało w po
wietrze na kilka metrów. Nie 
zachowało ostrożności, prze
biegając przez jezdnię, a kie
rowca nie zwolnił przed przej
ściem, które było obstawione 
samochodami. Policja poda
ła jednak inny przebieg zda
rzenia. - Świadek zeznał, że 
widział światła stopu - powie
dział nam szef kędzierzyńsko- 
kozielskiej drogówki Helmut 
Musioł. Inaczej sprawę widzi 
świadek zdarzenia, którym był 
nasz redakcyjny kolega.

Kolizja, bo tak zakwalifikowano 
zdarzenie, miała miejsce w okolicy 
skrzyżowania ulic Piastowskiej i 
Chrobrego w Koźlu. Jezdnia w tym 
miejscu jest dość szeroka, przejście 
dla pieszych biegnie przez trzy pasy 
ruchu. Siedmioletni Dominik biegł 
chodnikiem, a następnie przez przej- 
ście, które z obu stron obstawione 
było samochodami. Nie zdążył prze
biec na drugą stronę jezdni - potrącił 
go samochód, gdy pokonał trzy- 
czwarte jej długości.

Kierowca zeznał, że jechał z pręd
kością ok. 50 km/h. Zatrzymał się 
bezpośrednio po uderzeniu w chłop
ca. Choć świadek wypadku zeznał, że 
kierowca nie zwolnił przed przejściem 
dla pieszych, wersja, którą początko
wo podała policja, była inna.

Zmienione zeznania
- Świadek określił, że kierowca, 

który potrącił dziecko, zdecydo
wanie zwolnił, przyhamował - po
wiedział nam w zeszłym tygodniu 
Helmut Musioł, naczelnik sekcji ru
chu drogowego Komendy Powiato
wej Policji w K-K.

Według policji samochód świad
ka zdarzenia stał bezpośrednio-za

■ptcejsem dla pieszych, boję się.Dominik Tomkief: - Już nie przechod

,“który uderzył w Domini-

- Moje .auto stało w zupełnie in
nym miejscu; jechałem z przeciwnej 
strony, o czym policjanci doskona
le wiedzieli. Pytali'o to kilkakrotnie 
- mówi nasz redakcyjny kolega 
Artur Ściański, który był świad
kiem wypadku. - Mówiłem też, że 
samochód sprawcy nie hamował.

Ani naczelnik Musioł, ani poli
cjant obecny przy zd 

trafili logicznie wytłumaczyć, dla
czego doszło do tak znacznych róż
nic między zeznaniami świadka a 
oficjalną wersją policji. Podczas 
konfrontacji, do której doszło w po
niedziałek, policjant prowadzący 
sprawę przyznał, że auto wjechało 
na przejście ze stałą prędkością.

Podkreślił jednak, że fakt, iż samo
chód zatrzymał się jeszcze na przej
ściu dla pieszych, świadczy o niedu
żej prędkości pojazdu.

Rodzina Dominika poprosiła poli
cję, by pomogła skontaktować się jej 
ze świadkiem zdarzenia. Chciała po
dziękować mu, że bezpośrednio po 
potrąceniu odwiózł dziecko do szpita
la, i zapytać o przebieg kolizji. Jak 
powiedziała nam Agnieszka Tomkiel, 

matka Dominika, policjanci obiecali, 
że umówią spotkanie ze świadkiem na 
poświąteczny wtorek w komendzie. 
Nikt jednak nie odezwał się w tej 
sprawie.

Szczęściarz
Spytaliśmy Helmuta Musioła, jak 

ocenia jazdę kierow
cy, który nie zacho
wując ostrożności, 
potrąca pieszego na 
pasach: - W takiej 
sytuacji jest ewident
na wina kierującego, 
może to być współwi- 
na, ale jakiś udział 
jest na pewno po stro
nie kierowcy.

Po interwencji 
„GL” policjanci 
wrócą do sprawy. 
Wcześniej całą winą 
obarczono chłopca. 
Po ponownym przed
stawieniu okoliczno
ści zdarzenia poli- 
cjancijiie-byli już tak
pewni braku winy 
kierowcy. Policja zor
ganizuje spotkanie z 
rnrłyi™™' 1 ’ I ,'nrrr 

oraz kierowcą.
- Ważne jest, aby 

wszyscy z tego zdarzenia wyciągnęli 
wnioski na przyszłość - stwierdza 
naczelnik Musioł.

Dominik miał mnóstwo szczęścia. 
Mimo że po uderzeniu przeleciał kil
ka metrów w powietrzu, lekarze nie 
stwierdzili żadnych uszkodzeń ciała 
poza siniakami.

Jakub DŹWILEWSKI, 
współpraca Artur ŚCIAŃSKI

DobryKredyt
GOTÓWKA EKSPRESOWO

kredyt gotówkowy*  
kredyt konsolidacyjny 
karta kredytowa

Codziennie 1000 osób 
odmienia swoje życie k

*)pracownicy służby zdrowia, edukacji,ubezpieczeń, 
administracji i urzędów, banków, służb mundurowych 
(poza strażą pożarną), pracownicy kultury i sztuki, 
pracownicy sektora: woda/prąd/gaz 
bez zaświadczeń o dochodach

S i»t Agsntśw

Szukaj Dobrego Kredytu w placówkach sieci CHROBRY

P.P.H.U. AWAL, Aleja Jana Pawła II 22, Kędzierzyn-Koźle

tel. 077/481 -14-16, kom. 0660-893-139

R/JFULDA

fhu STANGUM
(dawny OPON CAR) 

ul. Dunikowskiego 24 
47-200 KĘdzierzyn-Koż/e

Serwis ogumienia
ciężarowy i osobowy
Tel./fax 077/ 482 96 08

OFERCIE: FELGI, AKUMULATORY, KOŁPAKI
SEZONOWE PRZECHOWYWANIE OPON NISKIE CENY DUŻY WYBÓR

PCPR 
zmienia siedzibę

Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie informuje, 
że od 10 stycznia 2006 r. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 
oraz Powiatowy .Zespół do spraw Orzekania o Niepełnosprawno- 
ścLmieścić się będzie przy ulicy Skarbowej 4 (parter), w byłym 
internacie Zespołu Szkół Budowlanych w Kędżierzynie-Koźlu.

Numery telefonów do instytucji nie ulegają zmianie - tel. 077 481 02 
82, 077 483 38 78, fax 077 483 33 23.



DZIERGOWICE, 
RADOSZOWY: Wal
czyli o Złoty Kłos

Powiat 
kukurydzą stoi

Leszek Krzywniak z Dziergowic 
okazał się najlepszym producentem 
kukurydzy w województwie opol
skim. Plon ze zgłoszonej przez niego 
do konkursu 6,5-hektarowej działki 
wyniósł w przeliczeniu 138,6 q z hek
tara.

Rywalizację o Złoty Kłos dla pro
ducentów kukurydzy i zbóż zorgani
zował już po raz siódmy Ośrodek 
Doradztwa Rolniczego w Łosiowie. 
Trzecie miejsce w kategorii producen
tów kukurydzy zajął inny przedstawi
ciel naszego powiatu, Henryk Lamp
ka z Radoszów, gm. Pawłowiczki 
(127,6 q/ha). W konkursie startowało 
34 plantatorów.

Leszek Krzywniak uprawia pszeni
cę na 100 hektarach, a cały użytkowa
ny przez niego areał to 300 ha. Już 
wkrótce weźmie udział w krajowym 
finale Agroligi, finale konkursu dla 
najlepszych rolników, jako zwycięzca 
etapu wojewódzkiego.

_ JJ

Niedziałajgce oświetli

Lampki ga
Łańcuchy kolorowych lampek i 

ozdoby umieszczone na latarniach 
przy ul. Krzywoustego na os. Pia
stów są niesprawne. Mieszkańcy 
tylko od czasu do czasu mogą po
dziwiać świecące atrakcje.

Świecące łańcuchy złożone z wie
lobarwnych lampek i dekoracje 
umieszczone na słupach oświetle
niowych są własnością miasta: są 
one podłączone do linii energetycz
nej, która zasila również latarnie 
uliczne. Niestety, mieszkańcy osie
dla niezbyt często mogą podziwiać 
pięknie rozświetloną ulicę, instala
cja bowiem po krótkim czasie dzia
łania wyłącza się.

- Cała instalacja oświetleniowa 
jest dobra i sprawna - mówi nam 
Jan Kwiczak, kierownik wydziału 
ochrony środowiska i infrastruktury

Dwa koncerty kolędowo-noworoczne 
organizuje w sobotę 6 stycznia 2006 r.

Starostwo Powiatowe w Kędzie- 
i rzynie-Koźlu wraz z proboszczami 
1 parafii pw. św. Mikołaja w Kędzie- 
| rzynie oraz pw. św. Zygmunta i św.

Jadwigi Śląskiej w Koźlu.
Pierwszy z zaplanowanych tego 

I dnia koncertów odbędzie się o 
j godz. 17.30 w kościele pw. św. 
I Mikołaja, kolejny - po mszy św. o 
I godz. 19.00 - w kościele pw. św.

Trwajq negocjacje

Lekarze podstawowej opieki 
zdrowotnej z terenu powiatu kę- 
dzierzyńsko-kozielskiego, tak jak 
i całej Opolszczyzny, podjęli w 
poniedziałek praktykę lekarską 
mimo braku kontraktów. Pracowa
li na podstawie umów zaliczko
wych. Narodowy Fundusz Zdro
wia zaproponował opolskim leka
rzom zrzeszonym w Porozumieniu 
Zielonogórskim 5,15 zł na miesiąc 
na leczenie jednego pacjenta, tym

Nieświecęce ozdoby świqteczne to

miejskiego urzędu. - Jest problem z 
fazą. Energetycy próbowali wymie
nić bezpieczniki, ale linia wciąż jest 
przeciążona i korki nadal wybijają.

Jak się dowiedzieliśmy, zakład

Zygmunta i św. Jadwigi Śląskiej-w || 
Koźlu.

Podczas koncertów kolędowo- I 
noworocznych wystąpi najlepszy 
w swej kategorii wiekowej w Pol- 
sce Chór Mieszany Liceum Ogól- | 
nokształcącego w Głubczycach | 
pod dyrekcją Tadeusza Eckerta, j 
Wstęp wolny.

Serdecznie zapraszamy!

czasem oczekują oni o 20 gr wię
cej.

- Jesteśmy w trakcie negocja
cji regionalnych dla wojewódz
twa opolskiego - poinformował 
nas wczoraj Krystian Adamik, 
przewodniczący rady programo
wej Porozumienia Zielonogórskie
go w Opolu. - Trudno określić, 
kiedy się one skończą.

ASK

częsty widok na os. Piastów

energetyczny zobowiązał się, że w 
przyszłym roku zmodyfikuje infra
strukturę tak, aby nie występowały już 
przeciążenia.

Tekst i foto: MAC

Koniec objazdu do Strzelec Opolskich

Nowa szersza droga

Nawet śnieżyca nie przeszkodziła w pracy przy remoncie mostu

Od połowy czerwca remonto
wana była droga krajowa nr 
426 na odcinku Zalesie - 
Olszowa. Od ubiegłego piąt
ku jest ona znów przejezdna.

- Odcinek drogi Olszowa - Sła- 
więcice wymagał kapitalnego re
montu, albowiem jest tam tyle 
dziur, że szczątkowe naprawy są 

Wandale w akcji

Piastowska demolka

Jak widać na zdjęciu, nie na wszystkich wpłyną) pozytywnie nastrój świąt Bożego 
Narodzenia. Takie oto zniszczenia mogli w okresie poświątecznym ujrzeć mieszkańcy 
osiedla Piastów na mieszczącym się koto amfiteatru placu zabaw.

Tekst i foto: MAC

nieekonomiczne - dowiedzieliśmy 
się w Zarządzie Dróg Wojewódzkich 
w Opolu. - Do tej pory poszerzono 
drogę i wyprofilowano zakręty oraz 
wyremontowano i poszerzono most 
w Zalesiu.

Droga jest przejezdna, lecz jak się 
dowiedzieliśmy, to nie koniec prac. 
Wkrótce mają ruszyć kolejne na od
cinku drogi z Zalesia do Sławięcic.

Tekst i foto: Piotr WARNER

Posiadamy Certyfikat Ministra Gospodarki i Pracy nr 1913/2 i 1913/1 b

WL JJSf] 33,
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-stawka 6,85 EURO/godz. netto 
powyżej 50 godz./tyg.

■pełne ubezpieczenie zdrowotne 
i emerytalno-rentowne 
-atrakcyjne warunki socjalne

W H-OLM1DII
Wymagany paszport niemiecki

Kłęby dymu, które zaczęły wydobywać się z tylnej części autobusu MZK, na kilka 
minut spowiły ulicę Grunwaldzką w okolicy skrzyżowania z ulicą Głowackiego w 
Kędzierzynie. Na miejscu pojawili się strażacy i skutecznie usunęli zagrożenie. Pa
sażerowie opuścili pojazd. Nikomu nic się nie stało.

Tekst i foto: ART
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Od l stycznia 2006 minimalne wynagrodzenie 20 pracę wynosi 

899,10 zł.

Wynagrodzenie procownika w okresie jego pierwszego roku 

pracy nie może być niższe niż 80% wysokości minimalnego 

wynagrodzenia 20 pracę, dlatego też, zatrudniony po m 

pimy w roku 2006 nie może zarobić mniej niż 719,28 zl 

brutto

imimi

10 stycznia mija termin wpłaty do ZUS za m-c grudzień osób 

opłacających składki wyłącznie za siebie oraz deklaracji Hi, 

jeżeli nastąpiło jakaś' zmiana w stosunku do miesiąca 

poprzedniego.

51- 519,67 zl z chorobowym

51- 485,17 zl bez chorobowego

52- 159,10 zł

53- 34,50 zł

ROK PODAlKOWy 2006

Koszty uzyskania przychodu 102.25 zł 

Podwyższone o 25% 127,82 zł

Kwoto zmniejszenia podatku 530.08 zl 

Minimalne wynagrodzenie brutto 899,10 zl

Podstawa obliczenia podatku w 

złotych
Podafek wynosi

Ponad Oo

37.024,00

19% podstawy 

obliczenia minus kwota 

530,08 zl

37.024,00 74.048,00

6.504,48 + 30% 

nadwyżki ponad 

37.024,00 zl

74.048,00
17.611,68+40% 

nadwyżki ponad 

74.048,00 zł

Ubezpieczenie zdrowotne osób prowadzących działalność 

gospodarczą oraz osób współpracujących Grudzień 2005 - lały 

2006

2005 - Luty 2006

Minimalne wynagrodzenie uczniów w miesiącach Grudzień

1 klaso 2 klasa 3 klasa

93,89 zl 117.36 zł | 140,83 zi '

Podstawy składek no ubezpieczenie społeczne osób 

prowadzących dział, gosp. oraz osób z nimi współpracujących 

Grudzień 2005 - luty 2006

Ubezpieczenia społeczne 1.408,34 zl

Ubezpieczenie zdrowotne 1.871,73 zl

DIUK I RyCZAtlZ

Dieła Nocleg Dojazd

22,00 zł 33,00 zł 4,40 zl

Maksymalna stawko z 1 km przebiegu pojazdów prywatnych 

używanych do celów służbowych

Sam. Osob. do 900 cm’ TO,4894 zł

Sam. Osob. pow. 900 cm’ 0,7846zł

Dla motocykla 0,2161zł
Dla motoroweru 0,1297zt

Maymolno miesięczna kwoto ryczałtu 

za używanie ram. osob. w gminie i mieście do 100 tys. 

Mieszkańców.

ODSEIKI

Do 900 cmJ Powyżej 900 cm ’

limił 300 km 146,82 zl limit 300 km 235,38 zt

Ustawowe: od 15.10.2005 wynoszg 11,5%

Od zaległości podatkowych: od 01.09.2005 wynoszą 12%

Stan odsetek oraz pozostałych informacji na dzień 

02.01.2006+

BIURO RACHUNKOWf

ul. Balwirczaka 1 47-200 K ■ Koźle 

(koło Bonku Śląskiego w Koźlu) 

® 482-68-05 Eldomir@pro.onel.pl

Własna firma - tak! Ale jak? Kędzierzyńskie firmy wyróżnione

Nowi biznesmeni się szkolą Do czołówki trochę brakuje
14 przyszłych przedsiębior
ców szkoli się na kursie 
współfinansowanym ze środ
ków Unii Europejskiej, z Eu
ropejskiego Funduszu Spo
łecznego i z budżetu pań
stwa. Połowa z nich otrzyma 
grant na rozkręcenie działal
ności gospodarczej. W po- 
świąteczny czwartek uczest
nicy spotkali się z przedsta
wicielami Urzędu Marszał
kowskiego i stowarzyszenia 
„Promocja Przedsiębiorczo
ści w Opolu”.

Ci 1 w■3> ■
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Marian Saska, Tomasz Hanzel i Zbigniew Zimoch (siedzę, od lewej) wyja- 
śniajg wątpliwości uczestników szkolenia

Rozpoczęty w listopadzie projekt 
„Własna firma? Tak! Ale jak?” jest 
realizowany w ramach działania Zin
tegrowanego Programu Operacyjnego 
Rozwoju Regionalnego „Promocja 
Przedsiębiorczości”. Skierowany j est 
w szczególności do osób zagrożonych 
utratą pracy, odchodzących z rolnic
twa i młodych, do 25. roku życia, nie- 
zarejestrowanych jako bezrobotni. 
Realizatorem tego projektu jest Fun
dacja dla Dobra Publicznego z Kę
dzierzyna-Koźla.

Ogółem w szkoleniu mogło wziąć 
udział 15 osób z naszego powiatu.

- Zainteresowanie było bardzo 
duże. Szkolenie podjęło jednak 14 
osób, albowiem trzeba chodzić na 
zajęcia, a ludzie nie mają czasu - 
wyjaśnił nam Marian Saska, prezes 
zarządu Fundacji dla Dobra Publicz
nego. Warto jednak dodać, że funda
cja realizuje projekt także w powiecie 
prudnickim. Jeszcze w tym miesiącu 
rozpocznie się tam szkolenie kolejnej 
15-osobowej grupy, w skład której 
mogą również wejść mieszkańcy na
szego powiatu.

Wszyscy zakwalifikowani prze
chodzą 10-dniowe szkolenie bizneso
we i 15-dniowe szkolenie zawodowe. 

Paliwa - olej opałowy i napędowy
Hurt olei mineralnych

Następnie, na podstawie zapropono
wanych biznesplanów, wybierana jest 
połowa uczestników, których pomy
sły na własny biznes ocenione zostaną 
jako najlepsze. Ta grupa otrzyma tzw. 
coaching, czyli doradztwo oraz 
wsparcie pieniężne. Składać się na nie 
będąjednorazowa dotacja inwestycyj
na do 20 tys. zł (wymagany jest jed
nak wkład własny w wysokości 25 
proc, inwestycji) oraz wsparcie pomo
stowe przez co najmniej sześć miesię
cy po 700 zł, którego głównym zada
niem będzie zabezpieczenie świeżo 
upieczonych przedsiębiorców przed 
wpadnięciem w tzw. „pułapkę ZUS”, 
które ma miejsce, kiedy firma nie 

przynosi jeszcze zysków, ale jest zmu
szona do opłacania składki ZUS.

- Nie chcemy, aby młodzi ludzie 
wyjeżdżali do pracy na Zachód - 
mówił Marian Saska. - Z tego, co 
wiem, najwyższe stanowisko, jakie 
mogą tam zdobyć, to kierownik sali. 
Tu są szanse!

W czasie czwartkowego spotkania, 
które odbyło się w lokalu fundacji 
przy ulicy Grunwaldzkiej, szkoleni 
mogli podzielić się swoimi wątpliwo
ściami z przedstawicielem Urzędu 
Marszałkowskiego Tomaszem Hanze- 
lem i Zbigniewem Zimochem ze sto
warzyszenia „Promocja Przedsiębior
czości w Opolu”, które wdraża projekt 
z ramienia Urzędu Marszałkowskie
go, a także z Marią Labus, dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy w Kę
dzierzynie-Koźlu, który jest partne
rem projektu.

- Szkolenie jest bardzo profesjo
nalnie przeprowadzone, pomaga 
nam poznać rynek, sprecyzować 
plany - powiedziała nam Małgorza
ta, jedna ze szkolonych osób. - Naj
większą przeszkodą dla osób, które 
chcą prowadzić własny biznes, jest 
mało przyjazna polityka państwa.

Tekst i foto: MAC 

W ostatnich tygodniach ogło
szono rozstrzygnięcia kilku 
konkursów, w których z 
umiarkowanym powodze
niem startowały przedsiębior
stwa z Kędzierzyna-Kożla.

Naszych firm nie zabrakło w zesta
wieniu najdynamiczniej rozwijają
cych się małych i średnich firm.

Gazele Biznesu 2005
12 miesięcy temu dwa przedsię

biorstwa z powiatu kędzierzyńsko- 
kozielskiego znalazły się w drugiej 
setce firm notujących największy 
wzrost przychodów w latach 2001- 
2003. W tym roku najlepsze z kędzie- 
rzyńskich przedsiębiorstw, Global 
Colors, uplasowało się zaledwie na 
541. miejscu w kraju i dziewiątym na 
Opolszczyźnie. Wykazany przez nie 
przyrost przychodów wyniósł 104,11 
proc.

W rankingu, przygotowywanym po 
raz szósty przez dziennik “Puls Bizne
su” i międzynarodową wy wiadownię 
gospodarczą Coface Intercredit Po- 
land, znalazło się 3108 firm. Miano 
“Gazeli Biznesu” uzyskały 63 przed
siębiorstwa z Opolszczyzny. Stanowi 
to zaledwie 2,6 proc, ogółu sklasyfi
kowanych firm, ale nastąpił wzrost 
ilościowy (w ub.r. ujęto w zestawieniu 
47 firm w t. " H.I..I.III1 Ktr-
dzierzyn-Koźle).

Ranking objął firmy działające 
przynajmniej od 2001 roku, które w 
latach 2002 - 2004 wykazywały 
wzrost sprzedaży i dodatni wynik fi
nansowy, w 2002 roku wykazały 
sprzedaż w przedziale 3-300 min zł i

Pływadło 2006

Pod żaglami 
dobrego wojaka Szwejka
Nazwa imprezy powstała z 
połączenia tytułów bliskiej 
sercu Polaków pieśni “Pod 
żaglami Zawiszy” i najpopu
larniejszej chyba czeskiej 
książki “Przygody dobrego 
wojaka Szwejka”. Siódma 
bowiem edycja spływu pływa- 
deł z Raciborza do Koźla bę
dzie miała za cel rozwój kon
taktów polsko-czeskich.

Impreza odbędzie się w dniach 16- 
18 czerwca. Tym razem spływ będzie 
trzydniowy, gdyż została wydłużona 
jego trasa. - Start imprezy odbędzie 
się 16 czerwca w okolicy Chałupek 
po czeskiej stronie granicy, skąd de
legacje polskich i czeskich gmin nad- 
odrzańskich spłyną kajakami do 
Raciborza - mówi Bronisław Pirog, 
przewodniczący komisji promocji i 
rolnictwa Rady Powiatu Kędzierzyń- 
sko-Kozielskiego.

W sobotę, 17 czerwca, rozpocznie 
się zwyczajowa parada dziwnych 
obiektów pływających, która w nie
dzielę dotrze do Koźla. Tradycyjnie na 
trasie spływu odbędą się festyny orga
nizowane przez poszczególne gminy. 
Załogi najładniejszych pływadeł

udostępniły swoje sprawozdania fi
nansowe.

Oprócz Global Colors w zesta
wieniu ujęto jeszcze sześć firm z 
Kędzierzyna-Koźla (kolejno miejsce 
na Opolszczyźnie, w kraju, przyrost 
przychodów): 1X0 SERWIS Sp. z 
o.o. - 15. (736.) - 87,56 proc.; Fa
bryka Aparatury i Urządzeń “Fa- 
met” - 17. (904., spadek o 163 po
zycje) - 77,59 proc.; “M+” - 19. 
(959.) - 73,18 proc.; Synteza - 24. 
(1215., spadek o 396 pozycji) - 
61,26 proc.; Jokey Plastik Blachow
nia - 37. (1928., spadek o 725 po
zycji) ~ 38,12 proc.; Stocznia Koź
le Serwis - 54. (2641., spadek o 
1031 pozycji) - 20,05 proc.

Z kolei w ósmej edycji Programu 
Promocji Kultury i Przedsiębiorczości

Przedsiębiorstwo Fair Play
wyróżniono tym tytułem 613 firm z 

całej Polski. Wśród 15 zdobywców 
certyfikatu z Opolszczyzny znalazły 
się dwa przedsiębiorstwa z Kędzierzy
na-Koźla: Petrochemia Blachownia 
(branża chemiczna) i “M+” (budow
lana). Dodatkowo Petrochemię uho
norowano Brązowym Laurem “Przed
siębiorstwa F air PląylL -

Program Promocji Kultury i 
Przedsiębiorczości jest realizowany 
przez Instytut Badań nad Demo
kracją i Przedsiębiorstwem gr- 
iiym w waiszavvie. Jesion nastawio
ny na propagowanie zasad etyki i 
kultury przedsiębiorczości w bizne
sie oraz promowanie rzetelnie i 
uczciwie działających firm. W tym 
roku o certyfikat starało się 686 
przedsiębiorstw.

JJ

otrzymają nagrody pieniężne ufundo
wane przez samorządy i sponsorów.

- Z uwagi na polsko-czeski cha
rakter spływu nasze starostwo po
wiatowe wystąpiło o objęcie nad 
spływem patronatu przez konsu
lów: czeskiego w Katowicach i pol
skiego w Ostrawie oraz starostę 
Krnova - mówi przewodniczący Pi
rog. - Na imprezach towarzyszą
cych będą występować zespoły pol
skie i czeskie. Gdyby tak udało się 
zaprosić najsłynniejszy polsko-cze
ski duet, czyli Tadeusza Drozdę i 
Gabi Gold - rozmarza się pomysło
dawca spływania Odrą.

Zgłoszenia pływadeł można nadsy
łać na adres: Bronisław Pirog, ul. 
Zamkowa 4,47-260 Polska Cerekiew, 
tel. 077 4875-183. Swój udział zapo
wiedziała już ekipa Radia Białystok, 
która od kilku lat jest stałym bywal
cem spływów. Zgłoszenie powinno 
zawierać nazwę jednostki, jej historię, 
wymiary, liczbę załogi, imię i nazwi
sko pełnoletniego kapitana, adres lub 
telefon kontaktowy. Więcej informa
cji na temat spływu można znaleźć na 
stronach internetowych starostw po
wiatowych i urzędów miast w Kędzie
rzynie-Koźlu i Raciborzu.

JJ
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Parkowanie za 
darmo

Kierowcom

Gorqca debata w I LO

Wolność nie zniewa
Morsy świętuję sylwestra

Noworoczna
się spodoba
Dwa bezpłatne parkingi zo
staną już wkrótce udostęp
nione kierowcom w Koźlu. 
Jeden z nich powstał w wyni
ku zakończonej niedawno 
przebudowy skrzyżowania 
ulic w okolicy dworca autobu
sowego w Koźlu. Drugi zosta
nie “przywrócony” do użytko
wania po zawężeniu strefy 
płatnego parkowania przez 
radę miasta.

Z parkingu w pobliżu dworca PKS 
kierowcy zaczęli korzystać jeszcze 
przed odebraniem robót. Dla odmia
ny parking w pobliżu Zespołu Szkół 
nr 2 (popularnej “Żeglugi”) świeci od 
dawna pustkami, gdyż zostawienie 
tam samochodu jest płatne. Dla 
uczniów przyjeżdżających do szkoły 
samochodami opłaty okazały się za 
wysokie.

Sytuacja, w której w centrum Koź
la pozostaje niewykorzystany par
king, w najbliższych miesiącach po
winna ulec zmianie.

- ~p"~j,trf‘towaliśmy projekt 
uchwały rady miasta, która wyłą- 
cza ze strefy płatnego parkowania 
m.in. ul. Bohaterów Westerplatte. 
Jeśli wszystko przebiegnie pomyśl
nie i zgodzą się na to radni, kierow
cy będą bezpłatnie korzystać z par
kingu obok “Żeglugi” - mówi Ma
rek Mazurkiewicz, kierownik refera
tu zarządzania drogami magistratu.

JJ 

TEC TEC *
Mofees Europę Work
Agencja Pośrednictwa Pracy

Posiadamy atrakcyjne miejsca 
pracy w Holandii i Belgii
Gwarantujemy: Stawki do 10,02 €/godz.
Całkowity zwrot kosztów przejazdu. Komfortowe mieszkania. 
Aktualnie poszukujemy:
- stolarzy
- spawaczy
- pracowników obsługi maszyn
- piekarzy
Poszukujemy również:
- pokojówek do sieci ekskluzywnych hoteli na terenie całej Holandii.
- pań do prac magazynowych
Już od dzisiaj oferty na styczeń 2006. Przyjdź lub zadzwoń.

Wymagany paszport niemiecki

Kontakt: OPOLE, ul. Damrota 10 pok. 7 llp.;tel. (077) 4539557, (077) 4539384 
RACIBÓRZ, ul. Drzymały 38/3 tel. (032) 7551317,0889633835

Wolność wyrażania własnych 
poglądów nie powinna być 
ograniczona. Za czy przeciw? 
- nad tym stwierdzeniem za
stanawiali się uczniowie I Li
ceum Ogólnokształcącego im. 
Henryka Sienkiewicza w Koź
lu w czasie debaty zorganizo
wanej przez szkolną grupę 
Amnesty International z I LO.

<pod foto>Po wysłuchaniu mówców głos mogła zabrać publiczność. Roz
winęła się gorgca dyskusja.

Na debatę, która odbyła się we wto- 
- 2? ?()()5 j. zaproszono
członków szkolnej grupy Al z 11 LU? 
którzy wspólnie z uczniami koziel
skiego ogólniaka bronili swoich po
glądów. Mówcy opowiadali się za 
tym, że wolność wyrażania własnych 
poglądów nie powinna być ograniczo
na, bądź przeciw temu, co podzieliło 
ich na dwie grupy.

- Z całym przekonaniem uwa

żam, iż ograniczenie wolności wy
powiedzi jest burzeniem podstaw 
życia społecznego'. Jest przejawem 
nietolerancji i hamulcem rozwoju 
świadomości ludzi - mówiła jedna z 
mówczyń z I LO, Karolina Chojnow
ska.

Inne poglądy zaprezentowała jej 
oponentka, Justyna Krakowiak: - 
Biorąc pod uwagę wcześniej przy
toczone przykłady, uważam, że na
sza wolność słowa kończy się tam, 

gdzie zaczyna się naruszenie wolno
ści innego człowieka.

Po •••j"1iirlianiu mówców głos mo
gła zabrać publicznoSC.-Rozwiuęła się 
gorąca dyskusja, w której mogli wziąć 
udział wszyscy zainteresowani. Deba
ta zakończyła się głosowaniem pu
bliczności, które było wyrażeniem jej 
zdania na temat dyskusji.

Tekst i foto: 
Aleksandra KOWALEWSKA
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kąpiel w jeziorze
W sylwestrową noc członkowie 
kędzierzyńsko-kozielskiego Klu
bu Morsów „Dębowa” tradycyj
nie przywitali nowy rok kąpielą 
w lodowatej wodzie jeziora Dę
bowa.

Jeden z morsów - Andrzej Szopiński-Wisła, dziennikarz lokalnej telewizji, 
nagrywał w wodzie relację z wydarzenia.

Członkowie klubu dzięki dobrej 
współpracy z WOPR bawili się w sta
nicy pogotowia mieszczą
cej się na brzegu jeziora. 
Kilka minut przed północą 
zabawa została przerwana i 
rozpoczęły się przygoto
wania do wejścia do lodo
watej wody.

Krótka rozgrzewka, na 
którą składały się przede 
wszystkim śnieżne szaleń
stwa, a w szczególności 
nacieranie ciała śniegiem, 
stanowiła preludium do 
wejścia do wody. Punktu
alnie o północy grupa ok. 
dziesięciu osób rozpoczęła 
kąpiel. Do wody wprowa
dził ich Stanisław Wolkie- 
wicz, który objuczony ba
lonikami i powiewającą na 
wietrze flagą naszego mia
sta, dzielnie łamał krę i to
rował drogę pozostałym 
morsom. Gdy już wszyscy 
zamoczyli ciała w orzeź
wiającej wodzie, wystrzeliły korki od 
szampanów i morsy rozpoczęły feto
wanie nadejścia 2006 roku.
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O północy wystrzeliły korki od szampanów i morsy rozpoczęły fetowanie 
nadejścia nowego roku

Całe zdarzenie przyciągnęło uwagę 
mediów. Jeden z morsów, Andrzej 
Wisła-Szopiński, dziennikarz lokalnej 
telewizji, łącząc przyjemne z poży
tecznym, nagrywał w wodzie całe 
wydarzenie. Jak przystało na reporte
ra telewizyjnego, ubrany był w garni
tur.

- Dziś jest bardzo spokojnie. Pod
czas zlotu morsów w Mielnie wcho
dziliśmy do morza w czasie sztor
mu, kiedy było 7 st. w skali Beaufor
ta - powiedziała nam Krystyna Sza
łas, jedna z kapiących się. - To już 
mój drugi sezon i sylwester spędza-

ny w ten sposób. Planuję dalej tak 
właśnie witać nowy rok.

Po kąpieli morsy wróciły do zabawy, 

Na czele grupy morsów krę forsował Stanisław 
Wolkiewicz

o godzinie 12 już w Nowy Rok stawiły 
się do kąpieli w jeziorku „trójkąt” na os. 
Piastów. Tam, tym razem w większej 

grupie, kontynuowano świętowanie.
Kędzierzyńsko-kozielski Klub Mor

sów „Dębowa” powstał 13 październi
ka 2001 roku; regularnie kąpie się ok. 
25-30 osób. Od samego początku jego 
członkowie w ten nietypowy sposób 
razem spędzają sylwestra.

Tekst i foto: Marcin CHLEWICKI



Wybiera Miss Czytelników Gazety Lokalnej!

Imię i nazwisko kandydatki.

Daria Kruk, uczennica ZS nr 1, mieszka

Głosować można za pomocą dowolnej 
liczby kuponów. Jeden kupon to jeden 
głos. Tytuł Miss Czytelników Gazety 
Lokalnej zdobędzie ta kandydatka, na 
którą oddanych zostanie najwięcej 
głosów. Każdy głos to także szansa na 
nagrody dla Czytelników. Na kupony 
czekamy do 6 stycznia 2006 roku. Za
praszamy do udziału w plebiscycie.

Karolina Jędrzejewska, uczennica li
ceum językowego w Azotach, mieszka na 
OS. Pnjnr7QlRC *"*

Wiek: łZtar
Wymiary: 89/62/87
Wzrost: 162 cm
Waga: 47 kg
Zainteresowania: taniec, śpiew

Bożena Izaak, uczennica Zespołu Szkól 
w Komornie, mieszka w Pokrzywnicy 
Wiek: 15 lat
Wymiary: 85/83/90
Wzrost: 157 cm
Waga: 52 kg
Zainteresowania: piłka nożna, muzyka

Karina Ziółkowska, uczennica ZS nr 1. 
mieszka w Śródmieściu

Wiek: 16 lat
Wymiary: 88/64/88
Wzrost: 165 cm
Waga: 52 kg
Zainteresowania: taniec rockowy i nowo

czesny

Karolina Bytnar, uczennica IILO, miesz
ka w Śródmieściu

Wiek: 18 lat
Wymiary: 87/66/87
Wzrost: 164 cm
Waga: 52 kg
Zainteresowania: kino, teatr, taniec

Beata Gmaj, studentka prawa i administra
cji w Gliwicach, mieszka na os. Piastów 
Wiek: 20 lat
Wymiary: 84/60/87
Wzrost: 172 cm
Waga: 51 kg
Zainteresowania: muzyka, kosmetyka, 
czytanie harleguinów

Patrycja Martiszko, hostessa, mieszka 
na os. Piastów
Wiek: 19 lat
Wymiary: 91/67/90
Wzrost: 175 cm
Waga: 60 kg
Zainteresowania: sport, muzyka

Sandra Szewerda, uczennica ZS nr 1 
mieszka w Starej Kuźni
Wiek: 16 lat
Wymiary: 87/61/88
Wzrost: 181 cm
Waga: 61 kg
Zainteresowania: muzyka, informatyka

Magdalena Maleszka, uczennica II LO, 
mieszka w Azotach
Wiek: 18 lat
Wymiary: 86/69/93
Wzrost: 170 cm
Waga: 53 kg
Zainteresowania: muzyka, taniec

Żaneta Kalinowska, uczennica I LO, 
mieszka w Ligocie
Wiek: 17 lat
Wymiary: 88/60/88
Wzrost: 170 cm
Waga: 48 kg
Zainteresowania: fotomodeling, siatkówka

Martyna Bytnar, uczennica ZS nr 4, 
mieszka w Śródmieściu

Wiek: 16 lat
Wymiary: 94/76/91
Wzrost: 172 cm
Waga: 65 kg
Zainteresowania: koszykówka, pływanie, 
wizaż, moda

Joanna Herbowska, uczennica I LO, 
mieszka na os Piastów
Wiek: 16 lat
Wymiary: 87/72/91
Wzrost: 177 cm
Waga: 63 kg
Zainteresowania: taniec, sport, muzyka, 
gra w Orkiestrze Żeglugi Śródlądowej

Angelika Linek, uczennica szkoły zawo
dowej w Głubczycach, mieszka w Twarda- 
wie
Wiek: 18 lat
Wymiary: 88/61/88
Wzrost: 165 cm
Waga: 47 kg
Zainteresowania: fryzjerstwo, wizaż

Dzisiaj ostatnia szansa na wybranie najpiękniejszej dziewczyny ziemi 
kozielskiej! Poniżej prezentujemy sylwetki 17 dziewczyn ubiegających się 
o tytuł Miss Ziemi Kozielskiej. Państwo też mogą zagłosować i wybrać Miss 
Czytelników Gazety Lokalnej. Może któraś z nich pójdzie w ślady Malwiny 
Ratajczak, naszej Miss Polonia 2005.

By zagłosować na wybraną przez siebie kandydatkę, należy wyciąć wy
drukowany na tej stronie kupon i wraz z nazwiskiem ulubienicy i swoimi 
danymi wysłać na adres naszej redakcji. Termin nadsyłania kuponów upły
wa 6 stycznia. Dla Miss Czytelników Gazety Lokalnej oraz dla Czytelników 
biorących udział w głosowaniu przygotowaliśmy atrakcyjne nagrody.

Joanna Szymkowiak, uczennica PG nr 4, 
mieszka w Śródmieściu

Wiek: 16 lat
Wymiary: 8'1/67/98

Wzrost: 160 cm
Waga: 49 kg
Zainteresowania: muzyko, tarfcCTTTŹrT 
spole tańca nowoczesnego

Anna Gilgacz, uczennica I LO, mieszka 
na os. Blachownia
Wiek: 16 lat
Wymiary: 90/66/93
Wzrost: 181 cm
Waga: 64 kg
Zainteresowania: taniec, języki obce

Magda Iwanejko, uczennica II LO, miesz
ka na os. Pogorzelec
Wiek: 18 lat
Wymiary: 91/68/95
Wzrost: 163 cm
Waga: 57 kg
Zainteresowania: taniec, siłownia, śpiew

na os. Piastów
Wiek: 16 lat
Wymiary: 89/65/91
Wzrost: 170 cm
Waga: 56
Zainteresowania: siatkówka, muzyka, foto
grafia, gra w Orkiestrze Żeglugi Śródlądowej

Patrycja Rusz, uczennica PG nr 5, miesz
ka w Twardawie
Wiek: 17 lat
Wymiary: 80/70/77
Wzrost: 163 cm
Waga: 50 kg
Zainteresowania: muzyka, taniec

Imię i nazwisko osoby zgłaszającej:
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Sesja budżetowa

Każdy ma swoje priorytety
O liczne zmiany w projekcie 
budżetu miasta na 2006 r. 
wnioskowali członkowie po
szczególnych komisji pod
czas ostatniej sesji. Za mało 
na ochronę zabytków i drogi, 
za dużo na modernizację i 
remonty obiektów sporto
wych - takie opinie padały 
podczas posiedzenia. Osta
tecznie projekt budżetu przy
jęto.

Program profilaktyki i rozwiązy
wania problemów alkoholowych i 
narkotykowych stał się tematem, 
któremu obok budżetu miasta radni 
poświęcili dłuższą chwilę. Jednym z 
zadań tego programu jest szkolenie 
terapeutów i grup zawodowych pro
fesjonalnie zajmujących się proble
matyką uzależnień. Jak poinformo
wała Iwona Szweda, kierownik wy
działu polityki mieszkaniowej, 
spraw socjalnych i zdrowia urzędu 
miasta, na to zadanie będzie prze-
znaczona większa ilość środków. 
Wydział dąży do tego, żeby w 2006
roku zaproponowano mu finanso
wanie terapii indywidualnej dla 

rozpoznaniem, 
tzn. takich, gdzie oprócz podstawo
wego schorzenia, jakim może być 
np. choroba alkoholowa, występuje 
równocześnie inne schorzenie (np. 

depresja): - Chodzi o to, żeby
- Doszliśmy do wniosku, że więk

szość sprzedawców stosuje się do 
zakazu sprzedaży alkoholu nielet-

wzmocnić element, który okazał 
się najsłabszy, czyli docierać do 
rodziców, bo wydaje się, że oni są

Szansę na 600 tysięcy złotych z budżetu miasta na 2006 rok miał klub spor
towy Mostostal-Azoty. Po wprowadzeniu zmiany w projekcie otrzyma o po
łowę mniej.

najważniejszym ogniwem w całej 
pracy, którą wykonujemy - doda- 
je Iwona Szweda.

Alkohol nie dla
małolatów
Przy tej okazji wspomniano rów- 

uićz <5 plzy gotowywanym wspólnie z 
komendą powiatową policji progra-' 
mie pilotażowym, którego celem jest 
dotarcie z informacją o sprzedaży al

koholu nieletnim do dorosłych.

nim, ale nie ma żadnego problemu, 
żeby ten alkohol poprzez osoby do
rosłe kupić dzieciom. Stąd nasz po
mysł, żeby siłę informacji przekie- 
rować na osoby dorosłe i uświado
mić im, że uleganie namowom ma
łolatów przed sklepem jest po pro
stu bezsensowne i nie powinno mieć 
miejsca - stwierdza Piotr Gabrysz, 
zastępca prezydenta Kędzierzyna- 
Koźla.

Ostatecznie program profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholo
wych i narkotykowych radni przyjęli 
jednogłośnie.

Za mało na zabytki
Ryszard Pacułt, przewodniczący 

rady miasta, wyraził swój niepokój na 
temat wniosków o zredukowaniu 
środków przeznaczonych na zagospo
darowanie Parku Pojednania i likwi
dacji tego zadania z projektu budżetu. 
Według niektórych radnych na zabyt
ki przeznacza się zbyt mało środków; 
0,11 proc, przewidziano na ich remon
ty-

- Już 10 lat próbujemy uporząd
kować teren wokół podzamcza - 
dodaj e Ryszard Pacułt.

O tym, że zbyt mało środków bu
dżetowych przeznaczono także na 
działalność Miejskiego Ośrodka Kul
tury w K-K, przekonywała komisja 
oświaty, negatywnie opiniując pro
jekt budżetu w zakresie kultury. - 
Chodziło nam tutaj przede wszyst
kim o kółka zainteresowań, waka
cje w mieście, jak również zakup 
woluminów do biblioteki - tłuma
czy Jan Neumann, przewodniczący 
komisji oświaty, kultury i kultury fi
zycznej.

Drogi kłują w oczy
- Każdy ma jakieś swoje priory

tety, ale jest niedosyt - zauważa Je
rzy Drzewiecki, członek dwóch komi- 
sji: prawnoadministracyjnej oraz 
zdrowia, spraw socjalnych i rodziny. 
- Ciągle kłuje nas w oczy wiele 
spraw, jak chociażby drogi.

W tym roku na drogi gminne prze
widziano nieco ponad 6 min złotych, 
czyli ok. 4,5 proc, budżetu. - A pew
ne drogi są drogami priorytetowy

mi. Powinny być reprezentacyjne - 
przekonuje radny Drzewiecki.

Kolejny raz ulica Paderewskiego 
nie znalazła uznania. - To wstyd, że ta 
ulica ciągle nie znajduje dobrego 
zakończenia. Czas najwyższy, żeby 
znaleźć jakieś nadwyżki budżetowe 
- mówi Jerzy Drzewiecki. - Uważam, 
że ulica Niezapominajek może po
czekać. Ulica Paderewskiego od 7 
lat jest odrzucana, a stan tej drogi 
jest fatalny - podziela opinię Halina 
Mińczuk, należąca do komisji urbani
styki, architektury i środowiska natu
ralnego.

Jak wytłumaczył Wiesław Fąfara, 
prezydent miasta, ulica Paderewskie
go musi poczekać ze względu na re
alizację programu ISPA w Kędzierzy- 
nie-Koźlu.

Dla Mostostalu o połowę mniej
- 600 tysięcy dla Mostostalu jest 

dziwactwem - wyraził swoją opinię 
radny Andrzej Magiera. - Nic nie 
mam do tego klubu. Na pewno do
brze reprezentuje gminę. Ale jeśli 
stać nas na taki wydatek, to powin
no też stać nas na to, żeby dofinan
sować we właściwy sposób sport 
dzieci i młodzieży - mówi Grzegorz 
Chudomięt.

Według tego ostatniego miasto spo
ro wydaje na modernizację i remonty 
obiektów sportowych, przez co małe 
środki przeznaczane są na dofinanso
wanie sportu dzieci i młodzieży: - 
Obawiam się, że nie będzie pienię
dzy na to, żeby te obiekty sportowe 
wypełnić, i one będą stały puste.

Ostatecznie ustalono, że z budżetu 
miasta trafi do kiesy klubu o połowę 
mniej, bo 300 tysięcy złotych, czyli 
tyle co w poprzednim roku.

ASK

Opinie na temat przyśpieszonych wyborów samorządowych

Podzieleni
Propozycje sugerujące skróce
nie obecnej kadencji samorządu 
wywołały w Polsce wiele komen
tarzy i polemik. W Kędzierzynie- 
Kożlu temat ten nie budzi więk
szych emocji. Jednak koncepcja 
przeprowadzenia wyborów sa
morządowych już na wiosnę ma 
u nas zarówno swoich zwolenni
ków, jak i przeciwników.

Prezydent Kędzierzyna-Koźla Wie
sław Fąfara z dystansem odnosi się do 
propozycji przyśpieszenia wyborów: 
- Samorządy powinny funkcjono
wać do końca kadencji. Jeśli ulegnie 
ona skróceniu, zostaną wybrane 
nowe władze, wówczas nie omiesz
kam podzielić się swoją wiedzą i 
sugestiami w najważniejszych dla 
tego miasta sprawach i celach. 
Mimo pewnych różnic musimy re
alizować je wspólnie, bo wszyscy je
steśmy mieszkańcami Kędzierzyna- 
Koźla. Poprzednie wybory pokaza
ły, że najważniejsze ugrupowania, 
które wystawiły swoich kandyda
tów, mają bardzo podobne progra
my. Bo wszyscy wiemy, co najbar
dziej boli mieszkańców i co w 
pierwszej kolejności trzeba zrobić. 
Natomiast skracanie kadencji ni
czemu dobremu nie służy, ponieważ 
nowa ekipa zacznie rządzić w trak
cie roku budżetowego. Nie można 
jednak wykluczyć, że będziemy 
mieli wybory już w maju.

Przewodniczący rady miasta Ry
szard Pacułt uważa, że przyśpieszone 
wybory to złe rozwiązanie dla Polski:

- Czas skończyć z tym bałaganem. 
Co przyjdzie jakaś nowa ekipa, to 
chce przesuwać terminy wyborów. 
Tak było np. dwie kadencje temu. 
Mieszkańcy gminy powinni mieć 
możliwość dokonania oceny pracy 
ekipy rządzącej poprzez akt wybor

Wciqż nie wiadomo, czy takie obrazki oglądać bę
dziemy już w maju, czy dopiero jesienig tego roku

czy, ale po upływie pełnych czterech 
lat. Ci, którzy opowiadają się za 
skróceniem kadencji, być może liczą 
na wytworzenie się po wyborach in
nego układu sił. Na szczeblu gminy 
przynależność partyjna naprawdę 
nie jest ważna. Bo ludzie ci mają ta
kie same poglądy, jeśli chodzi o do
bro miasta. Możemy się różnić co do 
szczegółów, sprzeczać i kłócić. Ale to 

nie od przynależności partyjnej za
leży postawa radnego co do proble
mów miasta. Zatem jestem przeciw
ny przyśpieszonym wyborom. Sko
ro konstytucja mówi o czterech la
tach, to niech tak zostanie.

Radny Grzegorz Duszel przypomi
na, że temat przyśpieszonych wyborów 
samorządowych odżywa mniej więcej 
co cztery lata. Natomiast czy jest to do
bre, czy też złe rozwiązanie, trudno 
jego zdaniem definitywnie przesądzać:

- Ja w tej chwili 
odczuwam przesyt 
tymi igrzyskami. 
Dopiero co zakoń
czyły się dwie 
kampanie wybor
cze. Myślę, że jest 
w tym trochę wy
rachowania ze 
strony ugrupowań 
politycznych, któ
re aktualnie w Pol
sce sprawują wła
dzę. Na fali popar
cia, wyrażonego 
przez obywateli w 
sondażach, ugru
powania te chcą 
jakby dopełnić 
tego sukcesu po
przez wprowadze
nie możliwie naj
większej liczby 

radnych do wszystkich szczebli sa
morządu. Ja nie widzę w tym jakichś 
specjalnych szans na stworzenie no
wej jakości w rządzeniu. Natomiast 
nie stanie się nic złego, jeśli te wybo
ry zostaną nieco przyśpieszone.

Dla radnego Huberta Majnusza nie ma 
większego znaczenia, czy te wybory od
będą się wiosną, czy teżjesienią: - Waż
ne jest tylko to, żeby w ich trakcie wy

brać właściwych ludzi. Takich, którzy 
będą należycie zainteresowani proble
mami tego miasta, a nie awantumic- 
twem. Nam głównie powinno chodzić 
o dobro mieszkańców, a nie o politykę.

Radny Zbigniew Staniś przyznaje, 
że opinie na ten temat są bardzo moc
no podzielone: - Jeśli rządzący 
uznają, że tak będzie korzystniej, i 
zdołają mnie do swoich racji prze
konać, to będę za wcześniejszymi 
wyborami. Nikt się nie trzyma kur
czowo stołków.

Radny Andrzej Magiera podkreśla, 
że gmina rządzi się podobnymi regu
łami co sejm i jego zdaniem wybory 
wiosenne byłyby lepsze: - Natomiast 
co do konstytucyjności zmiany tego 
terminu nie będę się wypowiadać, 
ponieważ słyszałem w tej kwestii 
dosyć zróżnicowane opinie. Jedna 
zakłada, że potrzebna jest do tego 
zmiana konstytucji, która mówi, że 
wybory samorządowe odbywają się 
co cztery lata i kropka. Są jednak i 
tacy, którzy twierdzą, że jest tam 
jakiś paragraf mówiący o możliwo
ści przyśpieszenia wyborów. Moim 
zdaniem wszystkie wybory, zarówno 
parlamentarne, jak i samorządowe, 
powinny odbywać się wiosną.

Pytanie do skarbnika

Dlaczego płacimy?
Na grudniowej sesji radny Grze

gorz Chudomięt zadał pytanie 
skarbnikowi miasta, Alinie Janik, 
dlaczego nasza gmina musi odpro
wadzić do budżetu państwa podatek 
janosikowy. Pani skarbnik przypo
mniała, że chodzi o 2,2 min zł. Sam 
podatek jest natomiast pochodną

Radny Władysław Haczek nie po
piera pomysłu skrócenia kadencji: - 
Bo to nic nie da. Przyjdą nowi i bę
dzie to samo co w sejmie. Autopo
prawki, zmiany, kłótnie. Niech się ta 
kadencja skończy zgodnie z termi
nem konstytucyjnym. Nowa rada 
przyjmie sobie budżet na 2007 r. i 
tak będzie najrozsądniej.

Radna Alicja Hepper nie rozważała 
jeszcze tej kwestii: - Mam jednak na
dzieję, że jeśli te wybory miałyby się 
odbyć w maju, to do tego czasu uda 
nam się jeszcze zrealizować wiele 
ważnych zadań. Przypuszczam więc, 
że w tym układzie lepszym rozwiąza
niem byłby jednak jesienny termin 
wyborów. Z prostego powodu. Zdo
łamy więcej zrobić, a jak wiemy, pro
blemów do rozwiązania nie brakuje.

Radny Stanisław Węgrzyn zakłada, 
że pomysł dotyczący przyśpieszonych 
wyborów jest w pewnym sensie grą 
polityczną: - Nie widzę tutaj argu
mentów przemawiających za ani 
przeciw takiemu rozwiązaniu. Być 
może świeża krew coś zmieni. Trud
no powiedzieć. Jeśli propozycja 
przyśpieszonych wyborów przej
dzie, nie będę jej negował.

ANKO

stopnia zamożności mieszkańców. 
Nalicza się go głównie w oparciu o 
wpływy z tytułu podatku dochodo
wego. Na Opolszczyźnie, oprócz 
Kędzierzyna-Koźla, płaci go rów
nież Opole, Gogolin i Dobrzeń 
Wielki.

ANKO
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Czy w Kędzierzynie-Koźlu powin
no istnieć centrum wolontaria
tu? Sam pomysł nie ma zago
rzałych przeciwników. Pojawiają 
się natomiast pewne rozbieżno
ści co do samej realizacji am
bitnego przedsięwzięcia.

Na grudniowej sesji radny Grzegorz 
Mankiewicz wysunął propozycję utwo
rzenia w naszym mieście centrum wo
lontariatu. Miałoby ono za zadanie w 
pierwszej kolejności propagować idee 
wolontariatu wśród młodzieży i osób 
dorosłych (wolontariat pracowniczy), 
spełniać funkcję platformy porozumie
nia dla organizacji pozarządowych po
przez organizowanie wspólnych konfe
rencji, wymianę doświadczeń, tworzenie 
wspólnego planu pomocowego oraz 
wspieranie działań wszystkich stowa
rzyszeń w naszym mieście. Z pewnością 
jednak nie ingerowałoby w ich funkcjo
nowanie.

- Mamy wielu wolontariuszy i cały 
szereg organizacji pozarządowych. Te 
środowiska potrzebują wsparcia - 
przekonuje radny Grzegorz Mankie
wicz. - Nasze organizacje otrzymują 
wprawdzie dotacje z budżetu gminy, 
ale nie pokrywają one wszystkich po
trzeb. Tymczasem takie centrum 
wskazywałoby różne potencjalne źró
dła pozyskiwania pieniędzy. Na przy
kład z funduszy unijnych oraz innych 
jednostek samorządowych i rządo
wych. Ułatwiałoby też docieranie do 
sponsorów.

Radny Mankiewicz uważa, iż wiele 
do życzenia pozostawia też znajomość i 
egzekwowanie przepisów. Przykładowo 
wszyscy wolontariusze powinni mieć 
podpisaną umowę i być ubezpieczeni, 
tymczasem ten wymóg bardzo często 
nie jest przestrzegany. Zatem poradnic
two prawne to kolejny obszar działania 
przypisany takiemu centrum, które mo
głoby spełniać funkcję doradczą z myślą 

o organizacjach pozarządowych. Radny 
Mankiewicz jako przykład podaje Gli
wickie Centrum Organizacji Pozarządo
wych. Kieruje nim jednostka samorzą
dowa, która m.in. udostępniła stosowne 
lokum na potrzeby takiego centrum.

- Spełniałoby też ono funkcję infor- 
macyjno-pomocową - wyjaśnia prezes 
Stowarzyszenia Wolontariuszy “Magno
lia” w K-K Elżbieta Barciak-Mankie- 
wicz. - Ludzie wymagający wsparcia 
ze strony jakiejś organizacji pozarzą
dowej nie będą musieli krążyć po ca
łym mieście, aby dowiedzieć się czegoś 
konkretnego. Powstanie jedno miej
sce, a mianowicie wspomniane już 
centrum wolontariatu. Tu osoba po
trzebująca uzyska kompleksową in
formację, gdzie musi się zgłosić, jakie 
warunki spełnić i na jaką pomoc może 
liczyć.

Zastępca prezydenta K-K Piotr Ga- 
brysz przyznaje, że jest to świeża propo
zycją, nad którą trzeba się zastanowić: 
- Osobiście uważam, że cała sfera po
zarządowa, czyli stowarzyszenia i 
wszelkiego rodzaju wolontariaty po
winny być całkowicie niezależne od 
gminy. Aktywność tych stowarzyszeń 
nie powinna być w żaden sposób de
terminowana przez samorząd. Jeste
śmy zobligowani do współpracy i 
chcemy współpracować. Jeżeli są pie
niądze, to trzeba je kierować w stro
nę stowarzyszeń, bo prawdą jest, że 
tam zostaną one najefektywniej wy
dane. Jednak powinniśmy być jak 
najdalsi od finansowania różnych 
czapek administracyjnych.

Piotr Gabrysz przyznał, że gmina by
łaby w stanie wspomóc tego typu przed
sięwzięcie, ale jego zdaniem powinna to 
być inicjatywa samych organizacji. Ina
czej mówiąc, ciężar skonkretyzowania 
pomysłu i pewnej realizacji powinien 
leżeć po stronie stowarzyszeń.

- My nie powinniśmy nic sugero
wać organizacjom pozarządowym - 
dodaje Piotr Gabrysz. - Jeśli gmina za 
swoje pieniądze zrealizuje to wszyst
ko, kupi biurko, komputer, zapłaci za 
etat, to w tym momencie stworzymy 
kolejny wydział urzędu miasta.

ANKO

Podsumowali rok

5 milionów na
O osiem procent w porówna
niu z poprzednim rokiem 
wzrosły środki budżetowe na 
2006 rok - podano podczas 
grudniowej sesji rady powia
tu. Jak stwierdził starosta Jó
zef Gisman, wynika to między 
innymi z tego, że lepiej reali
zują się dochody związane z 
subwencjami oświatowymi i 
dochodami własnymi powia
tu.

Dochody oszacowano na 51 min 
złotych, a wydatki na 54,5 min. Róż
nice są wyrównane nadwyżką budże
tową z lat ubiegłych oraz przewidy
wanym kredytem na zadania inwesty- 
cyjne. O 5,4 proc, w 2006 roku 
wzrosną natomiast wydatki oświato
we. - Środków nie powinno zabrak
nąć, ponieważ wiemy, że młodzieży 
jest coraz mniej - tłumaczy starosta.

Rok dróg
9 proc, z budżetu, czyli prawie 5 

min złotych, zdecydowano przezna
czyć na drogi. Będą to pieniądze po
chodzące ze środków własnych po
wiatu. Być może uda się te środki po
większyć w ramach kontraktu woje
wódzkiego lub dzięki realizacji pro
jektów europejskich.- Na pewno 
pocieszające dla mieszkańców jest 
to, że zlikwidujemy wszystkie dziu
ry, a jeżeli nam się uda, to jeszcze 
odbudujemy niektóre nawierzchnie 
- stwierdza Józef Gisman.

Jak poinformowała radna Marta 
Szydłowska, przeprowadzony przed 
sesją przegląd dowiódł, że potrzeb na 
remonty jest sporo, ponieważ w po

wiecie jest 270 
kilometrów dróg. 
Odbudowa na
wierzchni, udroż
nienie i pogłębie
nie rowów, wy
czyszczenie sa
mosiejek i wycin- 
ka-drzew oraz ze
branie błota - to 
tylko niektóre z 
czekających po
wiat zadań. Prze
gląd dróg doty
czył głównie 
sprawdzenia 
przygotowań do 
zimy i zbadania, 
czy powstały po
ważne ubytki po 
jesieni.

- Rada przeznaczyła prawie 32 
tys. złotych na dodatkowe płotki - 
zaznacza Marta Szydłowska.

W styczniu rada zdecyduje, co 
można zrobić za kwotę 5 min złotych 
i co znajdzie akceptację społeczną. 
Prace zaplanowano na wczesną wio
snę, dlatego do końca marca mają być 
rozstrzygnięte przetargi i zawarte 
umowy. - To da nam szansę wykona
nia wszystkich prac, dzięki czemu 
nie będą one wstrzymywane ani 
przerzucane. Będą się toczyły od 
razu od wiosny - tłumaczy radna 
Szydłowska. - Poza tym prowadzi
my z miastem rozmowy w sprawie 
przekazania niektórych dróg, więc 
być może będziemy musieli zrobić 
rozliczenia.

Nie ocieplą starostwa
Oprócz tego powiat zaplanował 

również inne wydatki inwestycyj

W planach budżetu starostwa na 2006 rok uwzględnio
no budowę hali sportowej przy II LO

ne. Znajdująca się przy ulicy Dam- 
rota stara przychodnia pogruźlicza 
zostanie przebudowana i będzie 
się tam mieścił wydział oświaty. 
Rozpoczęto już remont budynku 
przy ulicy Skarbowej, który prze
znaczono dla wydziału infrastruk
tury, oraz przygotowano dokumen
tację i plany budowy windy dla 
niepełnosprawnych w starostwie. - 
Chcemy też wyremontować klat- 
ki schodowe. żehŁ-p»łetTSZVć~ob^ 
sługę petentów - informuje staro
sta.

Zaplanowano także inwestycje ter- 
momodernizacyjne byłego internatu 
„Budowlanki”, ZS nr 4 i ZS w Ko
mornie. Jak stwierdza starosta, ilość 
funduszy napawa optymizmem. - Na 
pewno chcielibyśmy o wiele więcej 
mieć tych środków - podsumowuje 
Józef Gisman.

Tekst i foto: ASK

Czy pójdziemy w ślady Opola?

Nie stać nas na prowizorki
Hala sportowa przypominają
ca gigantyczny namiot, który 
w każdej chwili można zde
montować i przenieść w inne 
miejsce, powstanie przy Ze
spole Szkół Ogólnokształcą
cych w Opolu. Ma kosztować 
850 tys. zł. Być może warto 
pomyśleć o takim rozwiąza
niu w Kędzierzynie-Koźlu, 
gdzie niektóre szkoły pozba
wione są sal gimnastycznych.

Tradycyjne murowane hale kosz
tują w granicach dwóch milionów 
złotych. Zatem opolski obiekt powi
nien zainteresować włodarzy K-K, 
choćby ze względu na swą atrakcyjną 
cenę. W środku tego wielkiego na
miotu będzie się mieścić pełnowy
miarowe boisko do piłki ręcznej. 
Może tam ćwiczyć jednocześnie 48 
osób. Obiekt jest ogrzewany i przy
stosowany dla osób niepełnospraw
nych. Ciekawostką jest to, że taką 
halę można zdemontować i przenieść 
w inne miejsce w ciągu zaledwie kil
ku dni.

Podczas zeszłorocznych sesji rady 
miasta nasi samorządowcy wielokrot

nie mówili o programie budowy ma
łych przyszkolnych sal gimnastycz
nych w K-K. Uczniowie niektórych 
szkół nie mająbowiem gdzie ćwiczyć. 
Do koncepcji budowy przenośnych 
sal gimnastycznych większość decy
dentów odnosi się jednak z pewnym 
dystansem.

Zdaniem zastępcy prezydenta 
miasta Piotra Gabrysza każdy po
mysł warto przeanalizować, tym 
bardziej że cena w tym przypadku 
jest bardzo kusząca. Jednak na razie 
jest w tej sprawie zbyt wiele znaków 
zapytania: - Na os. Piastów, a kon
kretnie na tamtejszych kortach 
jest balon, który w pewnym sensie 
przypomina przenośną salę gim
nastyczną, jeśli chodzi o technolo
gię budowy. Utrzymanie go zimą 
w temperaturze powyżej 5 st. C 
kosztuje fortunę. Wiele pytań ro
dzi też kwestia dotycząca trwało
ści tego obiektu. Teraz nowo
czesną salę gimnastyczną można 
wybudować za 1,5 - 2 min zł. Są to 
lekkie i zarazem trwałe konstruk
cje.

Radny Piotr Pietrzyk przyznąje, że 
zarówno konstrukcja, jak i zakładana 
funkcja przenośnej hali jest bardzo 
ciekawa: - Koszty też są niewielkie, 

bo w grę wchodzi 850 tys. zł. Jest to 
pomysł, który być może warto prze
nieść na nasz grunt, dlatego że nie
które szkoły w naszym mieście nie 
posiadają sal gimnastycznych. 
Dzieci ćwiczą na korytarzach, w 
nienormalnych warunkach.

Radny Jan Neumann, po wstępnym 

Szkoła Podstawowa nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu posiada salę gimnastycznq 
z prawdziwego zdarzenia. Jednak nie wszystkie dzieci ćwiczq w takich wa
runkach. Niewykluczone, że w naszym mieście pojawiq się tanie przeno
śne sale gimnastyczne.

zapoznaniu się z tą propozycją uznał 
jąza bardzo interesującą. Przypomniał 
bowiem, że budowa nowej tradycyj
nej sali gimnastycznej to wydatek rzę
du 1,8-2 min zł: - Za te pieniądze 
jesteśmy w stanie postawić dwie 
przenośne sale. Sama konstrukcja 
jest dosyć ciekawa. Warto się tym 

pomysłem na poważnie zaintereso
wać.

Radny Andrzej Magiera jest prze
konany, że nowe sale gimnastyczne są 
w naszym mieście potrzebne. Ma on 
jednak pewne wątpliwości co do tego, 
czy powinny to być tego typu obiek
ty jak ten, który powstanie w Opolu:
- Jest to wprawdzie stosunkowo ta
nia sala, ale nie wiadomo, jakie są 
koszty związane z jej utrzymaniem. 
Tymczasem jest to bardzo istotna 
kwestia.

Także radny Stanisław Węgrzyn ma 
sporo wątpliwości w tej kwestii, po
nieważ nie posiada wystarczającej 
wiedzy dot. chociażby kosztów utrzy
mania, czy też danych technicznych:
- Taka hala jak w Opolu może być 
zastąpiona dmuchanymi balonami, 
jakie często obserwujemy na kor
tach tenisowych. Koszt zakupu ta
kiego balonu jest kilkakrotnie 
mniejszy w porównaniu ze wspo
mnianą przenośną salą gimna
styczną. Uważam jednak, że bied
nego nie stać na prowizorki. Najlep
szym rozwiązaniem jest budowa 
tradycyjnych murowanych sal gim
nastycznych.

Tekst i foto: ANKO
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Wywalczyli wejście
Jest już gotowy projekt budowy osob

nego wejścia do świetlicy wiejskiej w Go- 

szycach, o który mieszkańcy starali się kil
ka lat.

Świetlica znajduje się w tym samym 

budynku, w którym mieści się prywatne 

Nowe wejście powstanie na widocznej w tle ścianie, a razem z nim do
budówka, która będzie miała zaplecze sanitarne

mieszkanie, dlatego wspólne wejście było 

kłopotliwe dla użytkowników obu lokali.

- Jestem tu dziesięć lat i od kiedy pa
miętam, to walczyłam o to, żeby tu było 

osobne wejście, ale ciągle były ważniej

sze sprawy w gminie, a pieniądze rady 
sołeckiej nie starczają na taką inwesty
cję -- mówi Barbara Misky, sołtys Goszyc.

Razem z nowym wejściem powstanie 
dobudówka, toaleta, kącik kuchenny i 

schody na strych. - Strych też chcieliby- 
śmy wykorzystać. Może młodzież coś 

wymyśli i przeznaczymy go na jakąś 

pracownię - dodaje pani sołtys.
Dwa i pół tysiąca złotych przydzielone 

radzie z budżetu gminy na cały rok nie 

starczyłyby na taką inwestycję. - Ale jeste
śmy najmniejszą wioską w gminie Bie

rawa i najdalej wysuniętą. 1300 metrów 
dalej jest już granica województwa. 
Mamy tylko 150 mieszkańców - stwier
dza Barbara Misky.

Ogrzewanie kupili z pieniędzy rady so
łeckiej, a dzięki kącikowi kuchennemu 
będzie można w końcu doprowadzić wodę 

do świetlicy. O wyposażenie sali rada 

troszczy się wespół z Mniejszością Nie
miecką.

Tekst i foto: ASK

Nie potrafią się porozumieć
- Nie nazwałbym tego konflik
tem, a raczej nieumiejętnością 
porozumiewania się - mówi 
Czesław Kudzia, sołtys Starego 
Koźla, o Helenie Kurzok, prze
wodniczącej Mniejszości Nie
mieckiej w tej wsi. Oboje nie 
znajdują ze sobą wspólnego ję
zyka. Jedna strona zastanawia 
się nad przyczyną braku poro
zumienia, druga nie chce ko
mentować sytuacji.

Czesław Kudzia zorganizował spo
tkanie, które miało doprowadzić do wy
jaśnienia i zażegnania zaistniałego nie
porozumienia. - Złożyłem oświadcze
nie, żeby skończyły się raz na zawsze 
plotki, że my, jako rada sołecka, przy
właszczyliśmy sobie klub wiejski i 
rościmy sobie do niego prawa - mówi 
Czesław Kudzia.

Jak tłumaczy sołtys, z klubu każdy 
może korzystać, bo jest on własnością 
Gminnego Centrum Kultury i Rekreacji 
w Bierawie, dlatego on sam nie ma pra
wa do dysponowania nim. Jego dyspo
nentem jest Paweł Filusz, pracownik za
trudniony w klubie. Jemu z wyprzedze
niem zgłasza się chęć wynajmu.

- To jest jakaś sprawa między nimi, 
nie chcę się w to mieszać - komentuje 
sprawę Paweł Filusz, który jest jedno
cześnie członkiem MN. Twierdzi on, że 
zaszło niepotrzebne nieporozumienie: -

Wszyscy myśleli, że to należy pod 
radę sołecką i sołtys to wynajmuje, a 
to nie ma nic wspólnego z radą so
łecką.

Potwierdza słowa sołtysa, że klub jest 
własnością GCKiR w Bierawie i że 
wszystkie instytucje mająprawo korzy
stać z tego lokalu. W taki sam sposób 
zasady korzystania tłumaczy Mirosław 
Wierzba, dyrektor GCKiR w Bierawie:
- Wszyscy znają procedury i jeśli ktoś 
chce go wynająć, to podpisuje umo
wę i wszystko odbywa się zgodnie z 
zasadami.

Kolejne spotkanie, jakie niedawno 
rada zorganizowała sobie w klubie, nie 
polepszyło sytuacji.

- Mam specjalny zeszyt, w którym 
wpisuję chętnych, a Mniejszość nie 
zgłaszała chęci wynajmu tego lokalu
- przypomina Paweł Filusz, który doda
je, że kiedyś ta świetlica należała do 
TSKM i była finansowana przez tę or
ganizację, jednak kilka lat później prze
szła w ręce GCKiR. Kilka lat temu 
Mniejszość postanowiła zmodernizo
wać salę katechetyczną na plebanii, by 
tam organizować swoje spotkania. - Za 
poprzedniego przewodniczącego oni 
czuli się włodarzami i kiedy pani He
lena przejęła stanowisko, być może 
uniosła się ambicją, dlatego nie wi
dząc innej możliwości, wynajęła sal
kę na plebanii - tłumaczy sobie sytu
ację sołtys. - Ja nie widzę konfliktu, bo 
nie tworzę żadnego konfliktu.

Na potwierdzenie swoich słów wspo
mina, jak rada sołecka organizowała 
mieszkańcom Starego Koźla spotkanie 
wigilijne. Przed spotkaniem osobiście 
wręczał on zaproszenia osobom, które 
ukończyły 65. rok życia. Wśród nich 
były osoby należące do MN. - Nie ro
biłem rozróżnienia, czy ktoś jest w 
takiej czy innej opcji. Wśród tych, 
którzy przyjęli zaproszenia, były oso
by należące do Mniejszości Niemiec
kiej - mówi sołtys.

Na spotkaniu z Mniejszością, pod
czas którego sołtys wygłosił oświad
czenie, dowiedział się on od prze
wodniczącej, że statut TSKM nie po
zwala im na wspólne organizowanie 
imprez. - Dziwi mnie to, bo w sołec
twie Brzeżce robili wspólnie; w 
Kuźni, Lubieszowie również - 
mówi Czesław Kudzia. - Po raz ko
lejny wyciągam rękę do współpra
cy, bo mnie to strasznie denerwu
je. Nawet członkowie zarządu 
mają pretensje o to, że nie potrafi
my się porozumieć.

Na zebraniu ustalono, że jedna i dru
ga strona wspólnie podejmąpróbę orga
nizacji jakiegoś przedsięwzięcia na 
rzecz Starego Koźla. - Jest akceptacja 
i pokazanie dobrej woli. Jak będzie - 
okaże się w przyszłości - dodaje soł
tys Kudzia.

Pani Helena Kurzok nie chciała ko
mentować zaistniałej sytuacji.

Anna ŚLĘCZEK

ZAPROSZENIE DO SKŁADANIA OFERT

Spółka Vip Car Sp. z o.o. z siedzibą w Opolu, przy uL Pużaka 6 

zaprasza zainteresowanych do składania ofert dotyczących zakupu: 
własności i współwłasności nieruchomości nie zabudowanej położonej w Kędzierzynie-Koźlu, 

obręb 0014 Koźle, składającej się z działek ewidencyjnych:

1. działki nr 1400/30, 1400/38, 1400/39, 1400/40 - własność- o pow. łącznej 2,0082 ha, dla któ

rych Sąd Rejonowy w Kędzierzyn ie-Kożlu - Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą nr 

47290, o wartości 344.005 PLN, wadium 34.400 PLN,

2. działki nr 1400/19 -współwłasność w3/24cz. - o pow. łącznej 1,4056 ha, dla której Sąd Rejonowy 

w Kędzierzynie-Koźlu - Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą nr 47288 o wartości 

19.070 PNL, wadium 1.907 PLN

3. działki nr 1400/11 - współwłasność w 1/15 cz. - o pow. łącznej 0,5708 ha, dla której Sąd Rejonowy 

w Kędzierzynie-Koźlu - Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą nr 47291, o wartości 

4.589 PLN, wadium 458,90 PLN

4. działki nr 1400/29 - współwłasność 1/3 cz. - o pow. łącznej 0,1211 ha, dla której Sąd Rejonowy w 

Kędzierzynie-Koźlu - Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą nr 47292, o wartości 4.868 
PLN, wadium 486,80 PLN

Wycena oraz mapy nieruchomości dostępne są na stronie www.vipcar.pi

Warunkiem uczestnictwa jest:

1. złożenie pisemnej oferty kupna z proponowaną ceną w zamkniętej kopercie z dopiskiem „Ofer

ta dotycząca zakupu nieruchomości w Kędzierzynie-Koźlu, obręb 0014 Koźle” najpóźniej w ter

minie do dnia 27/01/2006 r. w sekretariacie Vip CarSp.zo.o., 45-273 Opole, ul. Pużaka 6.
2. Wpłacenie wadium w kwocie odpowiadającej 1/10 wartości danej nieruchomości, przelewem naj

później w ostatnim dniu wyznaczonym do składania ofert na rachunek bankowy prowadzony przez 
ING Bank Śląski S.A. Centrum Bankowości Korporacyjnej w Opolu, ul. Zwierzyniecka 2, 45-019 

Opole Nr: 38 1050 1504 1000 0022 0224 8007.
3. Za skutecznie złożone uważa się te oferty, które wpłyną do Spółki Vip Car Sp. z o.o. w terminie 

do dnia 27/01/2006 r. do godziny 11??.

Oferta powinna zawierać:

1. nazwę, siedzibę i adres, status prawny oferenta, osoby upoważnione do reprezentacji, telefon kon

taktowy, a w przypadku osób zagranicznych adres do korespondencji na terenie Polski,
2. proponowaną cenę nabycia brutto.,

3. sposób zapłaty oferowanej ceny,

4. oświadczenie, że znany jest mu stan faktyczny i prawny oraz, że w przypadku wyboru jego ofer

ty, zobowiązuje się pokryć koszty związane ze sprzedażą.

5. każda strona oferty powinna być podpisana przez osobę upoważnioną do reprezentowania firmy 

bądź podmiotu. W razie podpisana oferty przez osobę nie wymienioną w KRS, do oferty powinno 

być dołączone upoważnienie potwierdzone notarialnie.

Do oferty oferent będący przedsiębiorcą jest zobowiązany załączyć:

1. dowód wpłaty wadium,
2. aktualny wypis w właściwego rejestru (KRS lub ewidencji podmiotów gospodarczych),

3. w przypadku spółek prawa handlowego uchwałę organów spółki, o ile taka jest wymagana zgod

nie z odpowiednimi przepisami.

4. dopuszczalne jest załączenie wymaganych dokumentów w formie kserokopii, potwierdzonych za 

zgodność z oryginałem, z datą i podpisem osoby upoważnionej.

Inne postanowienia:

1. Osobą upoważnioną do udzielania wszelkich informacji związanych z niniejszym zaproszeniem 

do składania ofert jest Pan Paweł Pach, tel. 0/600-022-848.
2. Otwarcie ofert nastąpi w dniu 27/01 /2006 r.

3. Oferent którego oferta zostanie przyjęta zobowiązany jest do:

a. podpisania umowy kupna-sprzedaży w formie aktu notarialnego w terminie wskazanym 

przez Sprzedającego,
b. zapłaty całej ceny najpóźniej w dniu zawarcia umowy sprzedaży bez możliwości doko

nywania jakichkolwiek potrąceń,
c. poniesienia wszelkich kosztów związanych z zawarciem umowy kupna-sprzedaży, w tym 

kosztów opłat notarialnych, sądowych, podatku od czynności cywilnoprawnych i innych.
4. Oferentom, których oferty nie zostaną przyjęte, wadium zostanie zwrócone w ciągu 14 dni od da

ty dokonania wyboru oferty, a wadium oferenta, którego oferta zostanie przyjęta zostanie zaracho

wane na poczet ceny nabycia.
5. Zastrzega się utratę wadium w przypadku uchylenia się oferenta od zawarcia notarialnej umowy 

kupna-sprzedaży przedmiotu przetargu.

6. Spółka Vip Car Sp. z o.o. zastrzega sobie prawo dodatkowych negocjacji z oferentami, prawo swo

bodnego wyboru oferenta oraz prawo unieważnienia czynności w całości lub w części bez poda
nia przyczyny.

7. Oferenci zostaną powiadomieni o wyniku przetargu w terminie 14 dni od wyboru oferty albo od za

mknięcia przetargu bez dokonania wyboru.

http://www.vipcar.pi
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CISEK: Chodliwe herby

Śledztwa już umorzono
W 1996 roku Rada Gminy Cisek pod

jęła uchwałę określającą wygląd herbu 

gminy. Trzy lata później we wszystkich 
miejscowościach granicznych umieszczo
no przedstawiające go wizerunki. Do dnia 

dzisiejszego z siedmiu wolno stojących 
herbów nie dotrwała nawet połowa.

- Ukradziono je na złom. Dochodze
nia policyjne umorzono z uwagi na nie
wykrycie sprawców - mówi smutno Je
rzy Groeger, sekretarz gminy.

Złodzieje oszczędzili tylko herby stoją

CISEK: Radni walczyli do końca

Obiad trzeba było odgrzać
Budżet gminy Cisek na 2006 rok bu

dził emocje aż do momentu uchwalenia. 
Nie pomogła “ofiara” wójta Alojzego 
Parysą który w autopoprawce przesunął 
20 tys. złotych zgodnie z sugestiami rad
nych. Ostatnich przemieszczeń w tego
rocznym budżecie dokonano jeszcze na 
sali obrad. W rezultacie opóźniła się 
uroczysta część sesji, którą przygotował 
Gminny Ośrodek Kultury (GOK).

Dochody gminy w 2006 r. uchwalo
no w wysokości 9,8 min zł, a wydatki na 
poziomie prawie 10,8 min. Różnicę ma

Trzeba jakoś żyć

Sprawca zostanie ukarany
Prokuratura postawi zarzuty 

sprawcy wypadku, w wyniku które
go Adam Grabowski, mieszkaniec 
Chróstów w gminie Pawłowiczki, 
stracił nogę. - Kara będzie odpo
wiednio wysoka - zapowiada Woj
ciech Kamiński, prokurator Proku
ratury Rejonowej w Kędzierzynie- 
Koźlu.

Do wypadku doszło, gdy Adam 
wracał motorowerem z praktyki w 
Reńskiej Wsi.

- Z naprzeciwka jechał samochód 
ciężarowy, zza niego wyjechał wy
przedzający go osobowy. Zjechałem 
na trawę, ale to nie wystarczyło; 

ce w pobliżu zabudowań: dwa w Sukowi- 
cach i jeden w Kobylicach.

Jak wygląda cisecki herb, można się 

jeszcze przekonać w urzędzie gminy lub 

na oficjalnych dokumentach. Szczegółowy 
opis historyczny znajduje się na stronie 

internetowej UG (www.cisek.pl). Warto tu 

zaznaczyć, że cisecki herb występuje w 
dwóch wersjach: uproszczonej i udostoj- 

nionej, które pokrótce opiszemy poniżej.

Tarcza herbowa gminy Cisek prezentu
je nad srebrną wstęgą obrazującą wodę

pokryć zaciągnięty kredyt. Bardziej 
szczegółowo omówimy budżet w na
stępnym numerze.

Radni uznali jednak w trakcie obrad, 
że należy zwiększyć wydatki na gospo
darkę komunalną oraz kulturę fizyczną 
i sport. Propozycję przesunięć zgłosił 
Leonard Basistą przewodniczący komi
sji gospodarczo-budżetowej. Do kwoty 
zaproponowanej przez wójta w autopo
prawce dorzucono jeszcze 40 tys. zł. 
Radni obcięli 20 tys. zł GOK-owi, 10 
tys. zł urzędowi gminy i 10 tys... radzie 

poczułem uderzenie i znalazłem się 
w rowie - relacjonuje przebieg zda
rzenia Adam Grabowski. - Byłem w 
szoku, nie czułem bólu. Dopiero po 
operacji bolało, jak się obudziłem. 
Straciłem przytomność w drodze do 
Opola; prędzej podałem telefon i 
adres.

Przez pierwsze tygodnie chłopak 
walczył o życie. Przeszedł już pięć 
skomplikowanych operacji. Ostatnią 
podczas której usunięto zakrzep z tęt
nicy, miał w ubiegłym tygodniu. Le
karze nadal określają stan jego zdro
wia jako ciężki i niestabilny.

Sprawcy wypadku, Rafałowi B. z 

rybopodobne stworzenie, wygięte w pod
kowę ku górze. Wynosi ono pyszczkiem 
zieloną gałązkę cisu z czerwonymi owoca

mi. Tworzy ona jakby wieniec przy orle 
Piastów Śląskich, znajdującym się w lewej 

górnej części tarczy (to nie błąd, herby za
wsze opisuje się tak, jakby się trzymało 

tarczę, a nie od strony obserwatora). Nad 

tarczą w wieńcu z cisu znajduje się krzyż 

maltański, symbol joannitów. Ponad klej

notem jest umieszczona data lokacji Ciska 

- 1241 r.

gminy. Oba wspomniane wcześniej 
działy otrzymały zatem dodatkowo po 
30 tys. zł.

Radni nie uwzględnili zastrzeżeń 
zgłaszanych przez wójta i niektórych 
swoich kolegów z rady. - Teraz obcina
my, a za parę miesięcy będziemy do
kładać - ostrzegał Alojzy Wurst. - Bę
dzie trochę więcej pieniędzy dla klu
bów sportowych - cieszył się po 
uchwaleniu budżetu radny Walter Oleks, 
zarazem prezes ciseckiej Victorii. I rze
czywiście, kwota na dotacje dla spor-
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Sulkowa w gm. Baborów, grozi kara 
do ośmiu lat pozbawienia wolności. - 
Osoba ta nie była do tej pory kara
na. Prawdopodobnie otrzyma karę 
w zawieszeniu - przewiduje prokura
tor Kamiński - Wydaliśmy postano
wienie o zatrzymaniu prawa jazdy.

Prokurator będzie domagał się od 
sprawcy przekazania pewnej kwoty 
na cel społeczny oraz na rzecz po
szkodowanego.

Rafał B. do tej pory nie zaintereso
wał się zdrowiem Adama Grabow
skiego. Ani razu nie kontaktował się 
z rodziną poszkodowanego, ani z nim 
samym.

Cisecki herb w symboliczny sposób 
prezentuje sytuację, która zaszła właśnie w 

roku tatarskiego najazdu i bitwy pod Le

gnicą. 8 maja 1241 r. książę Mieszko II 
Otyły nadał zakonowi joannitów, właści

cielowi wsi, prawo lokacji wsi Cisek na 

prawie średzkim. Mieszkańców wioski 

uwolniono wtedy od świadczenia księciu 

wszelkich usług. To nadanie statusu ludzi 
wolnych nazywano darem złotej rybki.

Powyżej opisaliśmy “wersję podsta
wową” ciseckiego herbu. W “pełnej” herb 
gminy Cisek został udostojniony poprzez 
ukazanie dwóch rycerzy joannitów, pod

trzymujących tarczę herbową ubranych w 

zbroje, tuniki i z obnażonymi mieczami. 

Pod tarczą jest zaś umieszczona błękitna 

wstęga ze złotym napisem GMINA-CI- 
SEK-GMINA. Taki herb wita nas np. na 
ciseckiej stronie internetowej.

JJ

towców wzrosła znacząco: z 80 do 110 
tys. zł.

Wprowadzenie poprawek do projektu 
budżetu i wydrukowanie zajęło dłuższą 
chwilę. W międzyczasie niektórzy z za
proszonych gości zaczęli już docierać do 
GOK-u z urzędu gminy. Przewodniczą
cy rady gminy Paweł Ryborz ratował za
tem sytuację, jak mógł. Ponieważ popę
dzanie radnych do szybszej pracy nie 
dało zbytnich efektów, zrezygnował on z 
podsumowania działalności rady gminy 
i wójta w minionym roku.

Uroczysta część sesji odbyła się już 
bez zakłóceń. W ramach kultywowanej 
od lat tradycji samorządowcy spotkali 
się z sołtysami, działaczami sportowy
mi, proboszczami parafii, prezesami 
OSP i dyrektorami placówek oświato
wych na terenie gminy.

- Jestem na mego wście
kły - przyznaje Adam. - Zła
mał przepisy.

Mimo ciężkiej sytuacji 
chłopak się nie załamuje: - 
Trzeba jakoś żyć, inni żyją 
bez dwóch nóg, bez rąk. 
Mam nadzieję, że będę 
mógł chodzić przy pomocy 
jakiejś protezy. Uczyłem się 
na murarza, ale teraz nie 
będę mógł pracować fizycz
nie, więc zmienię szkołę na 
technikum - mówi.

Artur ŚCIAŃSKI, 
Bolesław BEZEG

Noworoczne granie
15 stycznia w Gminnym Ośrodku Kul

tury w Cisku odbędzie się tradycyjny kon

cert noworoczny. Kolędy i inne, już mniej 
świąteczne utwory wykonają miejscowa 
schola parafialną chór “Bel Canto” i Mło
dzieżowa Orkiestra Dęta z Polskiej Cere

kwi.

Koncert rozpocznie się o godz. 16.00. 

Organizują go GOK i rada sołecka wsi 
Cisek.

Za dwa miesiące
kolejne wybory

Na ostatniej w ubiegłym roku sesji radni 
uchwalili statut Młodzieżowej Rady Gmi
ny Cisek. Uznanie rajców znalazł dopiero 

trzeci projekt, choć ostatnich kosmetycz
nych poprawek dokonano jeszcze podczas 

obrad.

Młodzieżowa rada ma liczyć 14 osób. 
W jej skład mają wejść przedstawiciele 

wszystkich sołectw w wieku 13-21 lat. W 

tajnych wyborach wyłonią ich rówieśnicy. 
Rada ma upowszechniać idee samorządno

ści wśród najmłodszych, a zarazem być 

organem opiniodawczym dla “dorosłej” 
rady gminy i wójta.

- Wybory do rady młodzieżowej od
będą się w ciągu najbliższych 2-3 miesię
cy, zgodnie z podjętą uchwałą - mówi 
Paweł Ryborz, przewodniczący Rady 
Gminy Cisek.

Adam Grabowski: - Dbają tutaj o mnie. Mam 
dobrą opiekę, ale czuję się samotny. Dla ro
dziców przyjazd do mnie to duży wydatek. 
Chciałbym już być w domu.

Radoszowy poza światem

Traktorem po dziew
Nie lada problem mieli panowie, 

którzy organizowali sylwestra w by
łej szkole w Radoszowach. Wioskę 
tak zawiało śniegiem, że o mały włos 
w sylwestrową noc zabrakłoby part
nerek. Po wielu perypetiach dziew
czyny udało się przywieźć z sąsied
nich miejscowości traktorem.

Dopiero w niedzielne popołudnie 
udało się usunąć zwały śniegu z dróg 
dojazdowych do Radoszów. Panie na 
szczęście wróciły do domów prędzej, 
ale tym samym środkiem transportu,
którym przyjechały. Ci natomiast, któ
rzy chcieli wydostać się na zabawę syl
westrową a nie zrobili tego.odpowied-

nio wcześniej, zmuszeni byli bawić się 
na miejscu. Z wioski dało się wyjechać 
jedynie dobrej klasy traktorem, i to 
przez pola. Z odśnieżeniem drogi nie 
poradził sobie nawet ciężki sprzęt, któ
ry zakopał się podczas pracy. Gdyby 
nie pomoc Henryka Lampki z Rado
szów, który potężnym traktorem mar
ki Agrotron zdołał wydostać fadromę 
ze śnieżnej pułapki, mieszkańcy tej 
miejscowości jeszcze przez kilka go
dzin byliby odcięci od świata. Ci, któ
rzy chcieli wydostać się z Radoszów,

Ciężki sprzęt musiał uznać wyższość żywiołu. Edmund Siedlikowski z firmy 
Ruzik z Ostrożnicy bezradnie rozkładał ręce, gdy jego maszyna utknęła w 
śniegu. Z pomocą przyszedł potężny agrotron Henryka Lampki z Radoszów.

Poprawka na wiosnę

Tynk już odleciał

porzucali samochody w lesie i nieprze
jezdne odcinki pokonywali pieszo.

Tekst i foto: ART

Tynk, który niedawno położono na 
należącym do gminy budynku po ba- 
rze „Jamar” w Pawłowiczkach, już 
odleciał. - Zostanie to poprawione 
na wiosnę, gdy pogoda na to pozwo
li. Teraz nie ma to sensu - powie
dział nam Zdzisław Saczko, właści
ciel firmy Sakbud z Pawłowiczek, 
która wykonywała prace.

Tekst i foto: ART

http://www.cisek.pl
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PSLfBKA CEREKIEW

W piątek śnieżyca sparaliżowała ruch 
uliczny. Widoczny na zdjęciu tir przez 
dłuższy czas stał w poprzek drogi krajowej 
nr 45 w Polskiej Cerekwi, tamując ruch. W 
tym miejscu czterdziestka piątka ma duże 
nachylenie, dlatego podjazd i zjazd z niej, 
gdy jest oblodzona, jest niemałym wyzwa
niem szczególnie dla dużych samocho
dów. Podczas zeszłotygodniowej śnieży
cy samochody ciężarowe i tiry wybierały 
trasę przez cerekwicki rynek.

Tekst i foto: ASK

POLSKA CEREKIEW: Paczki dla
potrzebujqcych

Mikołaj z GOPS-u
91 paczek ze słodyczami i artyku

łami spożywczymi trafiło przed świę
tami do podopiecznych Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Pol
skiej Cerekwi. Otrzymały je ubogie 
rodziny i starsze samotne osoby.

Część paczek odebrali sami zainte
resowani, a część pracownice ośrod
ka zawiozły im do domów. Wizyta

Mikołaja kosztowała budżet gminy 5 
tys. zł.

GOPS dofinansował też organiza
cję dwóch wieczorów opłatkowych. 
Jeden z nich zorganizował zespół pa
rafialny Caritas w Polskiej Cerekwi, a 
drugi koło Polskiego Związku Emery
tów i Rencistów w Grzędzinie.

JJ

POLSKA CEREKIEW: Znów gra Wielka Orkiestra Świgtecznej Pomocy

Oddadzą krew i zbiorą datki
8 stycznia w Polsce i za granicą zagra Wiel

ka Orkiestra Świątecznej Pomocy. W jej “kon

cercie” weźmie też udział 12 wolontariuszy 
skupionych wokół nieformalnego sztabu w 
Polskiej Cerekwi, która kieruje zbiórką w spo
rej części powiatu Kędzierzyn-Koźle. Cere- 
kwicka Orkiestra de facto zacznie jednak grać 
dwa dni wcześniej, kiedy to “na rozgrzewkę” 
odbędzie się akcja oddawania krwi.

W piątek, 6 stycznia, przy restauracji 
“Zamkowa” ponownie stanie ambulans z Re
gionalnego Centrum Krwiodawstwa i Krio- 
lecznictwa w Opolu. Wizyta ta wynikła z 
sukcesu akcji sondażowej, która odbyła się 
w sierpniu ub.r. 33 osoby oddały wówczas 
prawie 15 litrów krwi.

Od tej pory ambulans będzie do nas 
przyjeżdżał co dwa miesiące i chętni będą 
mogli oddawać krew na miejscu, bez je
chania do Kędzierzyna-Koźla - zapowia
da Bronisław Pirog, prezes koła HDK PCK 
przy Cukrowni “Cerekiew".

W niedzielę Orkiestra będzie już grała z 
całą mocą. Od rana w pobliżu kościołów w 
gminach Cisek, Polska Cerekiew, Pawło
wiczki i Reńska Wieś zacznie kwestować 
dwunastka wolontariuszy.

- Większość z nich to mieszkańcy Pol
skiej Cerekwi, jest też dwoje zakrzowian. 
To, jak daleko dotrzemy ze zbiórką, zale
ży od tego, ile samochodów będziemy mieć 
do dyspozycji - mówi Anna Pirog, koordy- 
natorka akcji.

Kiedy już kwestowanie na ulicach dobie
gnie końca, w restauracji “Zamkowa” w Pol
skiej Cerekwi odbędzie się wielki finał. 
Dzięki ludziom dobrej woli będzie on miał 
bardzo ciekawą oprawę. Wystąpi tam rocko
wy zespół Huśtawki z Raciborza, zakrzo- 
wianka Natąlia Rycek ze swoim zespołem 
Szalet oraz cerekwicki solista Patryk Grze- 
siura. Dla publiczności zatańczą i zaśpiewają 
także Wronki ze Szkoły Podstawowej we 
Wroninie.

Swoje umiejętności w "Zamkowej" za
prezentują również zapaśnicy z LKS Dąb 
Brzeźnica (woj. śląskie) na czele z zakrzo- 
wianinem Pawiem Drzeżdzonem. Do udzia
łu w akcji zgłosili się też cerekwiccy straża
cy, którzy przygotują “światełko do nieba" 
oraz licytację fantów. O nagłośnienie trady
cyjnie ma zadbać zespół Joy, który swoje 
korzenie wywodzi z Polskiej Cerekwi.

Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy 

zagra w kraju już po raz czternasty. Tym ra
zem Jurek Owsiak i jego “pozytywnie zakrę
ceni” wolontariusze zbierają pieniądze na 
ratowanie życia dzieci poszkodowanych w 
wypadkach, w tym na naukę udzielania 
pierwszej pomocy.

W Polskiej Cerekwi fmał WOŚP odbędzie 
się po raz siódmy. W styczniu 2005 roku wo
lontariusze zebrali w kilkunastu miejscowo
ściach powiatu rekordową kwotę ponad 7,5 
tys. zł.

JJ

Trwa remont pokry
cia dachowego drugiej 
baszty na rynku w Pol
skiej Cerekwi. Reno
wacja zabytkowego 
obiektu na cerekwic- 
kim rynku, oprócz od
nowy pokryć dacho
wych obu baszt, obej
mie także malowanie 
elewacji. Koszty, któ
re wynikły z przetar
gu, wyniosąprawie 52 
tysiące złotych; będzie 
dofinansowanie ze 
strony Agencji Nieru
chomości Rolnej - by
łego właściciela tego 
budynku.

Tekst i foto: ASK
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REŃSKA WIEŚ: Język niemiecki jako pomocniczy

Wrócą Mechnilz, Reinschdorf i Wiegschuelz?
Rada Gminy Reńska Wieś pod
jęła na ostatniej sesji uchwałę o 
wprowadzeniu języka niemiec
kiego jako pomocniczego. Nie 
wzbudziło to większych wątpliwo
ści u radnych. W głosowaniu 
wstrzymała się tylko jedna oso
ba, a pozostałych 14 rajców, w 
tym osoby niereprezentujące 
Mniejszości Niemieckiej, było za.

O podjęcie takiej uchwały zwróciło 
się do władz gminy koło (DFK) Towa
rzystwa Społeczno-Kulturalnego 
Niemców na Śląsku Opolskim w 
Mechnicy. - Dyskutowaliśmy na za
rządzie DFK i stwierdziliśmy, że sko
ro jest już stosowna ustawa, to nale
żałoby z niej skorzystać - powiedział 
nam Alfons Gawlica, przewodniczący 
mechnickiego DFK i sołtys wsi.

Ustawa zrodzona w 
bólach
Mowa tu o ustawie o mniejszo

ściach narodowych ^etnicznych oraz 
języku regionalnym, którą polski par
lament przyjął po.... 15 latach prac, w 
styczniu ub.r. Dała ona prawo gmi
nom, w których w narodowym spisie 
powszechnym inną narodowość niż 
polska zadeklarowało ponad 20 pro
cent mieszkańców, prawo do wprowa
dzenia języka mniejszości jako po

mocniczego w gminnej administracji 
i nazw miejscowych w tym języku.

Na Opolszczyźnie taki warunek, jeżeli 
chodzi o narodowość niemiecką, spełniło 
27 gmin. Jednąz nich była Reńska Wieś, 
w której zadeklarowało tak w spisie z 
2002 r. 34,5 proc, mieszkańców. Jak po
dała ostatnio “Gazeta Wyborcza Opole”, 
z możliwości danych przez ustawę sko
rzystało do tej pory osiem gmin, Reńska 
Wieś jest dziewiąta.

Wprowadzenie języka niemieckie
go jak pomocniczego niewiele zmie
ni w funkcjonowaniu organów gminy.

- Do tej pory trzeba się było oficjal
nie zwracać do gminy w języku pol
skim. Teraz można napisać pismo w 
języku niemieckim i w takim języku 
otrzymać odpowiedź - wyjaśnia wójt 
Marian Wojciechowski. - Nie będzie z 
tym żadnego problemu, bo są w urzę
dzie gminy osoby doskonale znające 
język niemiecki. Zdarzali nam się już 
goście z Niemiec, którzy znali tylko 
język niemiecki i radziliśmy sobie.

Uchwala została skierowana do wojewo
dy opolskiego, który ma 30 dni na wskaza
nie w niej ewentualnych uchybień. Następ
nie do ministra spraw wewnętrznych i admi- 
nistracji trafi wniosek o ujęcie Reńskiej Wsi 
w Krajowym Rejestrze Gmin.

Nazwy hitlerowskie 
odpadają
Kolejnym etapem byłoby wpro

wadzenie nazw miejscowych w ję
zyku niemieckim. W grę wchodzą 
nazwy miejscowości, z wyjątkiem 
nazw nadanych w latach 1933-1945, 
i nazwy ulic. Wprowadzenie tego 
nazewnictwa trzeba poprzedzić kon
sultacjami społecznymi. - Dlatego 
jest możliwe, że w jednej wiosce 
będą niemieckie nazwy, a w na
stępnej już nie; zależy, jak zdecy
dują mieszkańcy. Ostateczną de
cyzję o brzmieniu nazwy i tak po
dejmuje minister - mówi wójt 
Wojciechowski.

Zamontowanie nowych tablic 
wiązałoby się już z wydatkami. Za 
ich postawienie przy drogach krajo
wych, wojewódzkich i powiatowych 
zapłaci wojewoda, czyli budżet pań
stwa. Za zainstalowanie niemiec
kich nazw ulic przy drogach gmin
nych musiałby zapłacić budżet gmi
ny.

Urząd Gminy w Reńskiej Wsi był 
w powiecie kędzierzyńsko-koziel- 
skim prekursorem we wprowadze
niu niemieckiego nazewnictwa 
gminnych instytucji. Tablice w tym 
języku wiszą na siedzibie gminy od 
jesieni 2004 roku.

- W tej kadencji samorządu ra
czej nie uda się wprowadzić nie
mieckich nazw miejscowości. Za
braknie nam czasu - ocenia wójt 
Wojciechowski.

JJ

_Z W

REŃSKA WIEŚ: Inwestycje w rekreację

Wabią rowerzystów ścieżką
Gmina Reńska Wieś zakończyła dwie 

inwestycje, które z pewnością ucieszą mi

łośników akwenu w Dębowej oraz miesz

kańców niewielkich Naczysławek. W 
pierwszej miejscowości wybudowano 

wokół jeziora ścieżkę rowerową o długo
ści 2,6 km, a w drugiej wyremontowano 
świetlicę wiejską. Obie inwestycje uzyska
ły dofinansowanie z programu “Odnowa 

wsi”, realizowanego przez Urząd Marszał

kowski w Opolu.

Kolejna inwestycja w infrastrukturę 
akwenu w Dębowej kosztowała prawie 

600 tys. zł, z czego gmina Reńska Wieś 

zapłaciła tylko jedną trzecią kwoty. 
Zwolennicy rowerowych wycieczek 

będą już mogli swobodnie objechać je
zioro, bez obawy o swoje uzębienie, po

dobnie pary, którym marzyłby się ro

mantyczny spacer przy zachodzącym

REŃSKA WIEŚ: Ciekawostka wydawnicza

Pałace na pocztowce
Wydawnictwo “ADAN” z Opola od 

2004 roku wydaje serie pocztówek po
święconych Opolszczyźnie. Jedna z 
ostatnich została poświęcona ziemi ko
zielskiej. Spośród zaprezentowanych 
tam pałaców dwa znąjdująsię na terenie 
gminy Reńska Wieś.

Na pocztówce znalazły się wizerunki 
pięciu pałaców i nieistniejącego już 
zamku w Koźlu. Obiekty te znąjdująsię 
w trzech gminach: Polskiej Cerekwi, 
Kędzierzynie-Koźlu i Reńskiej Wsi. Tę 

słońcu, mogąje swobodnie obejść. Fir

ma “Sambud” z Kędzierzyna-Koźla wy
budowała też przy biegnącej wokół 

zbiornika drodze powiatowej dwa par

kingi dla zmotoryzowanych wodniaków 

czy miłośników kąpieli.

- Na wiosnę postawimy przy ścieżce 
ławeczki i urządzenia do rekreacji - 
mówi Urszula Szczypińska, kierownik re
feratu budownictwa Urzędu Gminy w 

Reńskiej Wsi.
Świetlicę w Naczysławkach remonto

wała z kolei firma “MAK-RO” z Baboro

wa. Robotnicy wymienili okna, drzwi i 
sanitariaty, położyli kafelki i wymalowali 

pomieszczenia. Utwardzili także plac 
przed budynkiem. Wykonane prace kosz

towały 66 tys. zł, z czego gmina zapłaciła 
tylko 20 tys. zł.

JJ

ostatniąreprezentująpałace z Większyc 
i Komorna.

-Wydaliśmy do tej pory dziewięć serii 
pocztówek - mówi Danuta Emmerling, 
właścicielka wydawnictwa. - Rozprowa
dzamy je przez księgarnie. Wcześniej zda
rzyło się nam wydać pocztówkę poświę
coną miastu, trochę przez sentyment, bo 
jestem kędzierzynianką z pochodzenia.

Nakład pocztówki był niewielki, wy
niósł 2 tys. egzemplarzy.

JJ
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SITA TECHNICZI

trapezowe, dachówkowe
- na żądany wymiar

obróbki, akcesoria i technika mocowań

OGRODZENIA
SYSTEMY RYN

WYROBY HUTNICZE
profile, rury
pręty, kraty pomostowe, 
drut wiązałkowy 
blachy perforowane

FABRYKA APARATURY I URZĄDZEŃ 

“FAMET” S.A.

NBP

OOIV1 WESELNY
OWA ZALESIANKA”

ZALESIE, UL. ŚW. JADWIG11 

Organizujemy: 
wesela 2-dniowe już za 85 zł 
komunie już za 50 zł 
studniówki do 400 osób w cenie 40 zł od osoby 
inne imprezy okolicznościowe

Zapewniamy smaczna kuchnię i miła obsługę, 
ładny wystrój, klimatyzowany lokal.

Informacje pod numerem 0604 903 491, 77/483 2116

FAMET
GRUPA FAMET

zatrudni na stanowisko:

SPECJALISTA TECHNOLOG 
DS. SPAWALNICTWA

WYMAGANIA:

OFERUJEMY:

Oferty pracy prosimy przesyłać do dnia 18.01.2006 na adres:

Fabryka Aparatury i Urządzeń “FAMEF S.A.
47-225 Kędzierzyn-Koźle, ul. Szkolna 15 a

tel.: 077 40 52145,077 40 52144, fax: 077 40 52101

ZWROT PODATKU
47-200 Kędzierzyn-Koźle
ul. P. Sybiraków 2, pok. 4
Tel./fax (077) 482 93 49
Kom. 506 569 914

r

F.H.U.

ROLETY
PARAPETY
ŻALUZJE 
DRZWI

- rwnnifer

Kędzierzyn, ul.Koziei
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■ XIV finał WOŚP ■ Koncert zespołu Bunkier

A Orkiestra wciąż gra
Już po raz XIV zagra Wielka Orkiestra Świątecz
nej Pomocy. Orkiestra grać będzie 8 stycznia 
przez cały dzień na ulicach, w pubach i w Miej
skim Ośrodku Kultury.

■ Mistrz jazzu w Kędzierzynie

Kwartet Marka Napiórkowskiego wystąpi już 15 
stycznia o godz. 19.00 w Domu Kultury „Chemik”. 
Kto przyjdzie, zasmakuje w niezwykłej uczcie jaz
zowej.

Jazzowa uczta

Markowi Napiórkowskiemu 
towarzyszyć będą: Piotr Wyle- 
żoł - instrumenty klawiszowe, 
Robert Kubiszyn - kontrabas, 
i Robert Luty - perkusja. 
Wszyscy są muzykami, którzy 
mają za sobą współpracę z naj
większymi osobowościami 
polskiej sceny muzycznej. Nie
wątpliwą atrakcją koncertu bę
dzie obecność Marka Napiór
kowskiego, mistrza gitary, któ
ry ma na swoim koncie ponad 
60 płyt nagranych z różnymi 
wykonawcami. Współpracował 
m.in. z Patem Metheny, Mino 
Cinelu, Adamem Holzmanem, 
Anną Marią Jopek, Tomaszem 
Stańką. W 2005 roku wydał 
autorską płytę „NAP”, na któ
rej znalazły się jego własne 
kompozycje. Jest także współ- 
liderem zespołu Funky Gro- 
ove.

Wolontariusze jak zawsze 
wyruszą już rano w miasto, 
aby kwestować na rzecz 
WOŚP. Po południu startuje 
muzyczna impreza, czyli za
grają wszyscy ci, którzy chcą 
wesprzeć akcję. W Domu Kul
tury “Chemik” od godz. 16.00 
będzie można zobaczyć zespół 
CK, pokazy taneczne w wyko
naniu Teatru Tańca Michaiła 
Zubkowa oraz zespołów ta
necznych VOLT z DK “Koź
le” i HECA z ODK RSM 
“Chemik”. Usłyszymy także 
piosenki w wykonaniu uczest
ników Studia Piosenki oraz po
kazy tańca breakdance.

- Jak co roku chcemy się 
włączyć do tej wielkiej i nie
zwykłej akcji, jaką jest Wiel
ka Orkiestra Świątecznej 
Pomocy - mówi Hania Białas z 
MOK-u. - W tym roku sta
wiamy na lokalnych arty
stów, którzy mamy nadzieję, 
przyciągną wielu ludzi do
brej woli.

Jak sam mówi, muzykiem zo
stał z miłości. Z tej właśnie miłości 
i pasji wyrasta muzyka, którą two- 
rzy Napiórkowski i jego kwartet.

KOT
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15 stycznia czeka nas jazzowa uczta. Mistrzem wieczoru 
będzie kwartet Marka Napiórkowskiego

W klubie muzycznym “Kaj
tek” w ramach WOŚP o godz. 
18.00 zagra zespół Karawana.

W kozielskim domu kultury 
Orkiestra ruszy o godz. 19.00. 
A występować będą: I, Fate 
Unknown, zespoły z domu 
kultury. Akcję zakończy trady
cyjne puszczenie światełka do 
nieba o godz. 20.00.

Do akcji włączyły się jak za
wsze puby z naszego miasta. 
Razem z Orkiestrą grać będą: 
pub “Pod Lwami”, pub “Pod 
Papugami”, klub “Investor”.

- Cieszy nas także, że ak
cja rozprzestrzenia się na 
różne lokale w naszym mie
ście. W tym roku do grona 
grających razem z nami i z 
Orkiestrą dołączył klub “In- 
vestor” - informuje Hania Bia
łas. - To pokazuje, jak niesa
mowitą akcją jest WOŚP. 
Nie tylko gra po raz czter
nasty, ale co roku potrafi 
wciągnąć nowych ludzi.

KOT

Ferie 2006 
w ODK “Komes”
ODK “Komes” zaprasza w 
styczniu na spędzenie ferii 
zimowych w sposób aktyw
ny. Dla dzieci i młodzieży 
przygotowano wiele propo
zycji:

■ 151 godz. 17.00-nauka tańca, gry, 
zabawy, konkursy

• 161 godz. 10.00 - teatr dla dzieci
• 17 I godz. 8.00 - wycieczka do 

aquaparku w Tarnowskich Górach
■ 191 godz. 17.00-nauka tańca, gry, 

zabawy, konkursy
• 19 I godz. 11.00 - turniej tenisa 

stołowego
■ 20 I godz. 8.00 - wycieczka do 

aquaparku w Tarnowskich Górach
• 231 godz. 17.00-nauka tańca, gry, 

zabawy, konkursy
■ 24 I godz. 8.00 - wycieczka do 

aquaparku w Tarnowskich Górach
• 251 godz. 10.00 - teatr dla dzieci
• 261 godz. 17.00-nauka tańca, gry, 

zabawy, konkursy
■ 26 I godz. 11.00 - turniej tenisa 

stołowego
■ 27 I godz. 8.00 - wycieczka do 

aquaparku w Tarnowskich Górach
Tenis stołowy oraz siłownia do

stępne od poniedziałku do piątku w 
godz. 10.00-19.00 (tenis), 10.00- 
19.50 (siłownia).

Więcej informacji pod numerem 
telefonu 077 483 45 78.

Muzyka 
z przesłaniem
Świadomość i przesłanie to hasła, jakie towa
rzyszą muzyce zespołu Bunkier. Będzie go moż
na zobaczyć 13 stycznia o godz. 18.00 na scenie 
domu kultury w Koźlu.

Zespół powstał na początku 
lat dziewięćdziesiątych. Od 
początku grał muzykę pun
kową. Przez lata swojej mu
zycznej drogi zagrał na wielu 
koncertach i imprezach, m.in. 
w Jarocinie, w czasie WOŚP. 
Zespół tworzą: Stary Kulik - 
wokal, bas, Tulik - gitara, chór 
i balet, Piter - parapet, orienta
cja, Zioom - perkusja.

Utwory z płyty „Dziwny 
stan”, pełne punkowej energii i 
mądrych tekstów, zabrzmią na 
koncercie organizowanym dla 

■ Klub muzyczny „Kajtek" za
prasza

Dla małych, 
większych 
i największych
Początek roku to dobra okazja, aby znaleźć dla 
siebie jakieś ciekawe zajęcie. Wszyscy, którzy 
chcą ciekawie spędzić czas, mogą skorzystać 
z propozycji Klubu Muzycznego „Kajtek”. Ofer
ta klubu skierowana jest do dzieci, młodzieży i 
dorosłych.

Dla dzieci przygotowano:
** lekcje języka angielskiego (wg grup wiekowych, również 

wyrównawcze)
** origami (wtorki godz. 16.30)
** zajęcia taneczne (poniedziałki i czwartki godz. 16.30)
** TAI-CHI (chińska sztuka walki) (piątki godz. 18.00)
** giełdy dla zbieraczy karteczek (piątki godz. 16.30)
** breakdance (wtorki godz. 18.00)
Młodzież może wziąć udział w zajęciach:
** breakdance (środy godz. 18.00)
** „szkółki” tenisa stołowego (wtorki godz. 16.00)
** przygotowawczych do matury i egzaminów do szkół 

średnich (na zlecenie)
** w młodzieżowych zespołach muzycznych (próby wg 

grafiku)
Do dorosłych adresowane są zajęcia:
** gimnastyka dla pań (poniedziałki i czwartki godz. 18.00)
** aerobik (poniedziałki i czwartki godz. 19.30)
** indywidualne zajęcia z językiem angielskim
** wykłady i kursy.
** TAI-CHI (chińska sztuka walki) (piątki godz. 19.00)
Więcej informacji można uzyskać pod numerem telefonu 

077 484 91 10
od poniedziałku do piątku w godz. 16.00 - 20.00.

KOT

wszystkich młodych ludzi. 
Muzyka jest dla członków ka
peli formą świadomego działa
nia dzięki Temu, Który Jest. 
Przez muzykę starają się nieść 
swoje przesłanie oraz przeka
zać istotne dla nich treści. Dla
tego też po prostu dużo grają, 
tak aby mieć kontakt bezpo
średnio z odbiorcą. Także my 
będziemy mogli ich zobaczyć i 
posłuchać, i wziąć z ich muzyki 
coś dla siebie.

KOT



SIR I JJIt/''Gazeta
DODATEK SPECJALNY styczeń 2006 *(okalna

■ Styczniowe wystawy

Zima w kolorze
W styczniu, kiedy świat malowany jest zimową 
bielą, w różnych miejscach naszego miasta bę
dzie kolorowo. Wszystko to dzięki wystawom, ja
kie odbywać się będą w tym miesiącu.
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- Jeszcze do 6 stycznia 
można oglądać wystawę “Ja 
- mały człowiek”. Jak wska
zuje tytuł, prezentowane 
prace pokazują portret i 
świat małego dziecka. Jest 
to bowiem wystawa prac 
dzieci cztero-, pięcio-, sze- 

ścio- i siedmioletnich, które 
tworzą na zajęciach pla
stycznych w domu kultury. 
Wystawa prezentuje zróżni
cowane pod względem tech
niki i motywów portrety. 
Dom Kultury w Koźlu, ul. 
Skarbowa 10

- 6 stycznia rozpocznie 
się wystawa prac Marka 
Lechickiego. Licealista i te
goroczny maturzysta zapre
zentuje portrety swoich 
idoli wykonane w technice 
rysunkowej i olejnej. Wśród 
idoli znajdziemy między 
innymi legendarnych rape- 
rów. Wystawę zobaczyć bę
dzie można w domu kultury 
w Koźlu, ul. Skarbowa 10

- 20 stycznia zostanie 
otwarta wystawa “W stronę 
rzeki”. Będzie ona zbiorem 
dokumentacji, map, zdjęć,

Idole Marka Lechickiego

Sercem malowane

planów, dotyczących rzeki 
Odry, a zatem ciekawym 
źródłem wiedzy o Odrze. 
Przygotowania do niej 
trwały bardzo długo, mo
żemy więc liczyć na skru
pulatnie i rzetelnie przy
gotowane materiały. MBP, 
Rynek 3

- W kędzierzyńskiej filii 
MBP można zobaczyć 
wystawę “Sercem malowa
ne - amatorskie portrety 
osób młodszych, starszych 
i anielskich”. Autorką prac 
jest Joanna Cyprych, która 
wlała w nie całą swoją po

godę ducha i optymizm. 
MBP, filia nr 5, ul. Damro- 
ta

- W kozielskiej Baszcie 
wciąż można zapoznać się z 
miejscami znanymi i niezna
nymi naszego miasta. Takie 
miejsca, detale architekto
niczne i zakątki prezentuje

Autorzy wystawy

wystawa “Kędzierzyn- 
Koźle w fotografii Włady
sława Lichorobca i Tade
usza Płóciennika”. Baszta, 

ul. Kraszewskiego 6, czyn
ne: poniedziałek w godz. 
10.00 -15.00, środa w godz. 
10.00 - 17.00 i piątek w 
godz. 10.00 - 15.00

- W szkolnej galerii II LO 
wszyscy uczniowie, a także 
goście szkoły mogą zoba
czyć prace zebrane pod ha

słem “Manga”. Galeria w bi
bliotece II Liceum Ogólno
kształcącego.

KOT

PLAH WM ZIMOWYCH 2006
'y miejstojw ośrodku kultury

POD HASŁEM

BAWIMY SIĘ 
BAŚNIOWO, KOLOROWO

I SPORTOWO
I Miejska Biblioteka Publiczna Data Filia nr 5 ul. Damrota 32
II ♦ Zabawy zimowe - zajęcia sportowo- 

rekreacyjne 16 1 ♦ Królowa Śniegu i inne baśnie zimowe - zajęcia 

plastyczno-literackie
|| ♦ „Igloo i jego mieszkańcy”

17 1 ♦ Gromadka Kubusia Puchatka - wyk. kolanu

|| ♦ Zwierzęta z koła podbiegunowego
18 1 ♦ Zabawy z Pinokiem - konkurs na 

najśmieszniejszą kukiełkę
♦ Gry i konkursy w zimowe poranki 19 1 ♦ Franklin i przyjaciele - zajęcia plastyczne

♦ Zimowe wiersze, wierszyki i rymowanki 20 1 ♦ Moja ulubiona postać książkowa- konkurs na 
najbardziej oryginalne przebranie

♦ Papierowe zabawy 23 1 ♦ Misie i niedźwiadki- zajęcia plastyczne

♦ Czy pingwin to ptak czy ssak 24 1 ♦ Bajkowy teatrzyk - zajęcia teatralne

♦ „Morza i oceany” - zajęcia plastyczne 251 ♦ Mój książkowy zwierzak - wyk. Figurek z 
masy solnej

♦ Zabawy zimowe 26 1 ♦ Bajkowe origami - zajęcia plastyczne

♦ Wielkie malowanie na białym śniegu 27 1 ♦ Ssstraszne historie - zajęcia literackie

Wszystkie gry i zabawy prowadzone bgdą w godz. od Iloo-I3°o.

4 !ZAJĘCIA Z DZIEĆMI W OKRESIE FERII 
ZIMOWYCH PROWADZONE BĘDĄ RÓWNIEŻ W PLACÓWKACH:
FILIA NR 1 (OS. POGORZELEC) - w dniach 16, 18, 20, 23, 25,27 stycznia w godz. 11 ®°- 1300 

FILIA NR 4 (OS. BLACHOWNIA) - w dniach 16, 18, 20, 23, 25,27 stycznia w godz. 11 °°-l 

FILIA NR 8 (OS. SŁAWIĘCICE) - w dniach 16,18, 20, 23, 25, 27 stycznia w godz. 11 ,M,-1300 

FILIA NR 10 (KŁODNICA) - w dniach 16,17, 19, 23, 24, 26 stycznia w godz. 1100—13w

FILIA NR 13 (OS. AZOTY) - w dniach 16,18, 20,23,25,27 stycznia w godz. 11 ““-lS00

Zapisy na wycieczki od 2 stycznia w Domu Kultury .Chemik”, pok. 28, w godz. 8®-16®

Data Miejsce, czas Opłata
13.01 Koncert zespołu Bunkier - Dom Kultury „Koźle”

Godz. 18“
Wstęp wolny

17.01 Wycieczka: Dolomity Sportowa Dolina - Bytom, Sucha Góra

Wyjazd: godz. 900, powrót ok. 15”

(2 godz. na nartach + wizyta w McDonaldzie)

19 zł

18.01 Zajęcia plastyczne - Dom Kultury „Chemik”

Godz. 10®-13®

Prowadzenie: Katarzyna Ostrowska

Wstęp wolny

Zajęcia wokalne - Dom Kultury „Chemik” 

Nabór chętnych - przesłuchania

Godz. lO00-^00

Prowadzenie: Wiesław Kwinta

Wstęp wolny

19.01 Wycieczka do kina trójwymiarowego ,IMAX” i Planetarium Śląskiego 

w Chorzowie + McDonald

Wyjazd 930, powrót ok. 17°°

19 zł

20.01 Bal przebierańców dla dzieci - Dom Kultury .Chemik” 

Godz. 16®
Wstęp wolny

23.01 Zajęcia plastyczne - Dom Kultury „Chemik"

Godz. 10®-13®

Prowadzenie: Katarzyna Ostrowska

Wstęp wolny

Zajęcia wokalne - Dom Kultury „Chemik”

Warsztaty dla uczestników zajęć

Godz. 10®-13®

Prowadzenie: Wiesław Kwinta

Wstęp wolny

24.01 Wycieczka: Park wodny w Tarnowskich Górach + McDonald

Wyjazd: godz. 9®, powrót ok. 15™
16 zł

25.01 Wystawa zwierząt domowych - Dom Kultury .Chemik"

Godz. 10®-13®
Wstęp wolny

Zajęcia wokalne - Dom Kultury .Chemik” 

Minikoncert w wykonaniu uczestników zajęć 

Godz. 10®

Prowadzenie: Wiesław Kwinta

Wstęp wolny

26.01 Wycieczka Dolomity Sportowa Dolina - Bytom, Sucha Góra

Wyjazd: godz 9®, powrót ok. 15®

(2 godz. na nartach + wizyta w McDonaldzie)

19 zł

29.01 Bal na lodowisku

Godz. 16®
Wstęp wolny

Szczegółowy plan na plakatach w poszczególnych placówkach!!!
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■ Styczniowy DKF

Na dobry rok
Nowy rok w DKF-ie rozpoczął się nietypowo, bo filmem animowanym. Za
tem w nowy rok filmowy weszliśmy z fantazją i wyobraźnią. W styczniu na 
seansach DKF-u będzie także optymistycznie i refleksyjnie. W karnawale 
nie może też zabraknąć muzyki, zatem i w DKF-ie znajdzie się film pełen 
dźwięków i muzycznych przygód.

lilii Środa - czwartek (4-5.01): KING KONG (USA, Nowa Zelandia, od 12 lat, bilet 13

zł) 16.00,19.30
Piątek - sobota (6-7.01): OPOWIEŚCI Z NARNII. LEW, CZAROWNICA I STARA 

SZAFA (USA, fantastyczny, polska wersja językowa, b.o., bilet 13 zł) 16.00, 18.30. 
21.00

Niedziela (8.01): OPOWIEŚCI Z NARNII. LEW, CZAROWNICA I STARA SZAFA (USA, fantastyczny, 

polska wersja językowa, b.o., bilet 13 zł) 12.00,18.30,21.00
Poniedziałek (9.01): OPOWIEŚCI Z NARNII. LEW, CZAROWNICA I STARA SZAFA (USA, fanta

styczny, polska wersja językowa, b.o., bilet 13 zł) 16.00,18.30.21.00:
DKF JAK W NIEBIE (reż. Kay Pollak, bilet 9 zł) 19.00
Wtorek - środa (10-11.01): OPOWIEŚCI Z NARNII. LEW. CZAROWNICA I STARA SZAFA (USA, 

fantastyczny, polska wersja językowa, b.o., bilet 13 zł) 16.00.18.30,21.00

"Jak w niebie”

9 stycznia zobaczy

my “Jak w niebie”. Pi
sze się o tym filmie jako 
o połączeniu “Włoskiego 
dla początkujących” i 
“Czekolady”, zatem mo
żemy liczyć na ciepłe i 
pełne ludzkich spraw 
kino. Jest to historia słyn
nego kompozytora, któ
ry znudzony światowym 
życiem, wraca do ro
dzinnej wioski. Nieroz
poznany przez nikogo, 
zaczyna prowadzić pró
by miejscowego chóru. 
Spotkania przy muzyce 
pozwolą wszystkim do
wiedzieć się więcej o

“9 Songs” to nowe, 
jak zawsze kontrowersyj
ne, dzieło Winterbotto- 
ma. Ten film zobaczymy 
23 stycznia. Będzie to 
rzecz o miłości, namięt
ności i muzyce. To histo
ria romansu młodego lon- 
dyńczyka Matta z Ame
rykanką Lisą. Sceny 
otwarcie filmowanego 
seksu przeplatają się z 
występami takich zespo
łów, jak: Primal Scream, 
Franz Ferdinand, Black 
Rebel Motorcycle Club 
czy The Dandy Warhols. 
Bilet 9 zł.

"Hotel Ruanda”

swoim życiu i o tym, co dla każde
go jest w nim najważniejsze.

Bilet 9 zł.

16 stycznia ponownie na 
ekranie zagości kino niezależ-

ne. Zobaczymy film zdobywcy 
głównej nagrody na festiwalu w 
Gdyni w kategorii kina niezależ
nego, Dominika Matwiejczyka. 
Jaki? Niespodzianka. Wstęp 
wolny.

Na ostatnim 
styczniowym sean
sie, 30 stycznia, zo
baczymy film o trud
nych czasach i wiel
kim człowieczeń

stwie, czyli “Hotel 
Ruanda”. Akcja fil
mu przenosi nas do 
roku 1993, do stolicy 
Rwandy, Kigali, w 
czasy najokrutniej
szych walk między- 
plemiennych w histo
rii tego kraju, w któ
rych podczas trzy
miesięcznych starć 
brutalnie zamordo
wano około miliona 
Rwandyjczyków. 

Film ukazuje losy Paula Rusesaba- 
gina, właściciela hotelu, który nie ba
cząc na własny los, dawał pomoc 
oraz schronienie tysiącom bezbron
nych rodaków. Bilet 9 zł.

Dla naszych czytelników mamy 5 zaproszeń do kina Chemik, Aby je otrzymać należy przyjść do naszej 
redakcji z aktualnym numerem "Gazety Loklanej" w środę o godzinie 14.30

Kino Chemik w styczniu

Opowieści z Narnii: Lew, 

Czarownica i stara szafa

Poprzednie dwa lata roz

poczynaliśmy od premiery ko

lejnych części „Harry’ego 

Pottera". W tym roku pozo- 

stajemy w klimacie filmów dla 

młodszych widzów, ale miej

sce „Harry’ego...” zajęła pre

miera „Opowieści z Narnii”. 

To siedmiotomowy cykl po

wieściowy stworzony dla 

dzieci i młodzieży przez C.S. 

Lewisa. Bohaterami są Lucja, 

Zuzanna, Edmund i Piotr - 

dzieci, które w tajemniczy 

sposób przenoszą się do baj

kowej krainy Narnii, by prze

żyć tam przygody. Bramą do 

niezwykłego świata okazuje 

się stara szafa w wiejskim 

domu trochę dziwacznego 

Profesora. Narnię zamiesz-

Rafi (Urna 

Thurman), 

37-letnia 

rozwódka 

mieszkają

ca w No

wym Jorku. 

Jej życie 

po d po■ 

rządkowa- 

ne jest pra

cy oraz 

częstym 

wizytom u 

psychote- 

rapuetki 

Lisy (Meryl 

Streep). W 

pewnej 

chwili na

strój Rafi 

znacznie

się poprawia:

■ Warsztaty filmowe

Nakręceni
Osiem pomysłów na scena

riusz filmowy zostało nadesła
nych do Miejskiego Ośrodka 
Kultury na konkurs „Nakręć 
się”. Być może udział w tym 
konkursie będzie wstępem do 
dalszego tworzenia.

Szkice scenariusza filmowe-

go zostaną ocenione przez gro
no jurorów. Uczestnicy kon
kursu wezmą udział w warsz
tatach filmowych. Odbędą się 
one 14 stycznia, a poprowadzi 
je Dominik Matwiejczyk, twór
ca niezależnych filmów, laure
at nagrody na XXX Festiwalu

Polskich Filmów Fabularnych 
w Gdyni w kategorii off. Celem 
warsztatów będzie stworzenie 
scenariusza filmowego, który 
będzie wstępem do kolejnego 
etapu tworzenia filmu.

KOT

kują mi

ty c z n e 

stworze

nia i mó- 

w i ą c e 

zwierzęta. 

Na ich 

czele stoi 

legendar

ny lew 

A s I a n . 

Dzieci po- 

m a g a j ą 

mu poko

nać Białą 

Czarowni

cę.
Serce 

nie sługa

Boha

terką opo

wieści jest

syna oraz kochanka pacjent

ki jest nieprzypadkowa. Te- 

rapeutka w tych okoliczno

ściach nie potrafi zdobyć się 

na konieczny dystans.

Kreacja Meryl Streep to 

pierwszy powód, dla którego 

ten film warto obejrzeć, dru

gi - rzecz jasna - to dobry se

ans na wieczór we dwoje. Od 

20 stycznia w kinie „Chemik”.

Tylko mnie kochaj

Na 27 stycznia planowana 

jest najnowsza produkcja Ry

szarda Zatorskiego oraz Ta

deusza Lampki ■ twórców 

„Nigdy w życiu” oraz seriali 

„Kryminalni” i „M jak miłość”. 

W przeciwieństwie do „Nigdy 

w życiu” tym razem głównym 

bohaterem jest nie kobieta, a 

mężczyzna, w dodatku młod-

przeżywa 

gwałtowny 

romans z 
młodszym 

od siebie o 

kilkanaście 

lat mala

rzem Davi- 

dem (Bry- 

an Green- 

berg). Lisa 

z początku 

błogosławi 

ten zwią

zek, ale 

wkrótce 

orientuje 

się, że 

zbieżność 

imion i 

profesji jej

szy, bowiem 27-letni. Przy

stojny Michał, współwłaściciel 

firmy architektonicznej, pro

wadzi poukładane, wygodne 

życie. Pozostaje w luźnym 

związku z Agatą - współwła

ścicielką firmy, jednak to 

związek ciągnięty z wygody. 

W Michała wciela się polski 

Brad PittJ znany m.in. z se

riali „Na dobre i na złe” i „Kry

minalni” Maciej Zakościelny. 

Pewnego dnia do mieszkania 

Michała puka siedmioletnia 
dziewczynka Michalina. Życie 

Michała staje na głowie - nie 

tylko z powodu Michaliny. Do 

jego serca wkradają się jesz

cze dwie kobiety: standardo

wo brunetka i blondynka.

WAW
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Notatnik 
kulturalny

CZWARTEK 5 STYCZNIA
- Karaoke w Klubie Muzycz

nym „Tunel”, początek 

godz. 20.00

PIĄTEK 6 STYCZNIA
Karaoke w klubie „Inwe
stor”, początek godz. 
20.00, wstęp wolny

Wernisaż prac Marka Le- 
chickiego, dom kultury w 
Koźlu, ul. Skarbowa 10, po

czątek godz. 18.00. Występ 

bee-boyów, hip-hop

Wystawa w galerii bibliote
ki szkolnej w II LO

SOBOTA,
NIEDZIELA 8 STYCZNIA

Wielka Orkiestra Świą
tecznej Pomocy:

- godz. 16.00 Dom Kultury 

„Chemik” - pokazy tanecz

ne, koncert

- godz. 18.00 Klub Muzyczny 

„Kajtek” - koncert zespołu 

Karawana

- godz. 19.00 Dom Kultury 

„Koźle” - zespoły lokalne

- godz. 20.00 - światełko do 

nieba przy domu kultury w 

Koźlu

- imprezy „Pod Papugami”, 

„Pod Lwami” i w „lnvestorze”

KOT

■ Wystawa w II LO

Niepohamowane
Obrazy

W galerii biblioteki szkolnej II LO ponownie po
kazali się młodzi twórcy. Tym razem przyszedł 
czas na sztukę bez granic, na niepohamowane 
obrazy, czyli mangę.

Słowo manga oznacza wła- zy”, a jest ona czarno-białym 
śnie “niepohamowane obra- japońskim komiksem. Tę

Manga to specyficzny styl i misternie skonstruowana fabu
ła

właśnie sztukę odkryły dla 
siebie cztery uczennice kę- 
dzierzyńskiego liceum: Ola 
Garbarek, Kasia Moch, Asia 
Siedlecka i Emilia Wilczyń
ska. W galerii szkolnej biblio
teki zaprezentowały swoje 
prace. Jak twierdzą, rysowa
nie jest jedną z ich przyjem
ności. Najbardziej lubią oglą
dać filmy i czytać, przede 
wszystkim mangi.

A wszystko zaczęło się od 
“Czarodziejek z Księżyca”, 
bajki, która kilka lat temu pod
biła ich serca. Potem przyszła 
pora na czytanie czasopism 
poświęconych mandze, a na
stępnie czas tworzenia wła
snych rysunków. Ten sposób 
rysowania ma swój charaktery
styczny styl, łatwo rozpozna
walny dla każdego: duże oczy, 
małe nosy, prosta grafika. Naj
częściej spotykana jest manga 
czarno-biała. Sama treść pełna 
jest zaskakujących zdarzeń i 
niejednoznacznych postaci. A 
za co dziewczyny kochają 
mangę?

- My, fani, kochamy man
gę za styl rysowania i za tak 
skonstruowaną fabułę, że 
nic nie jest do końca powie
dziane ani określone - tłu
maczą Ola i Kasia.

Manga jest dla nich przy
jemnością i ucieczką w niepo
hamowany świat obrazu.

Tekst i foto: KOT

TB

Notowanie: 615

■ Świqteczny koncert w "Kajtku"
z

Świąteczna 
Karawana

Kolędy w jazzującym nastroju zabrzmiały w klu
bie muzycznym “Kajtek”. Swoją interpretację świą
tecznych utworów specjalnie dla mieszkańców os. 
Piastów zaprezentowała Karawana.

Saksofon, gitary, klawisze i 
głos Michała Kacperczyka spra
wiły, że kolędy znane i łubiane 
zabrzmiały radośnie i niesamo
wicie. “Cicha noc”, “Przybieże- 
li do Betlejem”, “Gdy śliczna 
Panna” wybrzmiały w czwart
kowy wieczór. Karawana w 
składzie: Michał Kacperczyk, 
Sławek Żydek - bas, Michał 
Polak - perkusja, Jacek Walen-

tek - saksofon, i Przemek Polak 
- instrumenty klawiszowe, 
sprawiła sporo radości słucha
czom.

- To bardzo miły prezent 
świąteczny dla mieszkańców 
osiedla - mówi Violetta Paw
łowska. - Karawana gra dla 
nas coraz piękniej każdego 
roku.

KOT

■ Finał konkursu „Z ekonomiq 
na ty"

Nagroda 
dla MBP

1

a
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9
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2o
$ notowaniu: 20 utworów, 8 w dół, 9 w górę, 2 nowości, 1 bez zmian 
o

u.
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Data: 2005 12 - 23
Uroczysty odbiór nagrody w konkursie „Z ekonomię na ty”
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Verba - Ten czas 
Mattaffix - Big City Live 
Madonna - Hangh Up 
Sugababes - Push The Button 
The Pussycat Dolls - Stickwitu 
The Black Eyed Peas - My Humps 
Kaczy & Mezo -Kocham 
Shakira - Dońt Bother 
Logo - Za twój czuły szept 
Melanie C- First Day Ot My Life 
Beyonce - Check On It
Santana feat Steven Tyler - Just Feel Better 
Shaggy-Ultimatium
Maryla Rodowicz & Sławek Uniatowski - Będzie to co ma 
Fort Minor - Believe Me
Wilki - Niech mówi serce 
Uniting Nations - Ai No Corrida 
Virgin - 2 Bajki
Amy Diamond - Welcom To The City 
Bob Sinclair - Love Generation

Głosuj I!!:
Sms Park Lista: Podając Utwory,Imię i Nazwisko

Koszt: 1,22 zł
www.parkfm.com.pl/muzyka

ADAM MISTERKIEWICZ 
ZAPRASZA 

PIĄTEK 16-18

www.parkfm.com.pl 
zakładka MUZYKA

numer: 7160 
treść: PARK LISTA 

po odstępie 
utwór oraz imię i nazwisko 

koszt: 1,22 zł

PIĄTEK godz. 16-18

IV edycja konkursu „Z eko
nomią na ty” zakończyła się 9 
grudnia 2005 roku uroczystym 
wręczeniem nagród w Narodo
wym Banku Polskim w War
szawie. Impreza finałowa, pod
sumowująca tegoroczną edycję, 
odbyła się z udziałem prezesa 
Narodowego Banku Polskiego 
Leszka Balcerowicza i dyrekto
ra Biblioteki Narodowej Mi
chała Jagiełły. Miejska Bibliote

ka Publiczna z Kędzierzyna- 
Koźla otrzymała jedną z pięciu 
nagród głównych za projekt 
„Jak sprzedać miasto. Młodzi a 
przedsiębiorczość”.

MBP przystąpiła do kon
kursu po raz drugi. Debiutowa
ła w roku ubiegłym projektem 
„Ekonomia, ekologia, ekoro
zwój”, za który otrzymała wy
różnienie.

KOT

Poszukiwany, 
poszukiwana

Agencja Artystyczna Alba, 
mająca swoją siedzibę w Górze 
Świętej Anny, poszukuje osób, 
które mogłyby stworzyć kaba
ret i zespół bluesowy. Każdy 
chętny, który uważa, że ma 
predyspozycje i chęć tworze
nia jednej z formacji, proszony

jest o kontakt i pozostawienie 
swoich danych pod numerem 
telefonu: 077 461 54 25. Poszu
kiwane są również osoby, któ
re posiadają zdolności słowo
twórcze i chcą tworzyć teksty 
bądź skecze dla jednej formacji.

KOT

http://www.parkfm.com.pl/muzyka
http://www.parkfm.com.pl


CZĘŚCI DO SAMOCHODÓW: JAPOŃ 
KOREAŃSKICH, EUROPEJSKICH, 

BLACHY, ZDERZAKI, LAMPY, 
REFLEKTORY, CHŁODNICE, HAMULCE, 
SPRZĘGŁA, AMORTYZATORY I INNE.

HURTOWNIA MOTORYZACYJNA

PajffiĘ7
[€>■ WYTWÓRNIA FILTRÓW 

4W “PZL-SĘDZISZÓW”

B W 
iii-we

PIECZĄTKI
WIZYTÓWKI 

DRUKI

Kędzierzyn-Koźle, ul. Głowackiego 4 tel./ fax 1077 ( 48319 79 
e-mail: miniaturakk@op.pl

Marek 47-220 AL. JANA PAWŁA II 17, tel. 4811457 
Koncesjonowane Biuro Turystyczne

BIURO TURYSTYCZNE 
“MAREK”

Mamy już propozycje na LATO 2006!!!
SINDBAD, ITAKA, TRIADA, ORBIS, ECCO HOLIDAY i inni. 

Super ceny i bogaty wybór przy wcześniejszej rezerwacji! 
Wczasy i obozy zimowe zapraszamy. 

Tam gdzie ciepło: Tunezja, Egipt: 7 noclegów, 
wyżywienie, od 1099 zł, Cypr, Wyspy Kanaryjskie od 1690 zł 

Egzotyka na zimę:Kuba, Dominikana, Margarita, 
Meksyk, Brazylia, Kenia z SAFARI, Tajlandia, Maroko 

rewelacyjne ceny i atrakcyjne promocje!
Bilety autokarowe; całą EUROPA, wszyscy przewoźnicy, promocje i zniżki 

Bilety lotnicze cały ŚWIAT, ubezpieczenia turystyczne, karty Euro<26 

NON STOP super oferty LAST MINUTĘ

Oferujemy okna
{nowocześniejszych 
nieckich systemach

Niskie ceny montażu

AKUMULATORY
ROZRUCHOWE ’d0 lVDÓW nuMiuununi. samochodów i maszyn 

—/ STACJONARNE - głębokiego rozładowania

Żelowe

samochodów i maszyn
i

- do zasilania kamer, zabawek, 
oświetlenia, innych urządzeń 

T0WNIKI, BOSTERY% 1Ł; 1serwis 
opon

HURT- DĘTALL - NAPRAWA
Pil. - Pt. Od «°» do 17°» 
Sobota od 9°° do 13°°

ZPUM „RfHTIS” s o.

Kędzierzyn-Koźle
ul. Piastowska 40 

teł. 482 45 80

last

IEHHU deceuninck

tel./fax 483 83 70 
tel./fax 481 44 70a51A

PRACA W HOLANDII
Firma
zatrudni od zaraz IgjS

• osoby do pracy w zakładach przemysłowych 
-osoby do pracy w ogrodnictwie 4 lata 

na rynku!!!

Tylko u nas mieszkanie za 35 (/tygodniowo
Rozliczenia podatkowe za ubiegłe lata 99 PLN 

Wyjazdy trzy razy w tygodniu ■ również z Kędzierzyna-Koźla

Racibórz, ul. Długa 18
Tel. 032/ 419 18 76.032/ 419 18 77 
fax.O32/ 415 34 30,0 609 632 957 
raciborz@inperson.pl.www.inperson.pl

Posiadamy Certyfikaty Ministerstwa Gospodarki i Pracy!

ORGANIZACJA IMPREZ:
V WESELA
* KOMUNIE
♦ BANKIETY
ą JUBILEUSZE
V CATERING
* STYPY
♦ OBIADY ABONAMENTOWE

mailto:miniaturakk@op.pl
mailto:raciborz@inperson.pl.www.inperson.pl


CYTAT TYGODNIA:

Sołtys pewnej bieszczadzkiej wio
ski: - Zachęcamy do odwiedzenia 

WC z powodu pięknego położenia w 

zdrowej leśnej okolicy

Na zaproszenie „Lokalnej”

Mikołaj w S

' * s ...A- : ;

Ponad 50 
dzieci z 
„Brzdąca” 
oraz świetlic 
socjoterapeu- 
tycznych 
wzięło nie
dawno udział 
w szaleń
stwach z Mi
kołajem w 
Sali Zabaw w 
„Światowi
dzie”. Było to 
możliwe 
dzięki inicja
tywie naszej 
redakcji oraz 
uprzejmości 
właścicieli 
lokalu, którzy 
udostępnili 
go nieodpłat
nie.

Bieganina, 
pisk i śmiech 
towarzyszyły 
dwugodzin
nej zabawie.

Dzieci miały niespożytą energię, którą 
starały się za wszelką cenę rozłado
wać.

- Tutaj jest świetnie - powiedzia
ła nam Justyna. — Nigdy jeszcze tu
taj nie byłam, ale bardzo mi się po
doba. Może jeszcze kiedyś uda mi 
się tutaj przyjść.

Zabawom na dmuchanym zamku i 
zjeżdżalni, czy też kąpieli w tysiącu 
gumowych piłeczek towarzyszyło

Sala Zabaw jest czynna codzien
nie: od wtorku do piątku w godz. 14.00 
-19.00 (bilet całodzienny - 7 zł), a w 
soboty, niedziele i święta w godz. 
11.00 - 19.00 (bilet całodzienny - 10 
zł). Mieści się w pawilonie „Światowid” 
(ul. Harcerska 19) na I piętrze.

Firma organizuje imprezy karnawa
łowe w Sali Zabaw.

z >
.. ■ f 0j

- Taki stary Mikołaj i na zjeżdżal
ni jeździ - śmiały się dzieci.

Energii starczyło im do końca poby
tu. Nie bardzo chciały zbierać się do 
domów, wyrażając nadzieję na kolej
ne spotkanie ze światem zabawy.

ANU

pojawienie się św. Mikołaja, który 
najpierw poczęstował dzieci słodycza
mi, a później oddał się wspólnej zaba
wie z najmłodszymi.

■ I

.....

Motto Sali.Zabaw: Chcesz odpocząć, 
zrobić zakupy, pozostaw dzieci pod 

naszą fachową opiekąl

Z teki zakrzowskiego proboszcza

Viycie, a farorz padali...
Zakrzowski proboszcz, ks. 
Stefan Jenek, oprócz tego, że 
jest szanowanym kapłanem, 
szeroko zasłynął jako tzw. 
dusza towarzystwa. Czy to 
sesja rady gminy, lekcja reli- 
gii czy obchody Dnia Senio
ra, zawsze można liczyć na 
to, że ksiądz proboszcz bły
śnie jakimś dowcipem. Pre
zentujemy poniżej jeden ze 
znanych monologów z jego 
szerokiego repertuaru.

“Swego czasu sporym uznaniem 
cieszyły się tzw. wczasy pod gruszą. 
Gdzieś w spokojnej wiosce, z dala 
od wielkomiejskiego zgiełku i naj

chętniej w sąsiedztwie lasu. Po pro
stu powrót na łono natury.

Zona pewnego radcy prawnego 
pragnęła skorzystać z tej formy wy
poczynku w bieszczadzkiej wiosce. 
Ponieważ chętnych było więcej, po
jechała w Bieszczady przed sezo
nem, aby zarezerwować sobie od
powiedni pokój na okres urlopu. 
Dzięki uprzejmości sołtysa szybko 
znalazła odpowiadające jej lokum i 
wróciła do domu.

Po powrocie stwierdziła jednak, 
że całkiem zapomniała się zapytać, 
czy kwatera jest wyposażona w 
WC. Przez WC rozumie się oczywi
ście ubikację ze spłuczką. Pisze 
więc do sołtysa list w tej sprawie i 
prosi o dokładną odpowiedź. Sołtys 

łamie sobie głowę, co też może 
oznaczać WC. Nie mogąc rozwią
zać problemu, udaje się ze swoim 
zmartwieniem do proboszcza. Ten 
powiada, że przez WC należy chy
ba rozumieć ich nową wiejską ka
plicę. WC - wiejska kaplica (capli- 
ca - jakby to było w wolnym prze
kładzie z łaciny). Sołtys odpisuje 
więc:

“Szanowna pani radcowo!
Mamy w wiosce WC. Znajduje 

się pośrodku wspaniałego sosnowe
go lasku, pół godziny drogi od wy
najętego mieszkania. Dla gości, któ
rym droga wydaje się za daleka, 
kursuje linia autobusowa. Zachęca
my do odwiedzenia WC z powodu 
pięknego położenia w zdrowej le

śnej okolicy. Dni otwarcia WC: 
środa, sobota i niedziela.

Radzimy, żeby zawsze być pół 
godziny wcześniej, z powodu mnó
stwa ludzi. Może jednak Szanowna 
Pani być spokojna, dysponujemy 
sześćdziesięcioma miejscami sie
dzącymi. Połowa miejsc jest nawet 
tapicerowana. Pozwolimy sobie za
rezerwować dla Pani miejsce w 
pierwszym rzędzie. Przy pięknej 
pogodzie wszystko odbywa się na 
wolnym powietrzu, ale i tam jest 
wystarczająca liczba miejsc siedzą
cych, tak że nikt nie musi stać.

Niektórym tak się to podoba, że 
zabierają nawet jedzenie i siedzą 
tam przez cały dzień. Ale są i tacy, 
którzy do WC przychodzą tylko na 

Boże Narodzenie i Wielkanoc. Ja 
osobiście nie czuję się najlepiej i nie 
mogę korzystać z WC tak często, 
jak należałoby.

Niedziela ma charakter wręcz 
uroczysty, bo wszystko odbywa się 
przy akompaniamencie organów. 
Nadzwyczajna jest również akusty
ka, podziwiana przez wielu fachow
ców. Nawet najdelikatniejszy ton 
jest słyszany w każdym kącie, zwie
lokrotniony jeszcze przez wspania
łe echo”.

Czy można się jeszcze dziwić, że 
ks. Jenek jest bardzo mile widzia
nym gościem na wielu imprezach w 
Zakrzowie i okolicy?

JJ
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Zarządzenie Nr 2081/PMS/05 Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 29 grudnia 2005 r.

w sprawie przyjęcia ogłoszenia otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych Gminy Kędzierzyn-Koźle w zakresie profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych i narkotykowych na 2006 rok.

Na podstawie art. 30 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samo
rządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591, Dz.U. z 2002 r. Nr 23 
poz. 220, Nr62 poz. 558, Nr 113 poz. 984, Dz.U. z2003 r Nr214 poz. 1806, 
Nr 153 poz. 1271, Nr 80 poz. 717, Nr 162 poz. 1568 z 2004 r. Nr 102 poz. 
1055, Nr 116 poz. 1203 ) art. 13 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o dzia
łalności pożytku publicznego i o wolontariacie ( Dz. U. Nr 96 poz. 873) za
rządzam, co następuje:

§1

Zatwierdzam tekst ogłoszenia otwartego konkursu ofert na wsparcie reali

zacji zadań publicznych Gminy Kędzierzyn-Koźle z zakresu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych i narkotykowych na 2006 rok w 
brzmieniu stanowiącym załącznik nr 1 do niniejszego zarządzenia.

§2

Wykonanie zarządzenia powierza się Kierownikowi Wydziału Polityki Miesz
kaniowej, Spraw Socjalnych i Zdrowia oraz Rzecznikowi Prezydenta Mia

sta Kędzierzyn-Koźle.

§3

Ogłoszenie, o którym mowa w § 1, podlega publikacji w prasie lokalnej oraz 
wywieszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle.

§4

Zarządzenie wchodzi w życie z dniem podjęcia.
Prezydent Miasta 
Kędzierzyn-Koźle 

Wiesław Fąfara

Załącznik Nr 1 do Zarządzenia Nr 2081/PMS/05 
Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 29 grudnia 2005 r.

Ogłoszenie otwartego konkursu ofert
na wsparcie realizacji zadań publicznych Gminy Kędzierzyn-Koźle w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i narkotykowych

Na postawie art. 13 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działal
ności pożytku publicznego i o wolontariacie ( Dz.U. Nr 96, poz. 873) art. 23 
ust. 1 pkt 1 a ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. Przepisy wprowadzające usta
wę o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie ( Dz. Nr 96 poz. 874, 
Nr 202 poz. 1956, Nr 228 poz. 2262)

Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle
ogłasza konkurs na wsparcie realizacji niżej wymienionych zadań pu
blicznych Gminy Kędzierzyn-Koźle w zakresie profilaktyki i rozwiązy
wania problemów alkoholowych i narkotykowych.

W konkursie mogą wziąć udział organizacje pozarządowe oraz 
osoby prawne i jednostki organizacyjne, o których mowa w art. 3 ust. 2 i 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, oraz jednostki 
organizacyjne Gminy Kędzierzyn-Koźle.

I. Prowadzenie czterech świetlic socjoterapeutycznych w okresie od 1 
stycznia 2006 r. do 23 grudnia 2006 r. jako formy opieki nad dziećmi w 
wieku szkolnym (uczniowie szkól podstawowych i gimnazjalnych) z 
terenu osiedli miasta Kędzierzyn-Koźle w następujących rejonach:

• Zachód i Stare Miasto łącznie
• Śródmieście

• Azoty
• Piastów

1. Zakres zadania

Praca socjoterapeutyczna polegająca na działaniach profilaktyczno-eduka- 
cyjnych wobec skierowanych do świetlicy dzieci i młodzieży z rodzin dotknię
tych chorobą alkoholową lub będących ofiarami przemocy w rodzinie; pro
wadzenie działań informacyjno-edukacyjnych wobec rodziców lub opiekunów 
dzieci i młodzieży korzystającej ze świetlicy; łagodzenie niedostatku wycho
wawczego w rodzinie i eliminowanie zaburzeń zachowania; wyrównanie za
ległości w nauce dzieci; pomoc psychologiczno-edukacyjna dzieciom; roz
wój zainteresowań i uzdolnień własnych dzieci; dożywianie dzieci; promo
wanie zdrowego stylu życia wśród dzieci poprzez w szczególności zajęcia 
sportowe, edukacyjne, gry i zabawy.
Do świetlicy kierowane są dzieci z problemami wychowawczymi (problema
mi przystosowania) bez poważniejszych zaburzeń osobowości, pochodzą
ce z rodzin z zagrożoną chorobą alkoholową, nadużywających alkoholu oraz 
rodzią w których panuje przemoc.
Podstawą do przyjęcia dziecka do świetlicy jest skierowanie wystawione 
przez pedagoga szkolnego, poradnię psychologiczno-pedagogiczną i inne 
specjalistyczne placówki.
Skierowanie dziecka powinno zawierać podstawowe informacje o przyczy
nach skierowania do placówki i sytuacji rodzinnej dziecka. Skierowanie po
winno być podstawą do opracowania indywidualnego planu pracy z dziec
kiem, a także bieżącego kontaktu ze szkołą macierzystą dziecka oraz ro
dziną.

2. Wysokość dotacji

1) Wysokość środków przeznaczonych na zadanie w 2005 r. - 148.500 zł
2) Wysokość środków przeznaczonych na zadanie w 2006 r. - 237.600 zł

3. Cele zadania

• zapewnienie opieki wychowawczej,
• kształtowanie właściwych postaw społecznych oraz propagowa

nie wśród dzieci i rodziców zdrowego stylu życia,
• kształtowanie umiejętności współżycia w grupie, umiejętności in

terpersonalnych, komunikacyjnych, asertywności,
• podnoszenie poziomu wiedzy i przezwyciężanie trudności szkol

nych w celu uzyskiwania przez dziecko lepszych wyników w na
uce i promocji do klasy następnej (potwierdzone opiniami dyrek
tora szkoły, wychowawcy i pedagoga szkolnego przekładanymi 
każdorazowo podczas rozliczeń dotacji),

• wyrównanie zaległości w nauce,
• motywowanie rodziców do podjęcia leczenia,
• promowanie zdrowego stylu życia,
• tworzenie warunków do samokontroli i samorealizacji w rozwoju 

psychofizycznym,
• pomoc w rozwiązywaniu trudnych sytuacji życiowych,
• wyrównywanie braków i zaległości w rozwoju fizycznym i umysło

wym,
• zapoznanie młodzieży z możliwościami zdrowego i pożyteczne

go organizowania sobie i innym wolnego czasu, przyswajanie 
dobrych nawyków w tym zakresie, przygotowania do podejmowa
nia odpowiednich wyborów życiowych.

4. Przedsięwzięcie realizowane w ramach zadania
• prowadzenie zajęć pozalekcyjnych w świetlicy,

• organizowanie zajęć pedagogiczno-edukacyjno-wychowawczych,
• organizowanie zajęć socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z 

problemem alkoholowym, prowadzenie profilaktycznej działalno
ści informacyjno-edukacyjnej w zakresie rozwiązywania proble
mów alkoholowych i przeciwdziałaniu narkomanii,

• prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych dla uczęszczają
cych do świetlicy,

• dożywianie dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach 
opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych,

• udzielanie wszechstronnej pomocy psychologiczno-pedagogicz
nej dzieciom pochodzącym z rodzin z problemem alkoholowym,

• motywowanie do zainteresowań twórczych,
• podnoszenie wiedzy o chorobie alkoholowej i współuzależnieniu,
• współpraca z rodzicami w zakresie pomocy psychoedukacyjnej.

5. Koszty pokrywane z dotacji

1) wynagrodzenia (bez kosztów składek na ZUS i Fundusz Pracy obciąża
jących wypłacającego wynagrodzenie) psychologów, pedagogów i socjote- 
rapeutów realizujących zajęcia profilaktyczno-edukacyjne i socjoterapeutycz
ne, posiadających stosowne kwalifikacje do realizacji zadań w zakresie pro
filaktyki alkoholowej, narkotykowej i pomocy psychospołecznej oraz wyna
grodzenia osób prowadzących zajęcia sportowe, posiadających stosowne 
kwalifikacje do prowadzenia takich zajęć - do wysokości:

- 25 zł za jedną godzinę zegarową pracy socjoterapeuty, w tym liczba 
godzin pracy socjoterapeuty w jednej świetlicy finansowana z dotacji nie 
może przekroczyć 12 godzin tygodniowo,

- 25 zł za jedną godzinę zegarową pracy psychologa, w tym liczba go
dzin pracy psychologa w jednej świetlicy finansowana z dotacji nie może 
przekroczyć 2 godzin tygodniowo,

20 zł za jednągodzinę zegarową pracy wychowawcy i osób prowadzą
cych zajęcia sportowe.

Ogółem liczba godzin pracy wychowawców, socjoterapeutów oraz osób 
prowadzących zajęcia sportowe w jednej świetlicy finansowana z dota
cji nie może przekroczyć 48 godzin tygodniowo.

2) ryczałt za obsługę finansową i administracyjną - 300 zł za miesiąc i 
3.600 zł na cały okres realizacji zadania dla jednej świetlicy,
- ryczałt ten nie przysługuje za miesiące, w których świetlica nie będzie 
działała.

3) zakup materiałów i drobnych elementów wyposażenia przydatnych w za
jęciach profilaktyczno-edukacyjnych związanych z problematyką uzależnień 
od alkoholu oraz w zajęciach sportowych - do wysokości 2.400 zł dla jed
nej świetlicy na cały okres realizacji zadania,
4) koszty najmu pomieszczeń i zaopatrzenia świetlicy w media - do 7.200 
zł dla jednej świetlicy na cały okres realizacji zadania.

6. Warunki, jakie winien spełniać podmiot ubiegający się o dotację na 
realizację zadania

1) dysponowanie kadrą posiadającą kwalifikacje do prowadzenia socjoterapii 
w zakresie profilaktyki alkoholowej i narkotykowej i zajęć wyrównawczych z 
indywidualizacją nauczania oraz kwalifikacje do prowadzenia zajęć sporto
wych potwierdzone odpowiednimi dyplomami, świadectwami i certyfikatami,
2) dysponowanie lokalem składającym się z co najmniej dwóch niezależnych 
pomieszczeń; w tym sali do zajęć wyrównawczych i sali do zajęć socjotera
peutycznych i pracy indywidualnej, kuchenką lub aneksem kuchennym wy
posażonymi w sprzęt umożliwiający przygotowanie prostych posiłków oraz 
sanitariatami - udokumentowane stosownym tytułem prawnym ważnym 
przez cały okres realizacji zadania,
3) dysponowanie wyposażeniem obejmującym:

stoliki, krzesła, sprzęt audiowizualny, 
zestaw komputerowy z oprogramowaniem edukacyjnym i socjotera
peutycznym, 
materac do prowadzenia zajęć socjoterapeutycznych i sportowych, 
elementarny sprzęt sportowy do prowadzenia zajęć rekreacyjno-spor
towych,

udokumentowane oświadczeniem podmiotu,
4) posiadanie co najmniej rocznego doświadczenia w realizacji zadania o 
podobnym charakterze, udokumentowane referencjami.

II. Prowadzenie punktu konsultacyjnego dla osób z problemem alkoho
lowym, współuzależnionych i ofiar przemocy w rodzinie w okre
sie od 1 stycznia 2006 r. do 23 grudnia 2006 r.

1. Cel i zakres zadania

Udzielanie informacji o możliwościach uzyskania pomocy w rozwiązywaniu 
problemów osób uzależnionych i współuzależnionych oraz ofiar przemocy 
w rędzinie oraz udzielanie bezpośredniej pomocy psychologicznej i prawnej 
ww. osobom.

2. Wysokość dotacji

1) Wysokość środków przeznaczonych na zadanie w 2005 r. -12.400 zł
2) Wysokość środków przeznaczonych na zadanie w 2006 r. -14.880 zł

3. Koszty pokrywane z dotacji

1) wynagrodzenia (bez składek na ZUS i Fundusz Pracy ponoszonych przez 
wypłacającego wynagrodzenie) osób zatrudnionych w punkcie (psycholog, 
pedagog, policjant, pracownik socjalny, prawnik) posiadających kwalifikacje 
do realizacji zadań punktu, przy czym wysokość tego wynagrodzenia nie 
może przekroczyć kwoty 25 zł za godzinę zegarową, a liczba godzin pracy 
finansowanych z dotacji nie może przekroczyć 12 godz. tygodniowo,
2) inne koszty (rozmowy telefoniczne, materiały biurowe) - do wysokości

1.100 zł na cały okres realizacji zadania.

4. Warunki, jakie winien spełniać podmiot ubiegający się o dotację na 
realizację zadania

1) dysponowanie kadrą posiadającą kwalifikacje do realizacji zadań punktu 
potwierdzone stosownymi dyplomami, świadectwami i certyfikatami,
2) dysponowanie lokalem przydatnym do realizacji zadań punktu potwierdzo
ne tytułem prawnym obowiązującym przez cały okres realizacji zadania.

III. Prowadzenie klubu młodzieżowego w okresie od 1 stycznia 2006 r. 
do 23 grudnia 2006 r. jako formy opieki nad młodzieżą w wieku ponad- 
gimnazjalnym z terenu Gminy Kędzierzyn-Koźle.

1. Zakres zadania

Praca socjoterapeutyczna polegająca na działaniach profilaktyczno-eduka
cyjnych wobec skierowanej do klubu młodzieży z rodzin dotkniętych chorobą 
alkoholową lub będących ofiarami przemocy w rodzinie; prowadzenie dzia
łań informacyjno-edukacyjnych, łagodzenie niedostatku wychowawczego w 
rodzinie i eliminowanie zaburzeń zachowania; pomoc psychologiczno-edu
kacyjna, rozwój zainteresowań i uzdolnień własnych dzieci; promowanie 
zdrowego stylu życia, tworzenie warunków do samokontroli, samorealizacji 
w rozwoju psychofizycznym.
Do klubu kierowana jest młodzież z problemami wychowawczymi (proble
mami przystosowania) bez poważniejszych zaburzeń osobowości, pochodzą
ca z rodzin z zagrożoną chorobą alkoholową, nadużywających alkoholu oraz 
rodzin, w których panuje przemoc.
Podstawą do przyjęcia młodzieży do klubu jest skierowanie wystawione przez 
pedagoga szkolnego, poradnię psychologiczno-pedagogiczną i inne specja
listyczne placówki.
Skierowanie młodzieży powinno zawierać podstawowe informacje o przyczy
nach skierowania do placówki i sytuacji rodzinnej młodzieży. Skierowanie 
powinno być podstawą do opracowania indywidualnego planu pracy z mło
dzieżą, a także bieżącego kontaktu ze szkołą macierzystą młodzieży oraz 
rodziną.

2. Wysokość dotacji

1) Wysokość środków przeznaczonych na zadanie w 2005 r. - 33.200 zł
2) Wysokość środków przeznaczonych na zadanie w 2006 r. - 39.840 zł

3. Cele zadania

• zapewnienie opieki wychowawczej,
• kształtowanie właściwych postaw społecznych oraz propagowa

nie zdrowego stylu życia,
• kształtowanie umiejętności współżycia w grupie, umiejętności 

interpersonalnych, komunikacyjnych, asertywności,
• promowanie zdrowego stylu życia,
• tworzenie warunków do samokontroli i samorealizacji w rozwoju 

psychofizycznym,
• pomoc w rozwiązywaniu trudnych sytuacji życiowych,
• wyrównywanie braków i zaległości w rozwoju fizycznym i umy

słowym,
• zapoznanie młodzieży z możliwościami zdrowego i pożyteczne

go organizowania sobie i innym wolnego czasu, przyswajanie 
dobrych nawyków w tym zakresie, przygotowania do podejmo
wania odpowiednich wyborów życiowych,

4. Przedsięwzięcie realizowane w ramach zadania

• prowadzenie zajęć pozalekcyjnych w klubie,
• organizowanie zajęć pedagogiczno-edukacyjno-wychowawczych,
• organizowanie zajęć socjoterapeutycznych dla młodzieży z rodzin 

z problemem alkoholowym, prowadzenie profilaktycznej działal
ności informacyjno-edukacyjnej w zakresie rozwiązywania proble
mów alkoholowych i przeciwdziałaniu narkomanii,

c.d. nastr. 18



• prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych dla uczęszczających do klubu,
dożywianie młodzieży uczestniczącej w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych, 
udzielanie wszechstronnej pomocy psychologiczno-pedagogicznej młodzieży pochodzącej z rodzin z problemem alkoho
lowym,

• motywowanie do zainteresowań twórczych,
• podnoszenie wiedzy o chorobie alkoholowej i współuzależnieniu,
• współpraca z rodzicami w zakresie pomocy psychoedukacyjnej,
• samopomocowe grupy młodzieżowe,
• udzielanie porad indywidualnych.

5. Koszty pokrywane z dotacji
1) wynagrodzenia (bez kosztów składek na ZUS i Fundusz Pracy obciążających wypłacającego wynagrodzenie) pedagogów i socjo- 
terapeutow realizujących zajęcia profilaktyczno-edukacyjne i socjoterapeutyczne, posiadających stosowne kwalifikacje do realizacji 
zadań w zakresie profilaktyki alkoholowej, narkotykowej i pomocy psychospołecznej oraz wynagrodzenia osób prowadzących zaję
cia sportowe, posiadających stosowne kwalifikacje do prowadzenia takich zajęć - do wysokości:

' 2j5 Z* f3 je?ną godzlnę ze9arow9 pracy socjoterapeuty, w tym liczba godzin pracy socjoterapeuty z dotacji nie może przekroczyć 8 
godzin tygodniowo, ’

20 zł za jedną godzinę zegarową pracy wychowawcy, osób prowadzących zajęcia sportowe oraz osób 
dualnych.

udzielających porad indywi-

Ogółem liczba godzin pracy wychowawców, socjoterapeutów, osób prowadzących zajęcia sportowe oraz udzielających porad indywi
dualnych finansowana z dotacji nie może przekroczyć 60 godzin tygodniowo.

2) ryczałt za obsługę finansową i administracyjną - 300 zł miesięcznie i 3.600 zł na cały okres realizacji zadania,
- ryczałt ten nie przysługuje za miesiące, w których klub nie będzie działać,

3) zakup materiałów i drobnych elementów wyposażenia przydatnych w zajęciach profilaktyczno-edukacyjnych związanych z proble
matyką uzależnień od alkoholu oraz w zajęciach sportowych - do wysokości 2.400 zł na cały okres realizacji zadania,

4) koszty najmu pomieszczeń i zaopatrzenia klubu w media - do 7.200 zł na cały okres realizacji zadania,

5) telefon - do wysokości 600 zł na cały okres realizacji zadania.

6. Warunki, jakie winien spełniać podmiot ubiegający się o dotację na realizację zadania

1) dysponowanie kadrą posiadającą kwalifikacje do prowadzenia socjoterapii w zakresie profilaktyki alkoholowej i narkotykowej i kwa- 
"fiksicje do prowadzenia zajęć sportowych potwierdzone odpowiednimi dyplomami, świadectwami i certyfikatami oraz kadrę do porad 
indywidualnych,
2) dysponowanie lokalem składającym się z co najmniej dwóch niezależnych pomieszczeń; w tym sali do zajęć wyrównawczych i sali 
do zajęć socjoterapeutycznych i pracy indywidualnej, kuchenką lub aneksem kuchennym wyposażonymi w sprzęt umożliwiający przy
gotowanie prostych posiłków oraz sanitariatami - udokumentowane stosownym tytułem prawnym ważnym przez cały okres realizacji 
zadania,
3) dysponowanie wyposażeniem obejmującym:

stoliki, krzesła, sprzęt audiowizualny,
zestaw komputerowy z oprogramowaniem edukacyjnym i socjoterapeutycznym,
materac do prowadzenia zajęć socjoterapeutycznych i sportowych, 
elementarny sprzęt sportowy do prowadzenia zajęć rekreacyjno-sportowych, 

udokumentowane oświadczeniem podmiotu,
4) posiadanie co najmniej rocznego doświadczenia w realizacji zadania o podobnym charakterze, udokumentowane referencjami.

SKŁADANIE OFERT
1. Kompletne oferty należy składać na formularzu stanowiącym załącznik do niniejszego ogłoszenia w nieprzekraczalnym terminie

do dnla 30 stycznia 2006 r. w Wydziale Polityki Mieszkaniowej, Spraw Socjalnych i Zdrowia Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle ul Pi
ramowicza 32, pokój nr 19. ’ ’ vz.iv, ul. f-|

2. Do oferty należy dołączyć następujące załączniki:
a) odpis z Krajowego Rejestru Sądowego lub innego rejestru obowiązkowego dla oferenta, wystawiony nie wcześniej niż 3 miesiące 
przed datą wyznaczoną na złożenie ofert,
b) sprawozdanie merytoryczne i finansowe za ostatni rok działalności oferenta,
c) statut oferenta,
d) tytuł prawny do lokalu, w którym oferent zamierza prowadzić oferowaną działalność.

3 Do ofert na realizację zadań w zakresie prowadzenia świetlic socjoterapeutycznych (zadanie I) i punktu konsultacyjnego (zadanie 
II), klubu młodzieżowego (zadanie III) należy dołączyć:
nia°P'e dypl°m0W’ swiadectw ' certyfikatów, o których mowa w opisie warunków, jakie powinien spełniać podmiot wykonujący te zada-

- udokumentowany tytuł prawny do lokalu, o którym mowa w pkt. I, II, III 6.2).

4. Do ofert na realizację zadań w zakresie prowadzenia świetlic socjoterapeutycznych (zadanie I) oraz prowadzenie klubu młodzie
żowego (zadanie III) należy dołączyć:

oświadczenie, o którym mowa w pkt. I i III.6.3),
referencje, o których mowa w pkt. I i III 6.4),
program zajęć socjoterapeutycznych, program zajęć informacyjno-edukacyjnych, 
program zajęć sportowych.

5. Kopie dokumentów dołączanych do oferty powinny być poświadczone za zgodność z oryginałem.

6. Oferty wraz z załącznikami należy umieścić w zamkniętej kopercie z napisem „Konkurs na realizację zadań publicznych Gminy 
Kędzierzyn-Kozle w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i narkotykowych".

TERMIN, TRYB i KRYTERIA ROZPATRYWANIA OFERT

1. Rozpatrzenie ofert nastąpi w dniu 31 stycznia 2006 r. przez komisję konkursową powołaną przez Prezydenta Miasta.

2. Gmina zastrzega sobie prawo wezwania oferenta w celu uzupełnienia oferty lub złożenia wyjaśnień.

3. Oferty kompletne i spełniające wszystkie wymogi formalne oceniane będą według następujących kryteriów:
a) merytoryczna wartość oferty i jej zbieżność z celami zadania,
b) zapotrzebowanie społeczne na oferowane zadanie (mierzone poziomem dostępności do usług, określonych w ogłoszę- 

niu o konkursie, na terenie Gminy lub na wskazanym osiedlu),
c) możliwości realizacji zadania przez oferenta przy uwzględnieniu jego zasobów kadrowych, bazy materialnej i doświad

czenia w realizacji zadań podobnych,
d) wysokość, celowość i efektywność kosztów realizacji zadania,
e) udział środków własnych oraz innych niż dotacja źródeł finansowania zadania (dot. również pracy wolontariuszy)
f) zgodność oferty z celami statutowymi oferenta.

POSTANOWIENIA KOŃCOWE

1. Gmina zastrzega sobie możliwość zamknięcia konkursu w poszczególnych zadaniach bez wyboru oferty.

2. Kwota przyznana na wsparcie realizacji zadania objętego umową może być niższa od wskazanej w ogłoszeniu.

3 Szczegółowe ustalenia dotyczące formy i terminów przekazywania dotacji, trybu oraz terminów jej rozliczenia zostaną określone w 
umowach zlecających realizację zadania.

4. Dodatkowych informacji na temat warunków uzyskania dotacji udzielają pracownicy Wydziału Polityki Mieszkaniowej, Spraw So
cjalnych i Zdrowia Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle, ul. Piramowicza 32, pokój nr 19, tel. 40-50-316.

5. Obowiązujący formularz oferty dostępny jest pod adresem wskazanym w pkt. 4.

Prezydent Miasta 
Kędzierzyn-Koźle 
Wiesław Fąfara

Wywiad

Mamy szansę
Z dr. Bogdanem Tomasz
kiem, nowym wojewodą opol
skim, rozmawiamy o kulisach 
wyścigu do fotela wojewody, 
pomysłach na likwidację wo
jewództwa oraz uciekających 
pociągach.

- Jaka była pana pierwsza myśl, 
kiedy dowiedział się pan, że będzie 
wojewodą?

- W pierwszej chwili serce podeszło 
do gardła. Pierwsza myśl to: „Co to 
będzie? Co mnie czeka?”. Przed ocza
mi stanęła mi cała droga zawodowa i 
zastanowiłem się, co może mi się 
przydać w nowym miejscu pracy.

- Jak to się odbyło? Kto pana po
informował?

- Żadnych przecieków nie było. Nie 
wiadomo było nawet, kiedy nastąpi 
decyzja. W czwartek o 12.26 zadzwo
nił telefon z kancelarii wicepremiera 
Ludwika Dorna, że pan wicepremier 
zaprasza na godz. 17.00 do siebie. 
Zapytałem, wjakiej sprawie, i dowie
działem się, że chodzi o nominację.

- Wiele czasu na dotarcie na uro
czystość pan nie miał.

- To był szok! Była zawierucha, 
śniegiem chlapało; ani pociągiem, ani 
samolotem nie było szans na dotarcie 
na czas. Poprosiłem kolegę i pojecha
liśmy samochodem. Zdążyłem na 
czas.

- W wyścigu do fotela wojewody 
pokonał pan dwóch innych konku
rentów. Jak wyglądała rekrutacja 
na to stanowisko? Wiem, że była 
dość nowatorska jak na świat poli
tyki.

- Wiele tych elementów od dawna 
stosowanych jest m.in. w biznesie. 
Moim pierwszym egzaminem w życiu 
był egzamin na prawo jazdy. Od tam
tej pory z czymś takim się nie spotka
łem. Egzamin trwał siedem godzin, a 
pan wiceminister mówił nam: „Spo
kojnie, spokojnie. Badamy waszą od
porność na to, jak uciekają wam ko
lejne pociągi”.

Najpierw odbył się test psycholo
giczny, po godzinie test na logiczne 
myślenie, wreszcie prezentacja. Skła

dały się na nią autoprezentacja, pre
zentacja swoich zamierzeń oraz mery
toryczna dyskusja o przyszłej pracy.

- Jak wyglądał test na inteligen
cję?

- To było pięć - sześć zdań pozor
nie ze sobą niezwiązanych. Potem 
należało określić, czy poszczególne 
stwierdzenie wynika z podanego tek
stu, czy też nie.

- Starczyło panu czasu?
- Na trzy czwarte testu.
- A test na logiczne myślenie?
- Polegał na uzupełnieniu dziewią

tego obrazka w oparąiu o analizę 
pierwszych ośmiu obrazków. Takich 
obrazków trzeba było uzupełnić kilka
dziesiąt. Tu zdążyłem prawie wszyst
kie uzupełnić.

- A co takiego powiedział pan w 
trakcie autoprezentacji, że to wła
śnie pana wybrano?

- Motywem przewodnim było 
wskazanie, jak dotychczasowe do
świadczenie życiowe wpłynie na moją 
pracę jako wojewody. Akurat mi życie 
pomogło. Zajmowałem się różnymi 
rzeczami. Począwszy od uprawy po
midorów, a na pracy naukowej skoń
czywszy. Bardzo przydała mi się pra
ca w parlamencie, szczególnie czyta
nie ustaw i ich rozumienie. Liczy się 
także „klamkowanie”. Trzeba wie
dzieć, do kogo należy pójść, jaką spra
wę z kim załatwić.

- Co pana zdaniem przeważyło? 
Życiowy dorobek czy jakiś inny ele
ment?

- Dorobek oraz badanie wytrzyma
łości nerwowej. Sprawdzano w trak
cie rozmowy, czy dam się sprowoko
wać.

■ Gdy już pan odebrał nominację, 
jaki był pana pierwszy krok?

- Dobrze rozstać się z byłym woje
wodą oraz utworzyć gabinet politycz
ny. A potem to już z marszu podejmo
wanie bieżących decyzji. Nikt się nie 
pytał, czy się znam czy nie.

- Znał pan wcześniej strukturę 
urzędu?

- Trochę się zapoznawałem, ale fakt 
faktem, że potrzebna była pomoc 
dyrektora generalnego, żeby przybli
żył codzienność w urzędzie woje-

P.P. Stocznia Koźle w upadłości w Kędzierzynie-Kożlu 

uL Stoczniowców 2

oferuje do sprzedaży po atrakcyjnych 

cenach obniżonych do 50%:
- biurowiec, budowle, grunty niezabudowane
- materiały hutnicze (odkuwki, pręty, płaskowniki)
- części samochodowe (Żuk, Jelcz, Star)

- części do silników Wola - Henschel 055H6a i SW 680 Leyland (DELFIN)
- części elektryczne (transformatory, rozdzielnie, woltomierze, oprawy i żarówki 

okrętowe)
■ wyposażenie okrętowe (liny, kotwice, wciągarki)
- artykuły gumowe (pierścienie Simmera „O”- ringi, profile)
- artykuły szklane (szyby hartowane i klosze)
- aparat EKG Typ E 30
- 3400 udziałów w Stoczni Koźle „Serwis” Sp. z o.o.

Zapraszamy w godzinach 8.00 -14.00
tel. 077/482 30 23
fax 077/482 11 21
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dostać kopa
wódzkim.

- Szefem pańskiego gabinetu po
litycznego został Piotr Semak. Dla
czego właśnie ta nominacja?

- Znamy się nie od dziś. Znam opi
nie o nim w mediach.

- Te opinie są dość kontrowersyj
ne.

- To zależy, czy to pisząprzyjacie
le czy wrogowie. Ja go oceniałem po 
tym, co robił, i po zaangażowaniu, ja
kim się wykazywał.

- Odbiór tej nominacji był taki, że 
ponieważ pan jest osobą spokojną i 
stateczną, człowiekiem dialogu, 
wziął pan sobie „jastrzębia”. Poja
wiły się też głosy, że będzie pełnił tę 
rolę, jaką Jacek Kurski pełnił przy 
braciach Kaczyńskich.

- To niebezpieczne porównanie. Na 
pewno jednak jest tak, że jeśli szef jest 
spokojny, to zastępca jest „do przo
du”. I na odwrót. To w każdej firmie, 
jak dotychczas obserwowałem, taki 
układ jest.

- Czyli szefa gabinetu dobrał pan 
pod swoją spokojną osobowość?

- Tak, zdecydowanie tak. Jedna na
rzuca tempo, druga stara się łagodzić. 
Piotr Semak ma wiele pomysłów, jest 
energiczny, cały czas prze do przodu.

- Czy fakt, że znowu mamy woje
wodę z Kędzierzyna-Koźla, ma ja
kieś znaczenie?

- Uważam, że ma diametralne zna
czenie. Po to startowałem w konkur
sie na wojewodę, żeby te pomysły, 
które miałem dla Kędzierzyna-Koź
la i dla regionu, skutecznie wdrożyć.

- Co w takim razie będzie pana 
priorytetem?

- Twórcze i aktywne wspieranie 
dziecka o nazwie park przemysłowy. 
To jest pomysł, który bez problemu 
można wdrożyć w innych częściach 
regionu. To będzie wzór dla innych.

Druga sprawa to opolski rynek 
hurtowy warzyw i owoców. Trzecia 
sprawa, która leży mi na sercu od 
dziesięciu lat i jest bardzo ważna, to 
budowa miejskiej sieci komputero
wej dla Kędzierzyna-Koźla. Jej reali
zacja pozwoli na tworzenie bardzo 
nowoczesnych wirtualnych centrów 
biznesu.

I czwarta sprawa to rozwój tere
nów rolniczych pod względem wiel
kiej produkcji towarowo-nasiennej 
buraków, ziemniaków, kukurydzy, 
zbóż oraz roślin energetycznych. 
Okazuje się, że w tym roku pierwsze 
miejsce na Opolszczyźnie, jeśli cho

Ogłoszenie
Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierp

nia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami Prezydent 
Miasta Kędzierzyn-Koźle zawiadamia, że na tablicy ogło
szeń Urzędu Miasta przy ul. Piramowicza 32 oraz ul. Pia
stowskiej 17 wywieszono wykaz nieruchomości przezna
czonych do sprzedaży - oddania w użytkowanie wieczy
ste.

Wykaz ten wywieszono na okres 21 dni i obejmuje na
stępujące nieruchomości:

- lokale mieszkalne przeznaczone do sprzedaży 
na rzecz najemców, położone w budynkach przy uli
cach:

- Korczaka 1
- P. Skargi 40

Ogłoszenie

Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierp
nia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami Prezydent 
Miasta Kędzierzyn-Koźle zawiadamia, że na tablicy ogło
szeń Wydziału Geodezji i Gospodarki Gruntami przy ul. 
Piastowskiej 17 został wywieszony wykaz obejmujący nie
ruchomości zabudowane garażami, położone w komplek
sach garaży przy ul. Głubczyckiej 5 (dz.2268/16), ul. Har
cerskiej, ul. Wojska Polskiego, Powstańców I oraz Po
wstańców II, przeznaczone do zbycia w trybie bezprzetar- 
gowym na rzecz najemców.

a/a

Radny Władysław Haczek wierzy, że Bogdan Tomaszek bę
dzie realizował właściwą politykę gospodarczą: - Gratulu
ję mu wyboru na to stanowisko i życzę dużo sił oraz wytrwało
ści w walce o pieniądze dla naszego województwa w Warsza
wie.

ANKO

dzi o plony z hektara, zajęli nasi lu
dzie.

- Przez pana przemawia wizjo
ner i kreator, a praca wojewody to 
jednak głównie praca urzędnika. 
Stosy dokumentów, decyzji admi
nistracyjnych, kontrole, nadzór 
prawny nad samorządem. Pana 
plany bardziej pasowałyby do sa
morządu wojewódzkiego niż do re
prezentanta rządu w terenie. Jak 
się pan odnajdzie w tej roli?

- Rzeczywiście, te plany pasują do 
samorządów. Proszę jednak pamię
tać, że wojewoda sprawuje nadzór 
nad samorządem. Żeby samorząd 
mógł skutecznie działać, potrzebuje 
odpowiedniej strategii rozwoju. Bo 
pieniądze będą na to, co jest tam za
pisane. Jeśli wiem, czego chcę, to 
mogę się porozumieć z samorządami, 
by je zachęcić, zainspirować do pój
ścia w określonym kierunku.

- Jak rodzina przyjęła pana no
minację?

- Rodzina podeszła do sprawy spo
kojnie, bo się z tym liczyła.

- Podobno bardzo mocno liczył 
pan na wejście do sejmu?

- A skąd. Gdyby tak było, zupełnie 
inaczej bym to poukładał. Po pierw
sze, nie byłoby pięciu kandydatów z 
Kędzierzyna-Koźla na liście PiS. Po 
drugie, zaangażowałbym w to więk
sze pieniądze. Po trzecie, nie starto
wałbym z siódmego miejsca, ale z 
górnej półki: pierwsze, drugie lub 
trzecie miejsce na liście. Potraktowa
łem swój start testowo. Chciałem się 
przypomnieć.

- Przypomniał się pan i w tej 
chwili stał jednym z ważniejszych 
polityków PiS. W jakiej sytuacji 
jest pana partia w naszym mieście?

- W tej chwili musimy się policzyć 
i przygotować do wyborów samorzą
dowych.

- Wojewoda jest przedstawicie
lem rządu w terenie. Co by pan 
zrobił, gdyby rząd podjął jakąś 
niekorzystną dla regionu decyzję?

- Negocjowałbym.
- Ale rząd już podjąłby decyzję i 

wicepremier Dorn powiedziałby 
panu: proszę wykonać ustalenia rzą
du. Co pan wtedy robi?

- Mam dwa wyjścia: zrezygnować 
z funkcji wojewody albo zaakcepto
wać stanowisko rządu. Innej możli
wości nie ma, jeśli chce się być lojal
nym.

- Co jest ważniejsze: lojalność

Dr Bogdan Tomaszek: - Nie przypo
minam sobie, bym kiedykolwiek 
był przeciwnikiem utworzenia wo
jewództwa opolskiego. Raz tylko 
wypowiedziałem się, że trzeba roz
ważyć wszystkie za i przeciw nasze
mu województwu, co się bardzo nie 
spodobało koledze Sztelidze, który 
wtedy nazwał mnie kundlem czy 
coś takiego.

wobec rządu czy wobec regionu?
- To zależy, jaka by to była sprawa 

i jakie argumenty będą za tym prze
mawiać. Sam pan wie, jakie dyskusje 
są prowadzone w Brzegu czy w Kę
dzierzynie-Koźlu.

- Dyskusja: czy lepiej nam w wo
jewództwie śląskim czy opolskim, 
toczyła się jeszcze, nim to woje
wództwo powstało w nowej struk
turze. Pan był w jakiejś mierze 
uczestnikiem tej dyskusji.

- Tak, bo przecież brałem udział w 
głosowaniu.

-Ale też zapamiętano panu słyn
ny list do ówczesnej marszałek se
natu Alicji Grześkowiak, którego 
sygnatariusze domagali się przyłą
czenia ziemi kozielskiej do woje
wództwa śląskiego.

- Nie wiem, na jakiej podstawie 
ochrzczono mnie przeciwnikiem sa
modzielności naszego regionu. Mam 
pełną dokumentację z tamtego okre
su i nie przypominam sobie, bym kie
dykolwiek był przeciwnikiem utwo
rzenia województwa opolskiego. Raz 
tylko wypowiedziałem się, że trzeba 
rozważyć wszystkie za i przeciw na
szemu województwu, co się bardzo 
nie spodobało koledze Sztelidze, któ
ry wtedy nazwał mnie kundlem czy 
coś takiego.

- A sprawa listu?
- Ktoś mnie chciał w to ubrać, w 

to, że zawiozłem list do pani marsza
łek, i podał taką informację do pra
sy. Ale senator tego listu nie zawiózł. 
Tyle że potem nikt mnie o to nie 
pytał.

- Czyli był pan i jest za samo
dzielną Opolszczyzną?

- Cały czas jestem za rozsądnym 
myśleniem.

- To wymijająca odpowiedź.
- Dobra była decyzja o utworzeniu 

województwa opolskiego i trzeba te
raz zrobić wszystko, by się ono po
myślnie rozwijało. Mamy szansę do
stać takiego kopa do przodu, że się 
inni nie pozbierają!

Pytał Jakub DŹWILEWSKI

STR. 19
Radni i samorzgdowcy 
o Bogdanie Tomaszku

Dobry 
wojewoda

Jak już informowaliśmy, nowym wojewodą opolskim został 
mieszkaniec naszego miasta, Bogdan Tomaszek. Ten 51- 
letni chemik w latach 1997-2001 był senatorem AWS. Sa
morządowcy oraz radni miejscy Kędzierzyna-Koźla z zado
woleniem przyjęli fakt, że regionem znów kierować będzie 
“nasz” człowiek.

Zastępca prezydenta Kędzierzyna-Koźla Brygida Kolenda- 
Łabuś przyznaje, że jest to dobra wiadomość dla nasze
go miasta: - Ponieważ utrwala się pewna świecka tradycja. 
Znów mamy wojewodę z Kędzierzyna-Koźla. Choć obserwując 
przebieg mijającej kadencji, z pozycji samorządowca muszę 
stwierdzić, że nie mieliśmy wcale lepiej niż inne gminy. Może 
ten wojewoda będzie bardziej emocjonalnie związany z naszym 
miastem.

Pozytywnie o nowym wojewodzie wypowiada się przewod
niczący rady miasta Ryszard Pacułt: - Wszyscy radni prze
kazali gratulacje dla pana Tomaszka, który ma bogate doświad
czenie jako działacz społeczny i polityczny. Potrafi współdzia
łać z ludźmi, a to jest bardzo ważne.

Radości nie kryje również prezydent Kędzierzyna-Koźla 
Wiesław Fąfara: - Znów mamy wojewodę z naszego miasta. 
Myślę, że spotkamy się z nim już niebawem. Wysłaliśmy już 
wspólnie z przewodniczącym Pacułtem list gratulacyjny nowe- 

: mu wojewodzie. Pan Bogdan Tomaszek świetnie zna problemy 
tego miasta. Tym lepiej dla nas.

Radny Grzegorz Duszel nie ukrywa, źe wojewoda Bogdan 
Tomaszek jest mu osobą dobrze znaną i ceni go jako czło
wieka, który wiele zdziałał m.in. w sferze życia polityczne
go: - Ma duże doświadczenie i ja jestem ogromnym optymistą, 
jeśli chodzi o sprawowanie przez niego funkcji wojewody. Jest 
to osoba z mojego punktu widzenia predysponowana do tego 
stanowiska. A to, że pochodzi z Kędzierzyna-Koźla, jest dla nas 
dodatkowym plusem.

Radny Zbigniew Staniś uważa, iż na pierwsze refleksje 
przyjdzie czas za kilka miesięcy. Wtedy będzie można po
wiedzieć coś więcej: - Życzę panu Tomaszkowi jak najlepiej. 
Cieszę się, że mamy wojewodę z Kędzierzyna-Koźla. To jest 
bardzo sympatyczne. Z tym że w myśl starego porzekadła, nie 
chciałbym, żeby jego punkt widzenia zmieniał się w zależno
ści od punktu siedzenia. Jestem przekonany, że tak się nie 
stanie.

Radny Stanisław Węgrzyn uważa, że wybór mieszkańca na
szego miasta na stanowisko wojewody to niewątpliwy atut 
Kędzierzyna-Koźla: - Być może nowy wojewoda będzie chciał 
pomóc swojemu rodzinnemu miastu. Bo mimo wszystko jeste
śmy dosyć daleko za Opolem.

Radny Andrzej Magiera nie zna osobiście Bogdana To
maszka, posiada jednak wiele informacji na temat jego 
działalności jeszcze z czasów, gdy był senatorem: - Na pew
no dobrze, że jest to człowiek z Kędzierzyna. Może dzięki temu 
będziemy mieli większe względy u wojewody. Niewykluczone, 
że miasto trochę na tym zyska.

Radna Alicja Hepper przyznaje, że o Bogdanie Tomaszku 
słyszała wiele dobrego: - Bardzo dobrze, że wojewodą opol
skim został mieszkaniec Kędzierzyna-Koźla. Mam nadzieję, że 
sprawdzi się na tym stanowisku.

Radny Hubert Majnusz uważa, iż osoba Bogdana Tomaszka 
na stanowisku wojewody to dobra wiadomość zarówno dla 
naszego miasta, jak i całego regionu: - On jest stąd i zna 
nasze problemy. Poza tym ma pewne doświadczenie samorzą
dowe i parlamentarne. Gdyby to był człowiek z zewnątrz, wów
czas musiałby mnóstwo czasu poświęcić na analizę sytuacji i 
zapoznanie się ze wszystkimi zagadnieniami, bo przecież wo
jewództwo opolskie to specyficzny region. W przypadku pana 
Tomaszka nie ma tego problemu, ponieważ on czuje temat.
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Dyżury Towarzystwo Ziemi Kozielskiej informuje

...aptek
\W Koźlu do czwartku dyżuruje apteka i 

„Aloes”, ul. 24 Kwietnia 2, tel. 482-52-39. 
W czwartkowy wieczór 5 stycznia zastąpi | 
ją apteka „Kocot & Kocot”, ul. Piastowska 
22, tel. 482-28-80.

W Kędzierzynie dyżuruje do piątku ap
teka Zofii Krybus, ul. Harcerska13, tel. 
483-26-33. W piątek 6 stycznia zastąpi ją 
apteka „Atarax”, ul. Arki Bożka 2, tel. 483- 
38-72.

Kl 
tLl 11 i ' I
I ...radnych

Jak w każdą środę, na sygnały od mieszkań- 
| ców Kędzierzyna-Koźla czekają radni miejscy i I 
I powiatowi. Dziś w godz. 14,00 - 16.00 w gabi- 
§ necie przewodniczącego rady miasta (Urząd | 
I Miasta K-K, ul. Piramowicza 32) dyżurować I 
: będzie Ewald Świentek (Mniejszość Niemiecka), |

Oprócz tego w każdą środę w Biurze Rady j 
Miasta w godz. 10.00 - 13.00 i 
dyżuruje przewodniczący rady | 
miejskiej Ryszard Pacult, czy 
też jego zastępcy Hubert Maj- 
nusz lub Grzegorz Chudomięt.

B
Dziś dyżuruje Ewald Świentek 

I (Mniejszość Niemiecka)

Muzeum
Muzeum To-1 

warzystwa Ziemi 
Kozielskiej "Basz-1 
ta". Zapraszamy 
do oglądania sta-1 
łych eksponatów i 
kozielskiego mu
zeum. Oferta zbio- j 
rów jest szeroka: I 
od eksponatów | 

archeologicznych 
znalezionych w 
okolicach Koźla, 
jak narzędzia i na
czynia pochodzą-I 
ce sprzed tysiąca 

lat, przez liczące kilkaset lat meble, naczynia | 

i obrazy, po pierwsze egzemplarze aparatów | 
| telefonicznych. Niewątpliwie najciekawszymi I 
I eksponatami są: Szafa Gdańska oraz kopia I 
| obrazu Wilhelma von Kobella przedstawiają

ca oblężenie Koźla przez oddziały napoleoń
skie w 1807 roku. Miłośnicy Ziemi Kozielskiej 

: działają w czynie społecznym. Baszta jest do- 
stępna dla zwiedzających w środy w godz. 

(10.00-17.00 oraz w poniedziałki i w piątki w 
godz. 10.00- 15.00.Za zwiedzanie nie pobie
ra się opłat, ale mile widziane są wolne datki 

cach miasta, skąd trafił do schroniska. 
Czworonóg jest grzeczny, towarzyski i pra
wie w ogóle nie szczeka.

Apel o pomoc
Pracownicy schroniska apelują o po- | 

moc w zbiórce żywności dla czworono
gów. Najbardziej potrzebna jest: kasza, | 

makaron, sucha karma, ryż. Każda, nawet | 

najmniejsza pomoc pozwoli ratować psy.
Schronisko przy ul. Gliwickiej 20 czyn- 

| ne jest od poniedziałku do piątku w godz. 

8.00-17.00, w dni wolne od pracy w godz. 
11.00- 13.00. Telefon 483 85 28.

Osoby lub firmy, chcące przekazać pie
niądze na rzecz schroniska, mogą dokony
wać wpłat na konto: BOŚ S.A. Warszawa 

i Oddział Operacyjny Kędzierzyn-Koźle 11 

154012292946469016620003.
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Zasypane miasto!
Nie wiem, od czego zacząć w spra

wie fatalnego systemu odśnieżania 
naszego miasta. Po prostu myślę, że 
nasze miasto, jak i powiat mają wiel
kiego pecha w kwestii porządków i 
utrzymania czystości. Proszę sobie 
wyobrazić, że w sobotę, czyli w syl
westra, wracałem z Pokrzywnej. 
Rano, jak zobaczyłem, ile śniegu na
wiało na drogę, myślałem tylko o tym, 
żeby dojechać do granic naszego mia
sta, bo tam to już będzie na pewno le
piej-

W okolicach miasta Prudnika i w 
samym mieście aż do granic powiatu 
drogi na całej szerokości, do samego 
podłoża, były pięknie odśnieżone. W 
tamtej okolicy spotkałem sześć od
śnieżarek jadących po obu stronach 
drogi. Jakież było moje zdziwienie, 
kiedy dojechałem do granic naszego 
miasta! Coś okropnego! Samochody 
grzęzły w śniegu, brak kompletnego 
odśnieżania, tylko ślady autobusów 
pozwalały jechać środkiem drogi. 
Brak możliwości nawet mijania się z 
samochodami jadącymi z przeciwka. 
Kiedy wjechałem na ul. Harcerską, 
nie było mowy o zaparkowaniu - hał
dy śniegu i brak śladów pracy pługów.

Prawdziwy szok przeżyłem, gdy na 
al. Jana Pawła II, w okolicach restau-

99
W artykule pod tytułem „Nowe 

szkoły i kierunki”, który ukazał się w 
„Gazecie Lokalnej” 14 grudnia 2005 
roku (nr 50), w wypowiedzi Kierow
nika Wydziału Oświaty Starostwa 
Powiatowego Pani Ireny Romejko 
pojawiła się nieprecyzyjna, moim 
zdaniem, informacja, która sugerowa
ła, że nowy wynegocjowany na rok 
2006 regulamin wynagradzania na
uczycieli jest korzystniejszy w para
grafie dotyczącym dodatku motywa
cyjnego. Tymczasem wysokość do
datku nie ulega zmianie i będzie nali
czana na poziomie 3 proc., tak jak w

Tamte święta
Boże Narodzenie to czas rozpamię

tywania, zadumy i szukania rozgrze
szenia dla samego siebie. To najpięk
niejsze liturgiczne święto. Przez tra
dycję Narodzenia Jezusa Bóg w swo
jej doskonałości daje nam szansę i na
kłania do odrodzenia się w nas odno
wy ducha i miłości. I tak pewnej 
gwieździstej nocy, przed wieloma 
wiekami, okazała się na niebie wiel
ka gwiazda nad Betlejem, która swoją 
jasnością przeraziła pastuszków wra
cających do domów. Przelęknieni tym 
wydarzeniem, zaczęli podążać w jej 
kierunku. Doszli do Stajenki Betle
jemskiej i tam, ku wielkiemu zdziwie
niu, znaleźli maleńkiego Jezusa, owi
niętego, złożonego na sianku w zim
nym żłóbku, a przy Nim zatroskaną 
Matkę Najświętszą ze św. Józefem. 
Wieść o tak wielkim wydarzeniu roz
niosła się lotem błyskawicy, a będący 
w podróży Trzej Królowie pospieszyli 
czym prędzej, żeby złożyć w hołdzie 

racji „Kosmos”, zobaczyłem słynne
go zielonego żuka P. Pabiasza, „naj
większej” firmy porządkowej w mie
ście, i dwóch ludzi odśnieżających 
łopatami skrzyżowanie z ul. 1 Maja.

Zaraz mi się przypomniało, jak to 
niedawno do roku 2003 wspomniana 
firma była odpowiedzialna za utrzy
manie czystości na terenie osiedla 
Śródmieście - tzn. kasowała równo 
miasto, a liście na ul. Dmowskiego 
zbierano do żuka w kwietniu, kiedy 
kwitły już drzewa. Co prawda MZBK 
rozwiązało umowę, ale okazało się, że 
starostwo potrzebuje takiej „wielkiej” 
firmy, bo widzę, jak od czasu do cza
su coś robią na drogach powiatowych.

Nic dodać, nic ująć. Ale przecież w 
ubiegłym roku też nie spisały się fir
my, i w mieście, i w powiecie, jak 
przywiało. Ale może coś się zmieni i 
przed zejściem śniegu również w koń
cu odejdą ludzie odpowiedzialni za 
utrzymanie czystości i porządku w 
mieście i powiecie, bo to, co się dzie
je, jest nieodpowiedzialne. Jak długo 
tak można narażać ludzi na niebezpie
czeństwo i niemożność chodzenia i 
jazdy po mieście?

Jerzy Broker, przewodniczący 
Zarządu Osiedla Śródmieście 
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Nowe szkoły i kierunki”
obecnie obowiązującym regulaminie. 
Przyznajemy, że negocjacje w tym 
roku były bardzo trudne, gdyż Staro
stwo Powiatowe zaproponowało 
wprowadzenie widełek w przyznawa
niu dodatku za uciążliwe warunki pra
cy w Szkole Specjalnej. Z rozwiąza
niem tym zgodził się Pan A. Lacho
wicz, reprezentant NSZZ „Solidar
ność”, co zdaniem ZNP bardzo po
ważnie groziło obniżeniem wynagro
dzenia dla nauczycieli tej placówki.

Wojciech Jagiełło, wiceprezes 
Zarządu Oddziału ZNP w K-K

Panu Jezusowi dary: mirę, kadzidło i 
złoto. Od tej pory każdego roku z ra
dością czekamy na to radosne święto. 
Weszło w życie jako piękna tradycja 
na całym świecie, obchodzone wg 
różnych kultów, wiar i obrzędów.

Dziś, kiedy wracam myślą o kilka
dziesiąt lat wstecz, pojawia mi się 
przed oczyma obraz lat nieporówny
walnie inny z życiem w nowoczesnym 
świecie. Był rok 1932. Przypomina mi 
się, jako siedmioletniej dziewczynce, 
jeden najsmutniejszy dzień, kiedy ro
dzice oznajmili mi, że na targu zabra
kło choinek i te święta, które tak ko
chałam, przeżyjemy bez choinki. Ta 
wiadomość była okrutna i nie do przy
jęcia. Usiadłam w kąciku i zalewałam 
się łzami. Miałam sześcioro rodzeń
stwa. W końcu ojciec w tajemnicy 
przede mną zabrał jednego z braci, a 
była bardzo mroźna i śnieżna zima, 
dobrnęli w wysokim śniegu po choin
kę do lasu. Wówczas radość wypełni

Zmarł Antoni Śladowski
31 grudnia 2005 r. zmarł nasz kolega i przyjaciel
śp. Antoni Śladowski
Zapamiętamy go jako człowieka głęboko uczciwego, skromnego i 

pracowitego, zawsze gotowego nieść pomoc wszystkim, którzy jej po
trzebowali. Współtworzył nasze towarzystwo, aktywnie je wspierał, 
dopóki pozwalało mu zdrowie.

Łączymy się w bólu i żalu z rodziną zmarłego
Zarząd TZK***

Pogrzeb odbędzie się w środę 4 stycznia o godz. 9.15 na cmentarzu 
komunalnym na osiedlu Kuźniczka. Nabożeństwo żałobne odbędzie się 
o godz. 8.30 w kościele pw. św. Mikołaja.

Dziękujemy za serce
Stowarzyszenie Rodzin Katolic

kich Koło przy Parafii Ducha Świę
tego i NMP Matki Kościoła w Kę- 
dzierzynie-Koźlu pragnie wyrazić 
serdeczne podziękowania Pani Re
nacie Kondla - prezesowi Inter Mar
che, za zorganizowanie akcji obda
rowania dzieci świątecznymi poda
runkami. Podopieczni świetlicy so
cjoterapeutycznej „Arka” wyszli ze 
spotkania pełni wrażeń, rozradowa
ni i po prostu szczęśliwi. Niezmier
nie cieszy nas fakt, że spełniła Pani 
marzenia każdego dziecka, ze każ
de dziecko znalazło w paczce to, o 
co prosiło Świętego Mikołaja. Hoj
ność Świętego Mikołaja pod posta
cią Muszkieterów nie ograniczyła 
się tylko do dzieci uczęszczających 
do „Arki”, ale objął on swoją pele
ryną również rodzeństwo naszych 
dzieci. Doprawdy dzień 12 grudnia 

Zarząd Rejonowego Polskiego Czerwonego Krzyża w Kędzierzynie- 
Koźlu informuje, że w ciągu najbliższego miesiąca będzie wydawał lekar
stwa dla potrzebujących. Są to Manti oraz Natura!ia Osteoporoza. Po od
biór należy zgłaszać się do ZR PCK przy ul. Reja 2a od poniedziałku do 
piątku w godz. 8.00 - 15.00 z dowodem osobistym.

ła cały dom. Wszystko odżyło na 
nowo. Zwykle z okazaniem się pierw
szej gwiazdy, która zwiastowała 
przyjście na świat Jezusa, oczekiwa
ło się z dreszczykiem w sercu uroczy
stej kolacji wigilijnej składającej się 
przeważnie z 12 potraw, jako symbol 
12 apostołów.

Najważniejsza była ryba. Na stole 
było cieniutko położone siano, przy
kryte białym obrusem przystrojonym 
gałązkami świerku i oświetlonymi 8 
świecami. Cała rodzina klękała do 
modlitwy. Następnie dzielono się 
opłatkiem, składając wzajemne życze
nia. Po wigilii szukaliśmy pod choinką 
prezentów, potem kolędowaliśmy. 
Ogromna radość była dla dzieci prze
bierania się za pasterzy, kozły, owce; 
chodziliśmy od domu do domu, śpie
wając pastorałki. Na Trzech Króli po
nawialiśmy naszą wędrówkę po do
mach, pięknie kolędując. Tak było 
dawno temu. Ale z każdym rokiem tra

na długo zapamiętamy.
Radzi jesteśmy, że znalazła się 

Pani w gronie osób, którym nie jest 
obojętny los naszych dzieci. Za 
okazane dobre serce i życzliwość 
dla najmłodszych i najbardziej po
trzebujących mieszkańców naszego 
miasta-dziękujemy. Świadomość, 
że nie jesteśmy sami w staraniach o 
pomoc, jest budująca i nadaje sens 
naszej pracy.

Życzymy Pani oraz całej załodze-" 
Inter Marche, aby święta Bożego 
Narodzenia upłynęły w miłej i spo
kojnej atmosferze radości z naro
dzin Pana, a nowy rok przyniósł 
365 tylko szczęśliwych dni.

Teresa Dulęba, 
prezes Stowarzyszenia Rodzin 

Katolickich 
Koło przy Parafii Ducha 

Świętego w Kędzierzynie-Koźlu

dycje się zmieniają, a zwłaszcza w mia
stach. Te obrzędy przebierania się po
woli zanikają, a szkoda, to była wspa
niała i radosna zabawa. Ale można 
jeszcze pooglądać je w całej okazało
ści i piękne w polskich wioskach, po
słuchać pastorałek i podziwiać prze
piękne arcydzieła polskich szopek, na
wet za granicami naszego kraju.

Obecnie w nowoczesnym świecie 
niektórzy przyjmują w swój dom na
rodziny Syna Bożego z wielkim prze
pychem i bogactwem zewnętrznym, 
nie bacząc na bliskich, lecz z duchem 
i sercem coraz bardziej zubożałym, 
nieczułym i mniej radosnym Bogu, 
ponieważ robimy to wszystko na po
kaz.

Zaglądajmy częściej do domów ro
dzin biedniejszych od nas, podzielmy 
się z Nimi i otwórzmy Im nasze ser
ca, a wtedy poczują się szczęśliwi, 
wiedząc, że ktoś o Nich pamięta.

Irena Goldman z Długomiłowic



Wywiad

Faceci niczym strusie
To zakrawa na obsesję

Pokolenie modelek i siłaczy

Z Piotrem Gabryszem, za
stępcą prezydenta miasta, 
rozmawiamy o badaniach 
profilaktycznych, zdrowym 
mieście oraz mężczyznach, 
którzy nie chcą się badać.

- Po co miasto finansuje badania 
profilaktyczne i dlaczego właśnie te 
konkretne?

- Z każdym rokiem badań przyby
wa. Część chorób pojawia się częściej 
i jest groźniejsza niż inne. Trudno so
bie wyobrazić badanie profilaktyczne 
przeciw grypie. Prozdro
wotne działanie badań 
jest ewidentne. Widać to 
szczególnie mocno w 
badaniu mammografii. 
Ona jest szczególnie 
mocno rozpowszechnio
na w całej Polsce. Nie
malże synonimem badań 
profilaktycznych stało 
się badanie mammogra
ficzne. Ale dzięki temu 
świadomość pań w róż
nym wieku bardzo przez

'~o?tatnie kilkanaście lat 
wzrosła. Nie ma kobiety 
po 18. roku życia, kt 
nie wiedziałaby, co to 
mammografia.

- Dzięki temu nawet
18-latki chcialyby robić 
sobie takie badania, co 
jest kompletnie nie
efektywne z medyczne
go punktu widzenia.

- To jest efekt prze
grzania tej akcji propa
gandowej. Trzeba więc 
dużo i wyraźnie mówić, 
że nie każde badanie ma 
sens. Podobnie jest z ba
daniem markera nowo
tworowego u 18-latków. 
To są wyrzucone pienią
dze.

Teoretycznie możemy, jeżeli znaj- 
dziemy pieniądze, przebadać wszyst
kich mieszkańców na wszystkie moż
liwe choroby. Tyle że wbrew pozorom 
niewiele z tego wyniknie. Gmina nie 
jest od leczenia. Naszym zadaniem 
jest zwiększanie świadomości proz
drowotnej mieszkańców. To jest 
główny cel badań profilaktycznych. 
Oczywiście dzięki tym badaniom 
część osób szybciej trafiła do lekarza 
z konkretną chorobą i można było za
pobiec niejednej życiowej tragedii.

- O ile w przypadku badań mam
mograficznych, czy też badań gru
czołu tarczycy ten system się spraw
dza, to już z męską częścią popula
cji jest gorzej.

- My jesteśmy bardzo odporni na 
wiedzę, edukację, świadomość proz
drowotną Muszę sam przyznać, że 
jestem nadreprezentacją jeżeli chodzi 
o odporność na badania profilaktycz
ne. Z ubolewaniem na razie to stwier
dzam. Ale to też się chyba poprawia. 
My jako mężczyźni jesteśmy w ogó
le o wiele bardziej samobójczo nasta
wieni do własnego życia niż kobiety. 
Takie strusie jesteśmy. Wolimy uda
wać, że przecież nas, mężczyzn, nie 
jest w stanie nic zniszczyć. My tylko 

umieramy, jak mamy przeziębienie 
czy grypę. Wtedy jesteśmy na łożu 
śmierci i wymagamy wszechświato
wej opieki. Jeżeli chodzi o sprawy o 
wiele poważniejsze, udajemy, że w 
środku składamy się z mikroproceso
rów niczym Terminator. I dlatego jed
nostki dożywają później starości, a 
resztę, jak już coś złapie, to raz a do
brze. Ewidentnie jeszcze sporo pracy 
przed propagatorami zdrowia. Należy 
nam uświadomić, że to nie jest żaden 
wstyd, nikt się nie będzie dziwił. Męż
czyzna zaczyna dbać o zdrowe, jak 
zrozumie, że dzieje się coś złego. To 
utrudnia zachęcenie panów do korzy

Wiceprezydent Piotr Gabrysz: - Nie sztukę jest wydać milion w je
den rok i stwierdzić, że oto mamy przebadane społeczeństwo. Waż
niejsze jest, aby wykonywać badania systematycznie i z głowę.

stania z badań profilaktycznych. Ale 
my się nie obrażamy na mężczyzn ani 
nie uważamy, że te badania są niepo
trzebne. Doskonale wiemy, że to nie 
jest praca na rok. Zaczynając jedno 
badanie, możemy mówić o jego efek
tywności za trzy-cztery lata, albo na
wet za dziesięć lat.

Skoro mężczyzna jest tak odporny 
na wiedzę, to naszą i mediów piszą- 
cych o tych badaniach roląjest próba 
znalezienia ścieżki dotarcia do tych 
mężczyzn.

- Programów profilaktycznych 
jest coraz więcej. Czy obecna liczba 
jest stała, będzie się zmniejszać, czy 
też zwiększać?

- Ona będzie dynamiczna. Część ba
dań się nie sprawdza - nie cieszą się po
pularnością. Część nowych programów 
będzie wprowadzana. Wynika to cho
ciażby ze zmiany składu rady miasta. 
Nowi radni mogą mieć nowe pomysły.

- A kto tak naprawdę decyduje o 
wyborze programów profilaktycz
nych? Sami radni?

- Do nich należy ostateczna decy
zja. Wcześniej co roku pytamy 
wszystkich, którzy mogą nam pomóc 
przy tych badaniach, jakie mają pro
pozycje, czy coś nowego można 
wprowadzić. Drugie źródło to ludzkie 

doświadczenie, które składa się na 
naszą wiedzę medyczną. Sami radni 
też zgłaszają swoje propozycje. Nie
które z nich udaje się zrealizować, a 
inne nie. Czasem cel jest chwalebny, 
ale badanie na przykład jest niezgod
ne z przepisami. Tak było z propo
zycją badań małoobrazkowych. Cho
dziło o próbę zdiagnozowania, czy w 
Kędzierzynie-Koźlu nie odradza się 
na masową skalę gruźlica. Wydawało
by się, że takie badanie majak najbar
dziej sens, ale niestety okazało się, że 
wręcz nie można go przeprowadzić na 
masową skalę jako badanie profilak
tyczne. Badanie RTG jest na tyle in

wazyjne, że bez skiero
wania lekarza nie moż
na go przeprowadzić. A 
w badaniach profilak
tycznych chodzi o to, by 
każdy członek jakiejś 
populacji miał możli
wość skorzystania z ba
dania bez przechodzenia 
przez długotrwałe pro
cedury medyczne.

- Profilaktyka w 
obecnym systemie 
zdrowia nie opłaca się 
lekarzom na przykład 
rodzinnym. System 
płaci za leczenie, a nie 
sprawdzanie, czy ktoś 
jest zdrowy. Lekarze 
mówią wprost: szczyt
na idea, ale to się nie 
opłaca.

- Ale opłaca się mia
stu. Miasto to ludzie, 
którzy chodzą tutaj do 
pracy, mają tutaj rodzi
ny, zarabiają pieniądze. 
Im zdrowsi mieszkańcy 
w danym mieście, tym 
efektywność miasta 
jako całości jest zupeł
nie inna. Przekłada się 
to na wszystko. Dla 

przykładu dla firmy pokroju Zakła
dów Azotowych nie jest bez znacze
nia, czy te 1600 osób jest zdrowe czy 
nie. Przestoje chorobowe mają wy
mierne znaczenie dla lokalnej gospo
darki. I nie jest bez znaczenia, czy 50- 
letni fachowiec pójdzie na pół roku na 
leczenie i rok rehabilitacji, czy też 
jego schorzenie zostanie odkryte za
wczasu i wyleczone o wiele mniej
szym kosztem czasowym, finanso
wym i przede wszystkim medycznym. 
To truizm, ale lepiej mieć społeczeń
stwo zdrowe niż chore.

- Skoro tak, to dlaczego miasto 
przeznacza na badania profilak
tyczne 300 tys., a nie na przykład 
milion złotych.

- To już są spore pieniądze. Na tle 
kraju prezentujemy się dobrze.

- Ale faktem jest, że dałoby się 
skonsumować na te badania jeszcze 
więcej pieniędzy.

- Tak, ale wąskim gardłem w bada
niach profilaktycznych jest nie ilość 
pieniędzy, ale możliwości ich wykona
nia przez ośrodki zdrowia. Nie sztuką 
jest wydać milion w jeden rok i stwier
dzić, że oto mamy przebadane społe
czeństwo. Ważniejsze jest, aby wyko
nywać je systematycznie i z głową

Pytał Jakub DŹWILEWSKI 

Niedożywienie to większy pro
blem niż nadwaga - wynika z ba
dań przeprowadzonych wśród 
młodzieży szkolnej. Przypadki 
anoreksji zdarzają się już w pod
stawówkach.

- Z relacji pielęgniarek zatrud
nionych w naszym zakładzie wiem, 
że dziewczęta przychodzą do gabi
netu szkolnego wielokrotnie w cią
gu tygodnia, by się zważyć. To już 
zakrawa na obsesję - mówi Ewa 
Winnicka, dyrektor Zakładu Zdrowia 
Publicznego i Medycyny Profilak
tycznej w Kędzierzynie-Koźlu.

W finansowanym przez urząd mia
sta programie profilaktycznym, który 
nazwano "Zaburzenia odżywiania 
dzieci i młodzieży miasta Kędzierzy- 
na-Koźla”, zbadano uczniów podsta
wówek i gimnazjów. Jego celem jest 
pomoc dzieciom z zaburzeniami ener
getycznymi, czyli nadwagą otyłością 
i niedowagą. Program obejmuje rów
nież całoroczną pracę z uczniami z 
grup zagrożonych i z ich rodzicami, 
którzy pomagają w rozpoznaniu przy
czyn tych zaburzeń. W badaniu wyko
rzystywano wagę analityczną, która 
określa nie tylko procentową zawar
tość tłuszczu, ale też ilość wody w 
kilogramach, ilość kości oraz współ
czynnik wagowo-wzrostowy, czyli 
BMI (proporcje między masą ciała a 
wzrostem). Po analizie wydruku kom-

W ciągu całego roku przebadano 616 
uczniów. Z prawidłową masą ciała było 
ich 308, nadwagą 24, znacznym nie
doborem 22, znaczną nadwagą dwie 
osoby, a niedoborem aż 260.

puterowego lekarz dopytuje dziecko, 
by ustalić czy np. stan wagi ciała nie 
jest spowodowany uwarunkowaniami 
genetycznymi.

- Czasami dziecko jest grubej 
budowy ciała, bo po prostu taki jest 
rodzic. I to nie zawsze oznacza nad
wagę, ale na przykład gruby ko
ściec - tłumaczy dyrektor Winnicka.

Do badania zapraszani są również 
rodzice, bo przyczyn szuka się nie tyl
ko w uwarunkowaniach zdrowotnych, 

ale też środowiskowych. Potem, w za
leżności od czynnika zaburzenia, le
karz zaleca dalsze postępowanie.

- Część rodziców dopiero podczas 
rozmowy z doktorem unaocznia sobie 
problem - stwierdza Ewa Winnicka, 

która przyznaj e, że mimo wszystko ta 
świadomość powinna być większą bo 
zdarza się, że dziecko nie przekazuje in
formacji o badaniu i jego wyniku. - Nie 
wiem, na ile rodzice zdają sobie spra
wę z tego, że dzieci czasami nimi ma
nipulują. Niektóre uczennice w gimna
zjum nie chcą wejść na wagę, bo już 
wiedzą, że coś możemy wyłapać. A nie 
możemy zmusić do badania.

Podczas gdy w USA usuwa się au
tomaty ze słodyczami ze szkół, by za
pobiec otyłości, u nas pojawia się inny 
problem - niedowaga. Dotyczy on 
głównie dziewcząt stosujących rygo
rystyczne diety. Jak zauważa Ewa 
Winnicka, potwierdza się tendencja z 
lat ubiegłych, czyli przeświadczenie o 
nadmiernej masie, podczas gdy tak 
naprawdę waga jest idealna: - Rodzi 
się współzawodnictwo w osiąganiu 
wymarzonej sylwetki. U dziewcząt 
przeważa wzorzec szczupłej długo
nogiej modelki, u chłopców obser
wuje się model siłacza z siłowni. To 
jest już na granicy patologii.

Dlatego w niektórych przypadkach 
potrzebna jest pomoc pedagoga, a na
wet psychologa. - W poprzednich 
latach wyłapaliśmy parę przypad
ków anoreksji. W podstawówkach 
również - mówi Ewa Winnicka.

Program jest prowadzony od czte
rech lat. Jako że badania przeprowa
dza się już w podstawówkach, los 
dziecka jest śledzony przez kilka lat. 
Niestety, obserwacja urywa się na eta
pie szkół średnich. - Myślę, że pro
blem niedowagi okazałby się więk
szy, gdybyśmy zaczęli badać szkoły 
średnie, bo tak naprawdę nikt go 
tam nie rozpoznaje - uważa dyrek
tor Winnicka. - Chciałabym zapro
ponować starostwu, by przeznaczy
ło część pieniędzy na to, żeby moż
na było wejść z tym programem do 
szkół średnich.

Tekst i foto: Anna ŚLĘCZEK



OGŁOSZENIA 4 stycznia

Chcesz sprzedać, kupić, zamienić?

(nie ograniczamy liczby słów)

Nie zwlekaj przyjdź
al. Jana Pawła II 27 pokój 31.

UWAGA: Ogłoszenia w rubryce PRACA zamieszczamy bezpłatnie!

(pDomy.com
www.eDomy.com

Bezpłatnie przyjmujemy oferty kupna, sprzedaży domów, 
mieszkań, działek, obiektów.

Tel./fax: 077/ 483-16-66, 0 508 15 17 84
Al. J. Pawła II7 (p.19) K-Kożle (budynek banku BPH)

1. Piasty, 3-pok. (63m2); l/IVp; c: 85tys
2. Piasty, 3-pok. (56m2); par/Xp; c: 75tys
3. Piasty. 2-pok. (48m2); l/IVp; c: 73tys
4. Leśna, 3-pok. (48m2); IV/IVp; c: 70tys
5. Azoty, 4-pok. (74m2); ll/IVp; c: 85tys
6. Azoty, 2-pok. (33m2); ll/IVp; c: 34tys
7. Blachownia, 1-pok. (23m2); l/lllp: c: 28tys
8. Dom, Kędzierzyn, 4,4a. 170m2. c:260 tys
9. Dom. Pogorzelec, 120 m2dz: 7a. c:250 tys
10. Dom. Sławięcice. 170 m2dz: 8, c:240tys
11. Dom, Koby lice. 150 m2dz: 8a, c:110 tys
12. Dom, gmina Cisek, 110 m2 dz: 49a, c: 110 tys
13. Dom, Kłodnica, 180 m2dz: 10a. c:280tys«
14. Dom. Poborszów. 120 m2dz: 47a, c:140 tys

Pełna lista ofert na stronie lub w biurze

Ogłoszenia drobne SMS-em
Czytelnicy, którzy chcą nadać ogłoszenie drobne, mogą to zrobić wysyłając SMS pod numer 7260 (koszt 

2.44 z VAT) o treści: lokalna plus dowolna treść, np. lokalna sprzedam fiata 126p w dobrym stanie...
Ogłoszenie ukaże się jednorazowo.
Jeżeli nadawca chce, aby w treści został podany numer, z którego SMS został wysłany, nie musi go 

wpisywać ponownie w treści. Jeśli podanych ma być więcej numerów lub jeśli nie należy podawać nu
meru, z którego zostało nadane ogłoszenie, należy to w treści uwzględnić. Jeżeli treść ogłoszenia nie 
mieści się w jednym SMS-ie, należy wysłać kolejny. Treści ukażą się łącznie.

Aby ogłoszenie ukazało się w środę, należy nadać je do poprzedzającego ją piątku do godz. 
16.00.

Ogłoszenia drobne można też przynosić osobiście do siedziby redakcji (adres w stopce).

KOMUNIKAT
Uprzejmie informujemy naszych Czytelników, że od 1 maja zmieniamy cenę za 

ogłoszenia drobne. Zwykłe ogłoszenie będzie kosztowało 2 zł za jedną emisję, 

ogłoszenie tłustym drukiem - 5 zł za jedną emisję.
________ Ogłoszenia typu dam pracę, szukam pracy pozostają bezpłatne.

Motoryzacyjne
Do wynajęcia plac, 56 arów, pod działalność 

w Kędzierzynie przy głównej drodze. Tel. 
0604412155

Sprzedam fiata 126p, 89 r. Cena 400 zł. Tel. 
077/4817534

Kupię auta uszkodzone całe, na polskich lub 
zachodnich tablicach, również fiaty, polonezy 
itp. Wyrejestrowywanie samochodów, własny

SKUP SAMOCHODÓW 

SKORODOWANYCH, 
POWYPADKOWYCH, 

DO REMONTU 
ORAZ WYREJESTROWANIA, 

tel. 0 508 698 626

SKUP 126p, 127p, Polonezów 
i innych samochodów. 

Stan obojętny.
tel. 0 508 698 626

transport, skup zużytych katalizatorów. Tel. 466 
62 22,0691 875 772

Seat toledo 93 r., 2,0 GT, ABS, wspomaga
nie kierownicy, centralny zamek, elektryczne 
szyby, lusterka, ustawienie świateł, cena 4.700 
zł. Tel. 466 62 22,0691 875 772

Opel vectra kombi 2,0 DTI, 2000 r., srebrny 
metalik, klima, elektryczne szyby, lusterka, alu- 
felgi, książka serwisowa, bezwypadkowy, tel.

Nadaj ogłoszenie 
lub reklamę 

bez wychodzenia 
z domu 

poprzez internet: 
www.tmh.pl 

lub telefonicznie: 
0801425120

ar w Pokrzywnicy. Tel. 0607 979 143
Sprzedam mieszkanie własnościowe na os. 

Pogorzelec, 2 pokoje, parter, 47 m kw. z możli
wością zamontowania kominka, c.o. gazowe, 
wszystkie instalacje nowe. Tel. 077/481 87 73

Sprzedam garaż - magazyn 55 m kw. wła
sność, Kędzierzyn, ul. Koszykowa (faktura 
VAT). Tel. 0602 610 284

Zamienię mieszkanie komunalne 35 m kw., 
podwyższony standard, po remoncie, duży po
kój, kuchnia, balkon na 3-, 4-pokojowe. Tel. 
0602525836 poi 5.00

Kupię niedużą kawalerkę na NDM-ie lub w 
centrum. Tel. 077/483-17-47 lub 601-482-331

Szukam kawalerki do wynajęcia w K-K. Tel. 
0660 431 359

Kupię mieszkanie w Kędzierzynie od 45 m 
kw. do 52 m kw. Tel. 501 248 448

Zamienię mieszkanie komunalne M-1,38 m 
kw. na II piętrze przy ul. 1 Maja na 2 pokoje. Tel. 
507 029 049

Poszukuję mieszkania do wynajęcia dwupo- 
kojowego na terenie Kędzierzyna-Koźla. Tel. 
077/482 49 40 lub 0506 038 126

Kupię lub wynajmę mieszkanie w Kędzierzy
nie. Tel. 502 299 804

Zamienię mieszkanie własnościowe 38 m 
kw., 2 pokoje z kuchnią, parter, na większe 3-4 
pokoje lokatorskie na os. Leśna. Tel. 077/481 
45 37, 0698 704 975

Kupię lokal użytkowy w centrum Kędzierzy
na. Tel. 0604412155

Okazja! Sprzedam w centrum Koźla lokale 
użytkowe o pow. 63 m kw., wszelkie media. Tel. 
0609 496 281.482 63 98,077/482 30 39

robienia swetrów, szalików, czapek itp. Ekstra- 
stolik pod maszynę oraz duża ilość motków 
włóczki. Cena do-uzgodnienia. Tel. 077/ 
4822279

Sprzedam stół okrąglo-owalny rozkładany 
blat, kolor miodowy. Po rozłożeniu na około 8- 
10 osób. Cena przystępna. Tel. 077/4822279

Po dużej obniżce sprzedam nowe kreden
sy pokojowe znanych polskich firm, sklep Koź
le ul. Sybiraków 7 w godz. 9.00 -17.00, tel. 077/ 
482 39 02

Sprzedam meblościankę narożną w stylu 
rustykalnym, sprowadzoną z Niemiec. Tel. 077/ 
482 88 18

Sprzedam używane: kserokopiarkę Panaso- 
nic FP-7824 (A5-A3), binolownicę mechaniczną 
i termiczną, laminarkę (do A4), gilotynę do cię
cia papieru, komputer AMC Duron 900 MHz 
(nagrywarka CD-RW16/10/40, napęd CD56X, 
HDD 40 GB, FDD, grafika - nVidia Ge Force 2 
Mx), telefax Panasonic (papier term.). Kontakt: 
Dworzec Główny w Kędzierzynie, punkt ksero.

k KOMPUTEROWY 
OŚRODEK 

■K SZKOLENIOWY

4-810-820
Kędzierzyn-Koźle, ul. Harcerska 13

INTERNET 
RADIOWY 
od września 2005

antena małego zasięgu: 
teraz tylko

antena dużego zasięgu: 
teraz tylko

249,-zł
Miesięczny abonament: 59,-zł(brutto

Tel. 0502 304 676
Sprzedam kuchnię elektryczną z płytą cera

miczną „AMICA” szer. 50 cm. Tel. 077/483 54 
30 po godz. 16.00

Nauka

7 'J

Fr^l-.
Rokzal, 1991

BIURO OBROTU
CARDOM

Elżbieta Gepert-Broj, He. zaw. nr 708

Kędzierzyn-Koźle, Plac Wolności 6-7 
(budynek PeKaO S.A.) 

łel./fax 077/483 72 04, 0602 379 056

1. Pogorzelec ■ 36 m2,1-pok., III p. - 46.000
2. Śródmieście - 38 m2,1-pok., I p. - 47.000
3. Śródmieście - 32 m2,2-pok„ II p. - 47.000
4. Koźle ■ 38 m2,2-pok„ parter, balkon - 47.000
5. Koźle - 42 m2. 2-pok., III p. - 55.000
6. Azoty - 51 m2, 2-pok„ parter - 61.000
7. Piasty Wschód - 51 m2, 2-pok., VII p. ■ 72.000
8. Pogorzelec - 80 m2,4-pok„ I p. ■ 85.000
9. Kłodnica - dom 1990 r„ 200 m2, dz.5 a ■ 

300.000
uuuuui.eni-cf

_____Pełno liiło zawiera ok. 100 ofert sprzedaży

Autoryzowany serwis ogrzewaczy wody 
Tel. 0602590248

Kupię stare zegary, obrazy, radia, aparaty 
fotograficzne, instrumenty muzyczne oraz inne 
starocie. Tel. 077/4486056,0695633428

Psycholog mgr Beata Korzeniowska. Tel. 
48606425180

Francusko-niemiecka telewi
zja ARTE, w związku z 
realizacją cyklu filmów 

dokumentalnych „Wesela w 
Europie”, poszukuje pary, 
która bierze ślub w lutym 
2006. Zainteresowanych 
prosimy o kontakt: 032 
3921820, 0609766218

Firma remontowo-budowlana

TY-BUD”JJ
z 60-cio letnią tradycją oferuje:

Czyszczenia pierza 
i szycie kołder

Punkt przyjęć 
w Kędzierzynie-Koźlu 

Czynne we wtorki 
od 15.00 do 16.00 

PARKING obok PŁYWALNI 
Oferujemy

Wsypy tradycyjne i kolorowe

Tel. 077/440 19 46

NDM lub centrum. Tel. 077/483 17 47, 0601 
482 331

Wynajmę pomieszczenie handlowe z małym 
metrażem w centrum Koźla. Tel. 0602 628 773

Wynajmę pawilon handlowy w centrum na 
każdą działalność. Tel. 077/481 78 40

Sprzedam lub wydzierżawię pawilon han
dlowy. Tel. 0693 370 640,0607 171 478

Sprzedam działkę 18 arów z rozpoczętą 
budową. 077/482 54 35 lub 077/481 83 74

Sprzedam działkę budowlaną uzbrojoną w 
Większycach, pow. 12 arów. Tel. 077/482 03 34

Sprzedam mieszkanie 3-pokojowe, I piętro, 
64 m kw., Piasty Wschód. Tel. 077/483 73 85, 
0606 614 498

Lokal użytkowy parter Kłodnica 46 m kw.,

W SPRZEDAŻY:
- węgiel gruby
- orzech
- groszek
- miał
- flołokoncentrał
- koks

♦a

Transport gratis*
P.H.U. „RAMS" Janusz Rams

Skład Handlowy
K Kędzierzyn-Koźle,

ul. Sławięcicka 16A
* Tel. 077/ 481 54 46 *od  4 ton

HM Raz w miesic!cu do wygrania tona węgla. Aby wziąść 
udział w losowaniu wystarczy kupić 2 tony opału

-docieplanie elewacji 
to fTtrJowę od podstaw
- drobne remonty
- wymiana drzwi, okien
- tynki agregatem
- panele i gładzie gipsowe

Tel.487-58-36 po godz. 18 
0608-867-889

077/4832630
Skup powypadkowych do wyrejestrowania. 

Natychmiastowy przyjazd, płatne gotówką. Tel. 
032/232 83 83, 0502 765 255

Sprzedam fiata 126p rocznik 1984, przegląd 
do marca 2006 r. Stan dobry. Cena 400 zł. Tel. 
502 637 834

Sprzedam mitsubishi galant, rokprod. 1995, 
gaz, klimatyzacja, elektryczne szyby i lusterka, 
szyberdach, srebrny metalik. Tel. 0602 395 455

Sprzedam FIATA UN01.1 84 r., silnik 93 r., 
5-biegowy, 3-drzwiowy, beżowy, stan dobry, 
cena do uzgodnienia. Tel. 077/81-13- 18 po 
16.00,510-211-568

Sprzedam samochód osobowy Ford Fiesta, 
88 r., czarny. Tel. 0505582480

KOMPUTEROWY f«|L. OŚRODEK
4-010-020

ul. Harcerska 13

TERAZ SKLEP KOMPUTEROWY 
CZYNNY CODZIENNIE

DO GODZ. 20:00
(także w soboty i niedziele)

KREDYTY SAMOCHODOWE,
K-Kożle, al. Jana Pawła II 14/2, 

tel/fax 483 84 87 
BANKOWE KREDYTY SAMOCHODOWE, 

SZEROKI WYBÓR.
TEL. 483 84 87

23.000 zł. Tel. 0606 461 067
Działka zabudowana 3000 m kw„ ul. Porto

wa, cena 75.000 zł. Tel. 0606 461 067
Sprzedam działkę budowlaną 10 a, 4.500 zł/

Nieruchomości
Wynajmę mieszkanie w Kędzierzynie - 38 m 

kw., parter, 2 pokoje z kuchnią bez okna. Tel. 
0774818291 do 20.00 lub 0774816895 po 
20.00

Do wynajęcia mieszkanie 1 pokój + kuch
nia, umeblowane. Tel. 77/4811318, 
510211568

Kupię mieszkanie 2-pokojowe do 50 m kw. 
na NDM lub Piastach. Tel. 0502844222

Kupię mieszkanie 2-pokojowe do 40 m kw.,

Sprzedam działkę rekreacyjną na akwenie 
Dębowa z dostępem do jeziora. Tel. 0609 
496 281, 077/482 63 98,077/482 30 39

Wynajmę lub sprzedam lokale mieszkalne o 
pow. 20 m kw., 60 m kw., 90 m kw. oraz lokale 
handlowe o pow. 60 m kw. i 196 m kw. w Koź
lu, wszelkie media. Tel. 512193950,077/482 63 
98,077/482 30 39

Sprzedam mieszkanie własnościowe w Gru- 
dyni Wielkiej M-5 w bloku, 76 m kw., 4 pokoje, 
łazienka, ubikacja osobno, balkon, działka 5 
arów, garaż i pomieszczenia gospodarcze. 
Cena do uzgodnienia. Tel. 077/4879656

Sprzedam
Sprzedam nowego SIEMENSA CF 62 z 

klapką, czarny, 280 zl lub zamienię na NOKIĘ 
6100 lub 6610 w dobrym stanie. Tel. 
604227655 lub 774812512

Sprzedam suknię ślubną, gorset + spódni
ca biała + dodatki gratis. Tel. 696880272

Sprzedam maszynę dziewiarską „Rother" 
produkcji japońskiej typ KH-840, dwupłytową do

Absolwentka wydziału matematycznego - 
czynny nauczyciel matematyki udzieli solidnych 
lekcji matematyki na każdym poziomie! Tanio! 
Tel. 0507061971

Ambitny słuchacz studium informatycznego 
udzieli korepetycji z matematyki i informatyki na 
poziomie podstawówki, gimnazjum, ogólniaka. 
15 zł za godzinę. Tel. 0513959762

Doświadczony nauczyciel z najwyższymi 
kwalifikacjami pomoże ci w matematyce. Tel. 
0694052016

Język francuski - nauka, korepetycje, kon
wersacje, matury, egzaminy wstępne uniwersy
teckie i specjalistyczne, międzynarodowe 
DELF/DALF + fachowe tłumaczenia. Tel. 077/ 
483 27 16

Oddam psa w dobre ręce. Tel. 0606 
430 358

Lekarz weterynarii Lesław Szczerkowski ul. 
Gazowa 1 od poniedziałku do piątku 9.00 - 
11.00,15.00 - 17.00, sobota 8.30 - 10.00, ul. 
Bema 13 poniedziałek - piątek 17.30 -19.00, 
sobota 11.00 -12.00. Tel. 0602 257 297

Poprowadzę książkę przychodów i rozcho
dów. Rozliczenia ryczałtowe, rozliczenia z urzę
dem skarbowym i ZUS-em. Tel. 0696 943 497

Tanio i solidnie czyszczenie karcherem dy
wanów, wykładzin, tapicerek 3 zł/m kw. Tel. 077/ 
484 52 47,051022 98 10

4-5 ton gruzu drobnego. Tel. 0605 984 109, 
0607 593 173 (Miejsce Kłodnickie)

Firma budowlana oferuje budowy-rozbudo- 
wy domków jednorodzinnych oraz nadzór nad 
budowami. Teł. 0691 037 107

Roboty remontowe i wykończeniowe 
wnętrz. Tel. 600373297

Towarzyskie

Różne
Kupię młocarnię z prasą, snopowiązałkę, 

maszyny konne, opryskiwacze i inne. Tel. 
887859665

Naprawa pralek automatycznych. Tel. 077/ 
4829677, 0604436657

Miły pan 381. z dużym temperamentem spo
tka się bezinteresownie z panią lubiącą namięt
ny i delikatny seks. Higiena i dyskrecja. Tel. 
0886539744

Striptiz w moim wykonaniu pikantny i sek
sowny jest jak z Demi Moore. Tel. 0511 393 580

Zapraszam na striptiz prywatnie jak i w klu
bach. Przyjmę koleżankę. Tel. 0511 393 580

Dwa namiętne kociaczki zapraszają kultu
ralnych panów K-Koźie. Tel. 0505 223 667

Spełnię Twoje fantazje erotyczne, 24 h. Tef. 
0505 223 667

X ZAKŁAD POGRZEBOWY 
KORA & GWÓŹDŹni 47-220 Kędzierzyn-Koźle, ul. Judyma teł. 483 21 65

47-200 Koźle, ul. Racławicka 6 teł. 482 92 59

Przewozy autokarawanem w kraju i za granicą 
Posiadamy prosektorium, kaplicę i chłodnię na zwłoki 

Usługi cmentarne i kamieniarskie (grobowce, pomniki i nagrobki)

Informacja całodobowa i przyjmowanie zleceń

Tel. 482 34 23 kom. 0602 641 448

r

KJRB

pDomy.com
http://www.eDomy.com
http://www.tmh.pl
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DAM PRACĘ
Firma poszukuje osób do pracy na 

stanowiskach kontroler windykator, wy
soka prowizja, nienormowany czas 
pracy, firma zapewnia przeszkolenie 
teoretyczne i praktyczne. Tel. 077/483 
52 52 wew. 59

Zatrudnię kasfera-sprzedawcę do 
sklepu spożywczego. Tel. 482 63 98, 
0512193950

Praca w sprzedaży na etat. Tel. 482 
87 89, 0602 106 277

Firma zatrudni kierownika w sprze
daży - etat. Tel. 482 ^7 89, 0602 

106 277
Firma hąMÓwo-usługowa zatrudni 

prawników. Wymagania: wykształce
nie średnie lub wyższe, prawo jazdy 

kat. B, dyspozycyjność, samodziel
ność, dobra organizacja pracy, umie
jętność pracy w zespole. Tel. 0601 
059 135

Praca w Czechach: Biuro Euroregio
nu Pradziad informuje, że posiada in
formacje nt. ofert pracy w Republice 
Czeskiej (mesto Albrechtice). Oferta 
obejmuje: spawaczy MIG-MAG posia
dających uprawnienia EN287-1 meto
da 135 i 2-letnią praktykę, wynagro
dzenie 12000-17000 KC, akord, 3 
zmiany, lakierników - wynagrodzenie 
10000-12000 KC, akord, 3 zmiany, 
specjalistów obróbki metalu - wyna
grodzenie 10000-12000 KC, akord, 3 
zmiany, pracowników przemysłowych 
wynagrodzenie 10000-12030 KC. 
akord, 3 zmiany (doświadczenie w 
branży metalowej, elektrycznej i elek

tronicznej będzie dodatkowym atutem). 
Tel. w Prudniku 077/436 79 77

Zatrudnimy piekarza z możliwością 
zamieszkania. Tel. 0602 708 220

Zatrudnię rencistę lub emeryta na 
stanowisko laborant-konserwator. Tel. 
488 65 64

Zatrudnię do rozwożenia książek te
lefonicznych i ulotek na terenie K-K i 
okolic. Tel. 0601 991 309

Szkoła językowa zatrudni lektorów ję
zyka angielskiego. Wymagania: dosko
nała znajomość języka angielskiego, ko
munikatywność, dyspozycyjność, miła 
aparycja. Tel. 0502 646 373, 483 32 22

F. H. PARTNERS 45-864 Opole, ul. 
Niemodlińska 91

Praca w Holandii, warsztaty i hale, 
0602 333 281, 474 10 71

Zatrudnię młodą osobę na stanowi
sko barmana. Tel. 482 15 17

Firma ochraniarska zatrudni licencjo
nowanych pracowników ochrony do pra
cy z bronią. Praca w K-K. Tel. 40 60 021

Pracownik ochrony, orzeczenie o 
niepełnosprawności, praca na etat, 
Pawłowiczki. Tel. 40 60 021

Firma komputerowa zatrudni młodą 
osobę niepełnosprawną. Tel. 
4 810 820

Firma finansowa przyjmie do działu 
analiz na umowę o dzieło praca dodat
kowa lub podstawowa. Tel. 0501 
087 956

SZUKAM PRACY
Masz dziecko, chcesz iść na zaku

py, a może do kina? Dzwoń po babcię.

Tel. 077/483 51 97
Szukam pracy - kafelkowanie, pa

nele, ściany itp. Tel. 0888 770 702
Szukam dodatkowej pracy w zawo

dzie krawiec odzieży lekkiej, bez ubez
pieczenia. Posiadam maszynę do szy
cia. Tel. 0502 634 356

Szukam pracy na terenie Niemiec, 
Austrii! Dobra znajomość języka nie
mieckiego, 26 lat, wykształcenie śred. 
mech., bez nałogów, zjazd co week- 
endl Tel. 774848711 lub 0505 964 528

Dyplomowana higienistka stomato
logii poszukuje pracy jako asystentka 
stomatologiczna. Tel. 483 62 53

Mężczyzna lat 25 poszukuje pracy 
na terenie Kędzierzyna-Koźla z zawo
du ślusarz, posiadam również upraw
nienia na wózki widłowe o napędzie 
akumulatorowym, spalinowym i gazo
wym, w tym wymiana butli, posiadam 
również prawo jazdy kat. B. Mam ure
gulowany stosunek do służby wojsko
wej. Tel. kontaktowy: 0606654230

Młody mężczyzna poszukuje jakiej
kolwiek pracy od zaraz na terenie Kę
dzierzyna-Koźla, tel. 0601474952

Opiekunka z długoletnim stażem i 
referencjami poszukuje dziecka do 
opieki. Tel. 483 12 66 po godz. 18.00

Kobieta 25 lat poszukuje pracy od 7 
do15 na terenie Kędzierzyna-Koźla. 
Tel. 0600 122 263

Opiekunka do dziecka z trzyletnim 
stażem poszukuje pracy. Tel. 0691 
520 545

Nauczyciel języka francuskiego szu
ka pracy. Tel. 483 27 16

Ogłoszenie

Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle zawiadamia, że na tablicy 
ogłoszeń Urzędu Miasta przy ul. Piastowskiej 17 został wywieszony na okres 21 
dni wykaz obejmujący nieruchomość niezabudowaną, położoną przy ul. Tade
usza Kościuszki w obrębie Kędzierzyna, przeznaczoną do zbycia w trybie bez- 
przetargowym.

Ogłoszenie

Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle zawiadamia, że na tablicy 
ogłoszeń Urzędu Miasta przy ul. Piastowskiej 17 został wywieszony na okres 21 dni 
wykaz obejmujący niżej wymienione nieruchomości przeznaczone do sprzedaży w 
drodze przetargu:

- nieruchomość przeznaczona pod zabudowę usługową położona w Koźlu przy 
ul. Antoniego Czechowa,
nieruchomość przeznaczona pod zabudowę usługowo-wytwórczą położona 
w Kłodnicy przy ul. Portowej,

-' nieruchomość przeznaczona pod zabudowę mieszkalną położona w Kędzie
rzynie przy ul. Kościelnej,
nieruchomość przeznaczona pod zabudowę mieszkalną położona w Kędzie
rzynie przy ul. Poziomkowej,

- dwie nieruchomości przeznaczone pod zabudowę mieszkalną położone w 
Cisowej przy ul. Wakacyjnej.

Praca w Holandii na 
halach dla mężczyzn. 

Wymagany 
paszport UE.

Telefon 077/474 10 71, 
474 10 72,

0 509 932 587

lek, med. Grzegorz GAC

NEUROCHIRURG

Konsultacje i porady 

specjalistyczne

Rejestracja telefoniczna 

0 601 482 522

Zgubiono dokumenty na nazwisko 
---------Szmiiko Aanieszka.

FOLIA
Uczciwego znalazcę prosimy ' łJU olAI\lUr\loZ.ONr\l,

o kontakt pod nr 0 600 264 161 TEL. 085/ 65-38-943

MIEJSKI ZAKŁAD CMENTARNY
kompleksowe usługi pogrzebowe po nąjniższych cenach

Kędzierzyn-Koźle,
ul. Bałtycka 2

tel. 483 40 76 (do 15.30)
483 55 41 (po 15.30)

0602 620 338

KAMIENIARSTWO KRZYŻYK
Bonifikata na kominki z wystawki 

z salonu przy ul. Kłodnickiej 45

Ogłoszenie

Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle zawiadamia, że na tablicy 
ogłoszeń Urzędu Miasta przy ul. Piastowskiej 17 został wywieszony na okres 21 dni 
wykaz obejmujący niżej wymienione nieruchomości przeznaczone pod zabudowę 
garażami. Działki będą sprzedawane na własność w drodze przetargu.

- 5 działek o numerach od 1549/26 do 1549/29 i 1549/31 położonych w Kędzie-
rzynie-Koźlu przy ul. Piastowskiej,

■ 6 działek o numerach od 627/22 do 627/27 położonych w Kędzierzynie-Koż-
lu przy ul. Fryderyka Chopina.

„GLOBAL FINANCE” sp. z o.o.
Doradztwo Prawne: 

windykacja należności, pomoc 

ofiarom wypadków, inne. 

Porady prawne BEZPŁATNE. 

Kędzierzyn, ul. Harcerska 2F/2 

- czwartki godz. 16.00 - 18.00. 

zapisy tel. 482 52 35, godz. 9.00 

do 18.00 codziennie.

SALON KOMINKÓW
K-Koźle o/Kłodnica

ul. Kłodnicka 45 (były pawilon G.S.) 
Tel. 482-04-76

Tel. kom. 0509 205 713,0606 728912

KLUB NOCNY
★ taniec GO-GO
★ masaż erotyczny
★ miłe towarzystwo Pań jSj|
★ towarzystwo miłych PaWgffillłi 

osamotnionych Pań

ul.Wyzwolenia 7 ‘
47-225 Kędzierzyn-Koźle (Blachownia) 
tel.0607 311 779 .

k KOMPUTEROW/Y 
t OŚRODEK ES?- SZKOLENIOWY

tel.
4-810-820 

Kędzierzyn-KożĄ ul. Harcerska 13 

KURS .
KOMPUTEROWY Ł4 
PODSTAWOWY ’
ZAPISY TRWAJĄ

GRANIT 
SJENIT 
MARMUR 
AGLOMARMUR

GROBOWCE 
NAGROBKI 
KOMINKI 
PARAPETY 
SCHODY

47-206 Kędzierzyn-Koźle (os. Kłodnica)
ul. Gierymskiego 1 

tel. dom. (482-38-92)
biuro - ekspozycja: ul. Wandy (przedłużenie Kasztanowej)

I_______ Tel./fax (077) 482-58-03, Tel. kom. 0602-651-479



Będzie WOŚP i ferie
Już lada dzień zagra w całej Polsce 

Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy. 
Tym razem grać będzie również w Domu 
Kultuiy “Lech”. Zapowiada się atrakcyj
ny koncert, ale na razie nic pewnego jesz
cze nie wiadomo, więc szczegółów do
wiecie się, drodzy czytelnicy, z afiszów.

Planuje się także po raz kolejny zorga
nizowanie ferii dla dzieci z osiedla. O 
tym więcej w następnym numerze „ŻB”.

Przesadne oszczędzanie
Choć rozliczenie za sezon grzewczy

Rok z Turhandem
Turhand-Ret, spółka zarządzają

ca budynkami i nieruchomościami, 
powstała przed siedmiu laty w Opo
lu. Na naszym rynku działa od 
roku. Obecnie pod jej zarządem 
znajduje się blisko czterysta wspól
not mieszkaniowych i ponad sto 
pięćdziesiąt budynków.

Joanna Kwaśnicka, pełnomocnik zarządu spółki Turhand-Ret

Łącznie daje to ponad sześć i pół 
tysiąca.lokali mieszkalnych i użytko
wych o powierzchni przekraczającej 
370 tys. metrów kwadratowych.

Oddział kędzierzyński zaczął funk- 
cjonować równo rok temu. Z ADM

2005 mamy już za sobą i wszyscy 
wiedzą, “jak wypadli”, to temat ten nie 
traci na aktualności. W niektórych 
wspólnotach (małych) już podjęto 
uchwały o odejściu od rozliczania 
kosztów według podzielników. Czy w 
ślad za tymi wspólnotami pójdą inne, 
jeszcze nie wiadomo. Jest to jednak 
znak, że coś w tej materii się dzieje i że 
nie wszystko się zarządom wspólnot, a 
także poszczególnym mieszkańcom 
podoba. Pewnie nie wszyscy wiedzą, 
że sąw Blachowni trzy wspólnoty, któ
re od początku nie wyraziły zgody na

Blachownia zostały wówczas wydzie
lone wspólnoty właścicieli po tym, jak 
władze miasta zapowiedziały likwida
cję administracji osiedla.

- Początki, jak zawsze i wszędzie, 
były trudne. Tworzyliśmy oddział 
od podstaw. Zaczynaliśmy od zera, 
przynajmniej w tej sferze organiza

cyjnej. Nowe pomieszczenia, nowy 
sprzęt. Pomogło nam w szybkim 
uporaniu się z problemami do
świadczenie nabyte w latach ubie
głych, bo przecież w ADM-ie także 
prowadzone były już wspólnoty, 

podzielniki i tam nigdy ich nie zamon
towano. Problemem w skali osiedla 
stały się bardzo duże nadpłaty niektó
rych lokatorów. Mogą one, niestety, 
świadczyć o nadmiernych oszczędno
ściach na cieple, a co za tym idzie - nie
dogrzaniu mieszkań. To natomiast za- 
cznie się mścić na wszystkich miesz
kańcach wcześniej czy później i wtedy 
wszyscy będą ponosić tego koszty. Co 
zrobić, aby zapobiec niektórym prak
tykom, napiszemy w następnym nume
rze.

ZET

więc problematyka była nam do
brze znana - powiedziała nam Joan
na Kwaśnicka, pełnomocnik zarządu 
spółki Turhand-Ret. Dodała, iż jej 
zdaniem zarządzanie nieruchomościa
mi to misja wymagająca nie tylko wie
dzy, ale i chęci do pracy, gdyż tej jest 
naprawdę dużo. Pani Joanna podkre
śliła dobrą współpracę z zarządami 
wspólnot, ich talent zarządczy oraz

W Nowym 2006 Roku pomyślności i 
wzajemnej życzliwości, udanej współ
pracy, dobrego zarządzania, trafnych 
decyzji zarządom wspólnot i wszyst
kim właścicielom życzy zarząd spółki 
Turhand-Ret

gospodarność.
- To porozumienie przynosi efek

ty. Udało nam się rozwiązać wiele 
problemów, które na początku roku 
wydawały się nie do opanowania. 
Jednak przed nami ciągle nowe 
wyzwania, czego mamy świado
mość i co nawet sprawia nam ra
dość, będąc jednocześnie wspania
łym bodźcem do działania. Fakt, że 
do zarządzanych przez nas wspól
not wciąż dochodzą nowe, jest chy
ba najlepszym dowodem, że nasza 
praca została doceniona, że obda
rzono nas zaufaniem. A to cieszy. Z 
perspektywy tego roku widać wy
raźnie, co już zostało zrobione, a co 
jeszcze trzeba dopracować - doda
ła pani Kwaśnicka. Tuż przed końcem 
roku pod zarząd kędzierzyńskiego 
oddziału Turhandu przeszła kolejna 
wspólnota z terenu miasta.

Tekst i foto: Zofia WISŁA

Zima jak przed laty...
Nie było zimy, nie było. Potem wy

starczyła jedna noc, aby widok poran
ny zaparł nam dech w piersiach. Na 
początku było sympatycznie. Przejazd 

Zdzistaw Kałędkiewicz za kierownicą pługa jeszcze przed prawdziwym ała 
kiem zimy

małego pługa gwarantował wielogo
dzinny sukces - chodniki były czyste 
i łatwo się nimi poruszało. Potem 
śnieg zaczął sypać tak intensywnie, że 
odśnieżanie było wręcz niezauważal
ne. Mieszkańcy nawet myśleli, że za
pomniano o chodnikach.

- Nic podobnego, od samego rana 
pan Kałędkiewicz jeździ pługiem po 
osiedlu,-all! ćteRlbw nie widać, bU za

Dzieci w klubie
Tytuł Kawalera Orderu Uśmie

chu zobowiązuje. Leon Piecuch 
ma tego świadomość. Wielokrot
nie spotykał się z dziećmi w cza

Prezes Leon Piecuch i mali goście

sie minionego roku. Ostatni raz 
tuż przed jego końcem. Tym razem 
gościł w klubie HDK dzieci z ro
dzin bezrobotnych i wielodziet
nych. Było wesoło i przyjemnie.

- Młodzi goście bardzo pięknie 
kolędowali, co sprawiło mi 
ogromną radość - powiedział 
Leon Piecuch, prezes klubu. 
Dodał, iż był to dobry rok. Fakt,’że 
wielokrotnie mógł gościć w siedzi
bie klubu różnych ludzi, jest efek
tem życzliwości wielu sponsorów, 
którym przy tej okazji serdecznie 
dziękuje. Szczególnie podkreślał 
wspaniałą współpracę z firmą Per-
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chwilę znowu jest pełno śniegu 
powiedziano nam w ADM Blachow
nia. Efekt gwałtownych opadów był 
taki, że mieszkańcy brnęli przed no

wym rokiem w śniegu sięgającym 
poza kostki. Co ciekawe, mimo niedo
godności na twarzach większości lu
dzi gościTuśmiech.

- Dawno już nie było u nas tak 
pięknie. Wreszcie możemy sobie 
przypomnieć, jak wygląda praw
dziwa zima - mówili.

Tekst i

gamena oraz Petrochemia Bla
chownia.

- Na dobrych ludzi można za
wsze liczyć. Do tego grona zali

czamy przede wszystkim prezesa 
Petrochemii Blachownia pana 
Jerzego Marszyckiego, któremu 
bardzo dziękujemy za wielolet
nią współpracę - dodał.

- Cieszy mnie także to, że cią
gle garną się do klubu i do 
krwiodawstwa młodzi ludzie. 
Już wielokrotnie myśłałem o 
tym, czy nie wycofać się z tej 
działalności, bo lat przybywa, 
ale skoro młodzi jeszcze ode 
mnie nie uciekają, to znaczy, że 
można dalej działać - podsumo
wał prezes klubu.



CYTAT TYGODNIA

Bartosz Kurek: - To fajnie 

wygrać z mistrzami Polski, na

wet jeśli grają w rezerwowym 

składzie

lokalny

Piotr WARNER

okalne
podwórko

SIATKÓWKA: Puchar Prezydenta K-K

Puchar został w mieście
Czas

podsumowań
Koniec roku, czy też początek 

kolejnego to okres podsumowań. 
Plebiscyty, teleturnieje, głosowa
nia i podsumowania królują w ga
zetach, Internecie oraz telewizji. 
Nasza gazeta również zaprasza 
swoich Czytelników, by wybrali 

■—.najlepszego sportowca powiatu.
JalTwidać z zamieszczonej na 

stronach sportowych kroniki snnr- 
towej minionego roku, kibicom 
grozi gorączka, gdyż trudno bę
dzie wybrać tych najlepszych. 
Czy siatkarz Marcel Gromadow- 
ski jest lepszy od biegacza Tade
usza Rojewskiego? Jakiej miary 
użyć, żeby zmierzyć i porównać 
ich wysiłek? Czy kilkanaście bra
mek strzelonych przez Dariusza 
Knapika na boiska klasy A ma 
mniejszą wagę niż bramki strzela
ne dwie klasy rozgrywkowe wyżej 
przez Jarosława Wolańskiego?

Takich i innych dylematów jest 
wiele w naszym plebiscycie i tyl
ko Wy, nasi Czytelnicy, możecie 
je rozstrzygnąć swoimi głosami. 
Dlatego zachęcamy do głosowania 
i jednocześnie prosimy o troszkę 
cierpliwości. Bo gdy ogłoszone 
zostaną ostateczne wyniki, wów
czas okaże się, kto jest tym najlep
szym.

"——Rozpoczynający się właśnie 
styczeń jest chyba najważniej
szym miesiącem dla drużyn pił
karskich. Jest okresem transfero
wym, w czasie którego można 
zmieniać barwy klubowe. Oczy
wiście są tacy, którzy już dawno 
wiedzą kto, gdzie, kiedy i dlacze
go. Chciałbym zachęcić działaczy, 
ktoęzy szukają nowych twarzy, do 
wizyty na meczach halowej ligi 
piłkarskiej. Gra tam kilkudziesię
ciu pasjonatów piłkarskich w róż
nym wieku\Na pewno nie można 

Xznaleźć młodych graczy, lecz 
ewno spore'grono grających 

może stanouić wzmocnienie dla 
wielu klubów ?aszego powiatu. 
Ale nikt o tym nie wie, bo nieste
ty niewielu jest obserwatorów 
tych rozgrywek. Kibice mteresują 
się rywalizacją czytając c wyni
kach w naszej gazecie, lecz me
czów na żywo nie oglądają. A 
szkoda, bo jest na co popatrzeć.

i

Intensywnym opadom śniegu za
wdzięczają siatkarze Mostostalu- 
Azoty Kędzierzyn-Koźle zdobycie 
Pucharu Prezydenta Kędzierzyna- 
Koźla w siatkówce. N swój ostat
ni mecz nie dojechali gracze DHL 
Ostrava, którzy nawet w przypad
ku przegranej zajęliby pierwsze 
miejsce w turnieju.

i

t
I

Lider czeskiej ekstraklasy DHL 
Ostrava oraz trzeci zespół ligi Ferram 
Opava, jak również mistrz Polski 
BOT Skra Bełchatów i gospodarze 
zagrali w świąteczno-noworocznym 
turnieju siatkarskim o Puchar Prezy
denta Kędzierzyna-Koźla. I już w 
pierwszym meczu kibice byli świad- 
kami niespodzianki. Ostrava wygrała' 
w trzech setach z mistrzami Polski. 
Skra wystąpiła jednak w mocno rezer
wowym składzie, mając tylko Micha
ła Winiarskiego i Krzysztofa Ignacza- 
ka z podstawowego składu. Czesi za
grali bardzo dobrze w obronie, często 
wyprowadzając skuteczne kontry. 
Popłoch po stronie Skry siali swoimi 
atakami najniżsi na boisku Ryan Bur- 
row oraz Tony Ching (obaj po 180 cm 
wzrostu).

W drugim meczu Mostostal-Azoty 
grał z Ferramem Opava, trenowanym 
przez byłego szkoleniowca Mostosta
lu, Rastislava Chudika. Kędzierzynia- 
nie grali osłabieni brakiem Tomasa

PIŁKA NOŻNA HALOWA: Liga miejska

Bez przerwy świątecznej grają pił
karze w lidze halowej. Przed święta
mi występujący w zespole Zefirek I 
Nycz popisał się nie lada wyczynem: 
strzelił aż sześć bramek w jednym me
czu. Dokonał czegoś takiego już po 

Kmeta oraz Petra Zapletala. W trakcie 
meczu na dolegliwości narzekał rów
nież Aleksander Januszkiewicz, więc 
w trzecim i czwartym secie jako środ
kowy bloku grał Bartosz Kurek.

Drugiego dnia w meczu z Opavą 
trener Ireneusz Mazur wystawił do 
gry swój najsilniejszy skład, z tą tyl
ko różnicą że jako libero zagrał Ro
bert Milczarek. Ferram nie miał więc

BOT Skra Bełchatów - DHL Ostra- 
va 0:3 (19:25,17:25, 23:25), Mosto
stal-Azoty Kędzierzyn-Koźle - Ferram 
Opava 3:1 (25:23, 25:22, 19:25, 
25:17), Mostostal-Azoty - DHL 1:3 
(25:14,21:25,17:25,18:25), Ferram- 
Skra 0:3 (21:25,22:25,21R§), Ferram 
- DHL 3:0 v.o., Mostostal-Azoty- Skra 

*9:4 (25:20, 25:17,29:31, 32:30)

Domonik, Gromadowski, Kurek, Ja
nuszkiewicz, Olejniczak (I) oraz Sera
fin, Sopko.

1. Mostostal 3 5 7-5
2. DHL 3 4 6-4
3. Skra 3 4 4-6
4. Ferram 3 4 4-7
Mostostal: Kozłowski, Vartovnik,

szans na wygranie nawet seta. Kędzie- 
rzynianie w spotkaniu z Ostravą kon
certowo zagrali w pierwszym secie. 
Później DIJL poprawił grę w obronie 
i pewnie zwyciężył. Jednak zespół 
pojechał do Ostravy i na piątkowy 
mecz z Ferramem nie dojechał. Dro
gi były nieprzejezdne, więc Opava 

raz drugi w obecnych rozgrywkach. 
W pozostałych sześciu spotkaniach 
strzelił zaś tylko jednego gola. Dość 
niespodziewanie Chemik jedynie zre
misował z Zefirkiem II. Przegrał swo
je spotkanie Kol Bud z drugim zespo

wygrała walkowerem. Dlatego też 
mecz Skry z Mostostalem był spotka
niem o zwycięstwo w turnieju.

Skra znów zagrała rezerwowym 
składem, tylko z Robertem Szczerba- 
niukiem z podstawowej szóstki. I 
pierwsze dwa sety pewnie padły 
łupem kędzierzynian. Jednak dwa 
kolejne rozgrzały publiczność do 
czerwoności, gdyż prowadzenie zmie
niało się w końcówkach jak w kalej
doskopie. W trzeciej partii nasz zespół 
nie wykorzystał trzech piłek meczo
wych. Z kolei w czwartym secie Skra 
nie zdołała wykorzystać dwóch setbo- 
li. Mecz zakończył blok Aleksandra 
Januszkiewicza na Witaliju Kiktiewie.

- To fajnie wygrać z mistrzami 
Polski, nawet jeśli grają w rezerwo
wym składzie - powiedział szczęśli
wy po meczu Bartosz Kurek. - Na 
początku stycznia czekają nas dwa 
ciężkie wyjazdy, ale zarówno do 
Częstochowy, jak i do Warszawy 
jedziemy po zwycięstwa.

Jak się dowiedzieliśmy, w szpitalu 
przez kilka dni leżał rozgrywający 
Mostostalu Petr Zapletal, u którego 
podejrzewano kamienie w nerkach. 
Badania ich nie wykazały i czeski roz
grywający ma być gotowy do gry w 
Częstochowie, podobnie jak Tomas 
Kmet. Ten z kolei skarżył się na bóle 
mięśni grzbietu, ale już one ustały.

Piotr WARNER

łem Kowalskiego, więc w czubie ta
beli robi się bardzo ciekawie. Auto 
Wojdyła strasznie męczył się z naj
słabszymi na razie Kolejarzami - wy
grał, strzelając tylko jednego gola.

Ostatnia kolejka w 2005 roku przy
niosła drugą z kolei porażkę Kol 
Budu. Dotychczasowy czarny koń ry
walizacji dostał zadyszki, a poza tym 
trafił na znakomicie dysponowaną 
Blachowiankę. Adam Jochem strzelił 
w tym spotkaniu pięć goli, a przy szó
stym asystował. Ważne spotkanie 
wygrał Chemik, a gola na wagę zwy
cięstwa w meczu z Zefirem I zdobył 
niezawodny Pawliszyn na 90 sekund 
przed końcem meczu. Kowalski I 
strzelił aż osiem bramek, dzięki cze
mu Jewtuch jest współliderem w tabe
li najlepszych strzelców.

Wyniki: Zefirek I - Energetycy 
10:0 (Nycz 6, Gnieździuch 2, Pustel- 
hik, Rosiak), Zefirek II - Chemik 1:1 
(Kirylczuk - Kania), Zefir I - Zefir II 
2:0 (Kerner, Grześkiewicz), Auto 
Wojdyła - Kolejarze 1:0 (Jakubczak), 
Kowalski I - Blachownia 5:3 (Walen- 
dzik 3, Jewtuch, Szafarczyk - Jochem 
2, Kuźmicz), Kol Bud - Kowalski II 
0:2 (Fortuna 2), Kowalski II - Zefirek

Noworoczny tre
ning

Grali 
z bałwanem
Od kilku już lat na boisku 
TKKF Blachowianka w Nowy 
Rok w samo południe miesz
kańcy osiedla rozgrywają 
sparingowe spotkanie. Tym 
razem nie przeszkodziła im w 
tym nawet gruba warstwa 
śniegu.

- Panowie, zagramy na małe 
bramki, bo jest nas dziś mało i nie
którzy wprost po zabawie - mówił 
przed meczem Jacek Jakoniuk.

Jak się okazało, dziewięciu miesz
kańców Blachowni miało ochotę na 
grę, więc najpierw ulepiono wspólnie 
bałwana, który miał być bramkarzem. 
Ostatecznie jednak kontuzjowany Ja
cek Jakoniuk dał się namówić i stanął 
miedzy słupkami.

Najpierw były pamiątkowe zdjęcia 
i symboliczny szampan, a później roz
poczęto grę. Pierwszego gola w No
wym Roku strzelił Adam Jochem w 4. 
minucie meczu (grano dwa razy po 20 
minut). Jak podkreślali uczestnicy tej 
zabawy, nie przeszkadzała im nawet 
40-centymetrowa warstwa śniegu.

Piotr WARNER

Najlepsi strzelcy: Jewtuch (Kowalski I), 
Nycz (Zefirek I) -14, Szafarczyk (Kowalski 
I) -11, Zyskowski (Chemik), Jochem (Bla
chowianka) - 9, Nykiel (Zefir II), Pawliszyn 
(Chemik) - 8.

1. Kowalski I 9 22 43-17
2. Chemik 9 20 32-10
3. Auto Wojdyła 9 19 29-22
4. Zefir I 9 18 14-8
5. Kol Bud 9 14 19-23
6. Kowalski II 9 13 16-18
7. Zefirek I 9 12 32-20
8. Blachownia 9 12 19-19
9. Zefir II 9 10 18-19
10. Energetycy 9 10 16-33
11. Zefirek II 9 5 11-28
12. Kolejarze 9 1 7-39

I 2:5 (Kierdal, Szyma - Wehyński 2, 
Nycz, Rosiak, Gubiec), Blachownia - 
Kol Bud 6:1 (Jochem 5, Kuźmicz - 
Kocot), Kolejarze - Kowalski I 2:8 
(Sucharzewski 2 - Szafarczyk 3, Jew
tuch 2, Walendzik 2, Biernat), Zefir II 
- Auto Wojdyła 3:4 (Węglarz 2, Ny
kiel - Szczęsny, Wojdyła 2, Moszek), 
Chemik - Zefir I 1:0 (Pawliszyn), 
Energetycy - Zefirek II 2:0 (Jakub
czyk, Kaliciński).
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Agnieszka Kubacka z PSP nr 19 i 
Sebastian Cichosz z PSP nr 6 zostali 
laureatami wojewódzkiego plebiscy
tu na najlepszego ucznia-sportowca 
szkół podstawowych. Agnieszka tre
nuje siatkówkę, a Sebastian - baseball.

* * * *

Złote mpdalp. 
zdobyli Michał 
Pietraszko w 
rzucie dyskiem i 
Agata Dudek w 
biegu na 800 
metrów.

Na olimpia
dzie świetnie 
wypadła też 
Marta Stępień, 
która zdobyła 
złoty i srebrny 
krążek w plywa-

Wielką tragedią dla lokalnego spor
tu była śmierć Wiesława Wojdyły, pił
karza LKS-u Poborszów. Zawodnik 
zasłabł w trakcie meczu ligowego i 
mimo reanimacji zmarł, zanim trafił 
do szpitala. W pamięci kibiców zosta
nie świetny pomocnik, który grał mię
dzy innymi w Chemiku Kędzierzyn- 
Koźle i drugoligowym Włókniarzu 
Kietrz.

* * *
Michał Żurek i Radosław Zbierski 

grać w siatkówkę zaczynali na po
dwórkach Kędzierzyna-Koźla. Ich 
nieprzeciętny talent szybko został 
zauważony. Trenowali w MMKS-ie, 
ale potem przenieśli się do Marato
nu Świnoujście. W barwach tego 
klubu zdobyli mistrzostwo Europy 
kadetów w siatkówce plażowej.

WRZESIEŃ
Najlepsi triathloniści z Polski przy

jechali do Kędzierzyna-Koźla, by 
wziąć udział w rozegranych tu po raz 
pierwszy mistrzostwach Polski senio
rów, młodzieżowców i juniorów. Sre
bro w jednej z kategorii zdobyła Ewa 
Komander, która pochodzi z naszego 
miasta.

***

Juniorki UKS-u “Szóstka” na wła
snym terenie wywalczyły wicemi
strzostwo Polski w softballu. W decy
dującym o złotym medalu starciu pod-

Blisko podium mistrzostw Polski w 
pływaniu szesnastolatków była Patry
cja Ignacy z MMKS-u. Nasza zawod
niczka była czwarta na 400 metrów 
stylem zmiennym. Na mistrzostwach 
nasze miasto reprezentowali jeszcze 
Anna Krasnowska i Artur Semeniuk.

* * *
Siatkarskie drużyny juniorek oraz 

kadetów MMKS-u wygrały rozgryw
ki na Opolszczyżnie i awansowały do 
ćwierćfinałów mistrzostw Polski.

»**  ***

LKJ Lewada Zakrzów został skla
syfikowany na pierwszym miejscu 
ogólnopolskiego rankingu Polskiego 
Związku Jeździeckiego w konkuren
cji ujeżdżenie w poprzednim roku. 
Indywidualnie najlepsza była Żaneta 
Skowrońska przed Małgorzatą 
Morsztyn.

LUTY
Z brązowym medalem powróciła z 

mistrzostw Polski w pływaniu sie
demnastolatków Marta Stępień z

Na początku czerwca nasze miasto na trzy dni zamieniło się w nadmorski 
kurort. Było dużo piasku oraz opalonych i skąpo odzianych ciał. A to 
wszystko za sprawą turnieju eliminacyjnego do mistrzostw Polski w siatków
ce plażowej. W rywalizacji panów tryumfowali Zbigniew Żukowski i Robert 
Szczerbaniuk z Kędzierzyna-Kożla, a wśród pań - Inguna Minusa i Inese 
Jursone z Łotwy.

MMKS-u. Swój sukces zawodniczka 
odniosła na dystansie 200 metrów sty
lem klasycznym.

***

Bez straty seta kadetki MMKS-u 
wygrały finałowy turniej o mistrzo
stwo województwa w siatkówce. Tym 
samym podopieczne Lucjana Kra- 
kowczyka awansowały do rozgrywek 
na szczeblu centralnym. W ślady 
dziewcząt poszli juniorzy MMKS-u 
Mostostal, którzy w decydującym o 
mistrzostwie meczu pokonali AZS 
Nysę.

♦ **
Stu nominowanych i 1850 głosów 

to pokłosie trzeciego plebiscytu “GL” 

na najpopularniejszego sportowca i 
trenera powiatu kędzierzyńsko-ko- 
zielskiego. Wśród dziesięciu nagro
dzonych sportowców znaleźli się: 
Marek Kopij, Marta Stępień, Damian 
Brój, Mateusz Marzec, Anna Hałam- 
biec, Katarzyna Stępień, Aneta Fury- 
kiewicz, Wiesław Orszak, Marek 
Duchnowicz i Tomasz Lerach. Pięciu 
najpopularniejszych trenerów to: Ewa 
Hałambiec, Andrzej Rola, Dariusz 
Statkiewicz, Antoni Wiśniowski i Zbi
gniew Liskowicz.

MARZEC
Siatkarze MMKS-u awansowali do 

turnieju finałowego mistrzostw Polski 
w kategorii juniorów. Podopieczni 
Rolanda Dembończyka i Andrzeja 
Gąsiora w walce o finał pokonali dru
żyny z Łodzi i Szczecina.

***

575 zł zebrano podczas bankietu 
podsumowującego plebiscyt “GL” na 
najpopularniejszego sportowca i tre
nera powiatu kędzierzyńsko-koziel- 
skiego. Kwota ta pozwoliła na zakup 
stołu do ping-ponga dla Zespołu 
Szkół w Kłodnicy.

KWIECIEŃ
Na szóstym miejscu zakończyli 

zmagania o mistrzostwo kraju siatka
rze MMKS-u. Był to pierwszy od 15 
lat udział naszej drużyny w finale ka

tegorii juniorów. Gorzej spisały się 
dziewczęta, które w rywalizacji kade- 
tek odpadły w półfinale.

***
Hokeiści TMHL-u zadebiutowali w 

mistrzostwach kraju amatorów. Nasz 
zespół sklasyfikowany został na miej
scach 9.-12.

***
W kolejnej edycji nagród za wyso

kie wyniki sportowe, przyznawanych 
przez prezydenta Kędzierzyna-Koźla, 
wyróżnionych zostało 58 zawodni
ków, 17 trenerów i działaczy oraz 14 
drużyn.

* **
Agnieszka Kubacka, Małgorzata 

Wiśniowska i Adam Wiśniowski to 
najlepsi uczniowie-sportowcy Kę- 
dzierzyna-Koźla w plebiscycie co
rocznie organizowanym przez Szkol
ny Związek Sportowy. Łącznie nagro
dzono 58 młodych sportowców.

***

Na piątym miejscu zmagania ligo
we zakończyli siatkarze Mostostalu- 
Azoty. Po sezonie włodarze klubu zre
zygnowali z usług trenera Rastislava 
Chudika. Ze składu trójkolorowych 
ubyli: Jarosław Stancelewski, Piotr 
Lipiński, Duszan Kubica, Artur Augu
styn i Karol Sramek.

MAJ
Po latach oczekiwań ukończona 

została budowa hali widowiskowo- 
sportowej na osiedlu Azoty. Pierwszą 
imprezą, jaka się tam odbyła, były 
mistrzostwa województwa amatorów 
w siatkówce. Głównąatrakcjąoficjal- 
nego otwarcia obiektu były mecze re
prezentacji Polski i Słowacji oraz de
biut Raula Lozano w roli selekcjone
ra kadry narodowej.

* * *

Jednego seta zabrakło młodzikom 
MMKS-u, aby awansować do czoło
wej czwórki turnieju finałowego o 
mistrzostwo Polski w siatkówce. 
Ostatecznie zespól prowadzony przez 
Andrzeja Gąsiora zajął piąte miejsce.

* * * . —•
Wojciech Drzyzga został nowym 

szkoleniowcem siatkarzy Mostostalu. 
Znakomity przed laty zawodnik, zna
ny też z komentowania meczów siat
kówki, zapowiedział odmłodzenie 
drużyny i powrót do ligowej czołów
ki za trzy lata. Mostostal pozyskał też 
nowych zawodników: Petra Zapleta- 
la, Damiana Domonika, Bartosza 
Kurka i Martina Sopko.

* * *

Drużyna młodziczek z UKS-u 
“Szóstka” zdobyła wicemistrzostwo 
Polski w softbałlu/Nieco słabiej spi
sały się kadetki, które zajęły trzecie 
miejsce.

CZERWIEC
Takich tłumów na matach zapaśni

czych w Kędzierzynie-Koźlu dawno 
nie było. 164 zawodników z dziewię
ciu klubów rywalizowało w tradycyj
nym turnieju im. Wiktora Zarzeckie
go, który organizuje AKS As.

* * *

Podopieczni Szczepana Choda
kowskiego z gimnazjum nr 5 wygrali 
ogólnopolski finał gimnazjady w siat
kówce. Z kolei dziewczęta z tej samej 
szkoły uplasowały się tuż za podium. 

***
Świetny występ na mistrzostwach 

Polski w pływaniu masters odnieśli 
reprezentanci naszego miasta. Cztero
osobowa ekipa WOPR-u zdobyła 15 
medali, natomiast ośmiu zawodników 
TP U.B.O.T. Masters przywiozło 16 
krążków. Ponadto łupem naszych pły
waków padło osiem rekordów kraju. 
Gwiazdami zawodów byli Tomasz 
Kempa i Aleksandra Dutkiewicz.

***
Blisko półtora tysiąca kibiców 

obejrzało w Koźlu finałowy mecz Pu
charu Polski na szczeblu wojewódz
kim, w którym Odra Opole pokonała 
LKS Poborszów 3:0.

LIPIEC
LZS Gierałtowice, Po-Ra-Wie 

Większyce, Rolnik Urbanowice, LZS 
Kotlarnia i Pogoń Meble Prudnik to 
zespoły występujące w rozgrywkach 
piłkarskich prowadzonych przez pod- 
okręg Kędzierzyn-Koźle, którym re
dakcja “GL” przyznała nagrody fair 
play za czystą grę w sezonie 2004/ 
2005.

* * *

Jedenaście medali wywalczyli bie
gacze AKS-u Masters As na mistrzo
stwach Polski masters w lekkiej atle
tyce. Złote medale zdobyli Tadeusz 
Rojewski i Edward Rydzewski.

* * *

Dwie pary 
dziewcząt i 16 
duetów męskich 
wzięło udział w 
turnieju siatków
ki plażowej, któ
ry nasza redak
cja zorganizowa
ła na kąpielisku 
w Blachowni.

***

W doskona
łych humorach 
powrócili z 
Ogólnopolskiej 
Olimpiady Mło
dzieży lekkoatle
ci MMKS-u. 

niu.

SIERPIEŃ

opieczne Piotra Lemy uległy rywal
kom z Wrocławia.

PAŹDZIERNIK
Ligowy debiut Wojciecha Drzyzgi 

w roli trenera Mostostalu wypadł uda- 
nieNaązzespół na inaugurację roz
grywek pokftmdPolitechnikę Warsza
wa 3:0. Niestety/rThsł^szystkim kibi
com dane było obejrzeć mfr®<cwoicli 
pupili. Problemy z dojazdem doTrtHL 
w Azotach sprawiły, że niektórzy z 
przystanków musieli wrócić do domu, 
gdyż MZK nie podstawił dodatko
wych autobusów.

To był tenis na światowym poziomie - stwierdzili zgod
nie wszyscy, którzy w sierpniu przez tydzień obserwowali 
zmagania zawodniczek na kortach Kędzierzyńskiego 
Klubu Tenisowego. W turnieju z pulą nagród 25 tysięcy 
dolarów tryumfowała Petra Cetkovska z Czech.

***
Badmintoniści Brenntagu UKS 

“15” zadebiutowali w II lidze. W 
pierwszym meczu nasz zespół uległ 
drużynie z Olsztyna. Potem były już 
jednak same zwycięstwa.

LISTOPAD
To było marzenie ich życia. Poje

chać do Japonii, kolebki karate, i 
stanąć do walki z najlepszymi na 
świecie. Szymon Dutkiewicz i 
Adam Bizoń wystąpili na mistrzo
stwach świata w stylu daido juku 
kudo.

GRUDZIEŃ
Kędzierzyn-Koźle to najbardziej 

usportowiony powiat w wojewódz
twie. To wyniki współzawodnictwa 
sportowego szkół Opolszczyzny 
prowadzonego przez Szkolry 
Związek Sportowy i Urząd Nar- 
szałkowski. Na czele stawki- gim
nazjum nr 5 i II Liceum Ogólno
kształcące.

***
Dariusz Kowalski, Karol Młot. 

Marcin Płocki i Damian Pilichowski 
z MMKS-u otrzymali nagrody mar
szałka województwa za wygranie tur
nieju nadziei olimpijskich w siatków
ce. W zawodach startowały reprezen
tacje województw, z których w przy
szłości wybiera się siatkarzy do kadry 
narodowej.



PLEBISCYT GAZETY LOKALNEJ

Najpopularniejszy sportowiec, trener i klub 
powiatu kędzierzyńskotcozielskiego roku 2005

Już po raz czwarty zaprasza
my Czytelników J^azety Lo
kalnej” do wźlęcia udziału w 
gipsowaniu na najpopular
niejszych ludzi sportu. Tym 
razem obok sportowców i tre
nerów wybierać będziemy 
również najpopularniejszy 
klub powiatu kędzierzyńsko- 
kozielskiego. Tradycyjnie też 
wśród uczestników naszej 
zabawy rozlosowane zostaną 
atrakcyjne nagrody.

W poprzedniej edycji naszego ple
biscytu do redakcji napłynęło 1850 
kuponów. Czytelnicy głosowali na stu 
zawodników i trenerów. Mamy na
dzieję, że nie mniej będzie ich rów
nież w tym roku. Głosować można na 
zawodników, trenerówikTubyz listy 
przygotowanej przez nas lub zgłosić 
swoje kandydatury. Nagradzamy zdo
bywców największej liczby głosów, 

»C4yli_dziesięciu sportowców, pięciu 
trenerów i trzy Kluby.

Kandydaci do tytułu na jpiipirhiT^ 
niejszego sportowca powiatu kę- 
dzierzy ńsko-kozielskiego:

Marcel Gromadowski - siatkówka 
(Mostostal-Azoty), Aleksandra Dut
kiewicz - pływanie (TP U.B.O.T. Ma- 
sters), Tomas Kmet - siatkówka (Mo
stostal-Azoty), Rafał Musielak - siat
kówka (Mostostal-Azoty), Marta Stę
pień - pływanie (MMKS), Marek Ko- 
pij - pływanie (TP U.B.O.T. Masters 
Kędzierzyn-Koźle), Tomasz Kempa - 
pływanie (WOPR Kędzierzyn-Koźle), 
Elżbieta Wilk = pływanie (TP 
U.B.O.T. Masters Kędzierzyn-Koźle), 
Żaneta Skowrońska-ujeżdżenie (Le
wada Zakrzów), Olga Chudomięt - 
lekka atletyka (MMKS), Zbigniew 
Żukowski - siatkówka plażowa, Mał
gorzata Morsztyn - ujeżdżenie (LK 
Lewada), Damian Brój - badminton 
(Brenntag UKS 15), Edward Rydzew
ski - biegi uliczne (AKS Masters As), 
Mateusz Marzec - olimpiady specjal
ne, Paweł Bigos - piłka nożna (Orzeł 

-Polska Cerekiew), Tadeusz Rojewski . 
- biegkuliczne (AKS Masters As), 
Agata Dudek - lekka atletyka 
(MMKS), Sebastian Cichosz - base
ball (UKS Szóstka), Michał Pietrasz
ko - lekka atletyka (MMKS), Marek 
Stochaj - hokej (TMHL Chemik), Ja
rosław Wolański - piłka nożna (LKS 
Poborszów), Robert Czopek - piłka 

ynożna (KS Kędzierzyn-Koźle).
.Kandydaci do tytułu najpopular

niejszego trenera powiatu kędzie- 
rzyńsko-kozielskiego:

Dariusz Statkiewicz - zapasy (AKS 
As> Agata Skorulska - pływanie 
(MMf.S), Andrzej Sałacki - ujeżdże
nie (Levada Zakrzów), Wojciech 
Drzyzga - sntkówka (Mostostal-Azo
ty), Juliusz Cierw - lekka atletyka 
(MMKS), Sławomir Smętek - base
ball (UKS Szóstka), Tan Bułkowski - 
lekka atletyka (MMKS, Andrzej Sta- 
rostka - strzelectwo (MMKS, LOK 
Sparta), Piotr Lema - (UKS Szóstka), 
Antoni Wiśniowski - badminton 
(UKS 15), Ryszard Kasperski - piłka

powtórzyć w tym roku?

JAK GŁOSOWAĆ?
Do 22 lutego w każdym wydaniu “Gazety Lokalnej” na stronach sportowych dru

kowane będą kupony, na których należy umieścić maksymalnie pięciu kandydatów 
do tytułu najpopularniejszego sportowca. Można ich wybrać z listy przygotowanej 
przez nas lub zaproponować własnego kandydata - wówczas przy nazwisku spor
towca należy wpisać, jaką dyscyplinę uprawia i jaki reprezentuje klub.

Ponadto wybieramy najlepszych szkoleniowców. W tym przypadku na kuponie wy
pisujemy trzy nazwiska. Przy kandydaturze trenera podajemy dyscyplinę i klub, w 
którym szkoleniowiec pracuje.

W tym roku głosujemy również na najpopularniejszy klub. Można go wybrać z li
sty przygotowanej przez naszą redakcję lub zgłosić własnego kandydata. Głosuje
my tylko na jeden klub.

Każdy Czytelnik biorący udział w głosowaniu może wypełnić dowolną liczbę ku
ponów (nie mogą być jednak kserowane). Kupony należy przesłać lub przynieść do 
naszej redakcji („Gazeta Lokalna” al. Jana Pawła II27 47-220 Kędzierzyn-Koźle) do 
3 marca 2006 roku

Laureaci poprzednich plebiscytów

SPORTOWCY 2002 ROKU:
1. Paweł Papkę
2. Rafał Musielak
3. Sebastian Świderski

4. Mateusz Marzec
5. Sebastian Rabiej
6. Anna Żarska

7. Marta Klimek
8. Ewa Komander
9. Mieczysław Majer
10. Michał Bachor

SPORTOWCY 2003 ROKU:
1. Marek Kopij
2. Tomasz Kempa
3. Aleksandra Dutkiewicz
4. Marek Duchnowicz
5. Wiesław Orszak
6. Magdalena Kupiec
7. Anna Żarska

8. Jan Herbeć
9. Alicja Stawska
10. Żaneta Skowrońska

SPORTOWCY 2004 ROKU:
1. Marek Kopij
2. Marta Stępień
3. Damian Brój

4. Mateusz Marzec
5. Anna Hałambiec
6. Katarzyna Stępień
7. Aneta Furykiewicz
8. Wiesław Orszak
9. Marek Duchnowicz
10. Tomasz Lerach

TRENERZY 2003 ROKU
1. Dariusz Statkiewicz
2. Agata Skorulska
3. Waldemar Wspaniały
4. Zbigniew Liskowicz
5. Adam Kania

TRENERZY 2004 ROKU:
1. Ewa Hałambiec
2. Andrzej Rola
3. Dariusz Statkiewicz
4. Antoni Wiśniowski
5. Zbigniew Liskowicz

SEKCJA ROKU 2002:
1. Mostostal-Azoty
2. Klub Sportowy
3. Underground Bila Bar
4. UKS Szóstka
5. UKS 15

nożna (Orzeł Polska Cerekiew), Lu
cjan Krakowczyk - siatkówka 
(MMKS), Krzysztof Bartoszek - pły
wanie (MMKS), Tomasz Zioło - bad
minton (MMKS), Roland Demboń- 
czyk - siatkówka (MMKS), Andrzej 
Gąsior - siatkówka (MMKS), Jan 
Śnieżek - piłka nożna (LKS Pobor
szów), Tomasz Siemaszko - siatków
ka (MMKS), Jacek Jakoniuk - piłka 
nożna (Blachowianka Kędzierzyn- 
Koźle).

Kandydaci do tytułu najpopular
niejszego klubu powiatu kędzie- 
rzyńsko-kozielskiego:

Mostostal-Azoty - siatkówka, Miej
ski Międzyszkolny Klub Sportowy - 
siatkówka, lekka atletyka, badminton, 
pływanie, koszykówka, strzelectwo, 
tenis stołowy, Brenntag UKS 15 - 
badminton, UKS Szóstka - baseball i 
sofłball, TKKF Blachowianka - piłka 
nożna, Odra - tenis stołowy, LKS Po
borszów - piłka nożna, TMHL Che
mik - hokej, Orzeł Polska Cerekiew - 
piłka nożna, Lotrans - siatkówka, Vic- 
toria Cisek - piłka nożna, KS Szach - 
szachy, Automobilklub K-K - sporty 
samochodowe, TP U.B.O.T. Masters 
- pływanie, AKS As - zapasy i biegi 
uliczne, WOPR - pływanie i ratownic
two wodne.

Grzegorz ŁABAJ

2.__................ ' ij

3 ________ __________________________________

4 __________ ____ ___________ _______________ _
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Wpisz imię i nazwisko trenera:
1.--------------- -------------------------------------------------------

2_________________ __ ___ :
3_____ -    Ik_____——-J_________

Wpisz nazwę klubu:
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agencja pracy w Holandii

Dla osób z Polskim paszportem

7
Z nami nie tracisz czasu...

setki świetnych ofert pracy 
dla Was, od zaraz...

Oferty pracy wyłącznie
w renomowanych firmach 

Gwarancja stabilnego zatrudnienia 
Komfortowe zakwaterowanie 
Opieka polskojęzycznego personelu 
Bezpieczne i darmowe dojazdy do pracy
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Kędzierzyn - Koźle, Dworzec PKP, tel 077 481 95 60
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Modele Firebird XOTec są stworzone do zabawy i przyjemnej jazdy. Odpowiednio krótkie długości, 
elastyczności oraz zróżnicowane taliowanie są tak skonstruowane, ze każdy narciarz po odpowiednim 
instruktażu już po krótkim czasie opanuje jazdę i pokocha karvingowe śmigi. X-Sprit 3 to narta rekreacyjna 
do nieograniczonej jazdy karvingowej. Wszystko skupia się na zabawie i łatwej jeździe, którą zapewnia 
lekka konstrukcja i doskonała skrętność. Tłumiące moduły Thermo Gel chronią stawy i ścięgna 

oraz zapewniają jazdę bez większego wysiłku.
DŁUGOŚCI: 143,151,159,167cm
PROMIEŃ SKRĘTU: 14,1 m (dla dł. 159 cm)
TALIOWANIE: 108/68/97
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Promocja

Narta skonstruowana w celu zapewnienia dobrej zabawy na śniegu. Zapewnia jazdę carvingową bez wysiłku, 
; krótkie zwinne śmigi i łatwość skrętów. Passion to również narta multi-carvingowa dla sportowych narciarek.

To narta, która poprzez taliowanie „Twin Cut" oraz konstrukcję wzmocnioną karbonem jest jeszcze bardziej 
lżejsza i skrętna, a zarazem stabilna nawet przy dużej prędkości.
DŁUGOŚCI: 143,151,159,167cm
PROMIEŃ SKRĘTU: 14,1 m (dla dł. 159cm)
TALIOWANIE: 108/68/97
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